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DISPOSICIONS GENERALS

Decrets de l’Alcaldia

MODIFICACIONS DE CRÈDIT DINS EL PRESSUPOST GENERAL DE 2004
(Generació de crèdits per ingressos)

(Aprovades per decret d’Alcaldia de data 14 de juli ol de 2004)

Expedient núm. 3–75/2004

INGRESSOS
Partida Descripció Alta
55011-61114-0101 Ingressos corresponents a la cessió d’ús temporal

del Centre de Convencions, edifici Fòrum i edificis
Port Esportiu. 3.020.168,13

DESPESES
Partida Descripció Alta
74919-43230-9901 Transferència capital a Infrastructures del Llevant de

Barcelona, SA, per a la finalització de les obres del
Centre de Convencions, edifici Fòrum i edificis Port
Esportiu. 3.020.168,13

MODIFICACIONS DE CRÈDIT DINS EL PRESSUPOST GENERAL DE 2004
(Generació de crèdits per ingressos)

(Aprovades per decret d’Alcaldia de data 26 de juli ol de 2004)

Expedient núm. 3 –87 / 2004

INGRESSOS
Partida Descripció Alta
42006-61114-9901 Ingressos de l’Estat corresponents a la liquidació defi-

nitiva exercici 2003. 847.662.55

DESPESES
Partida Descripció Alta
46311-91110-9901 Transferència corrent a la Mancomunitat de Municipis

de l’Àrea Metropolitana de Barcelona. 847.662,55
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MODIFICACIONS DE CRÈDIT DINS EL PRESSUPOST GENERAL DE 2004
(Generació de crèdits per ingressos)

(Aprovades per decret d’Alcaldia de data 16 de sete mbre de 2004)

Expedient núm. 3 –95 / 2004

INGRESSOS
Partida Descripció Alta
31101-43260-0101 Ingressos generats durant el primer semestre de 2004

per la gestió del Jardí Botànic de Barcelona. 24.507,50

DESPESES
Partida Descripció Alta
22706-13120-0101 Despeses corrents del Jardí Botànic de Barcelona as-

sumides pel Sector de Serveis Generals. 24.507,50

MODIFICACIONS DE CRÈDIT DINS EL PRESSUPOST GENERAL DE 2004
(Generació de crèdits per ingressos)

(Aprovades per decret d’Alcaldia de data 22 de sete mbre de 2004)

Expedient núm. 3 –98 / 2004

INGRESSOS
Partida Descripció Alta
77005-61114-0604 Aportació del Banc de Madrid segons conveni de col·la-

boració entre aquesta entitat i l’Institut de Paisatge Urbà
i Qualitat de Vida de data 31 de juliol de 2003. 3.700,00

DESPESES
Partida Descripció Alta
60431-43230-0604 Col·locació de bancs al carrer Maria Barrientos del Dis-

tricte de les Corts segons conveni de col·laboració abans
esmentat. 3.700,00



 a GASETA MUNICIPAL DE BARCELONA aa NÚM. 30 a 10-XI-20041436

COMISSIONS DEL CONSELL
MUNICIPAL

Comissió de Cultura, Educació i Benestar Social

Acta de la sessió celebrada el dia 13 de juliol de
2004 i aprovada el dia 5 d’octubre de 2004

A la sala President Lluís Companys de la casa de
la ciutat, el 13 de juliol de 2004, s’hi reuneix la Comis-
sió de Cultura, Educació i Benestar Social, sota la
presidència de l’Im. Sr. Ricard Josep Gomà i
Carmona. Hi assisteixen les Imes. Sres. i els Ims.
Srs: Marina Subirats i Martori, Pere Alcober i
Solanas, Xavier Florensa i Cantons, Ignasi Fina i
Sanglas, Jaume Ciurana i Llevadot, Teresa M.
Fandos i Payà, Ángeles Esteller i Ruedas, M. Caridad
Mejías i Sánchez i Xavier Basso i Roviralta, assistits
per la tècnica d’Administració general, Sra. Tecla Fort
i Riera, la qual actua per delegació expressa del se-
cretari general i certifica.

Excusen la seva absència les Imes. Sres.: Núria
Carrera i Comes, Immaculada Moraleda i Pérez i Pi-
lar Vallugera i Balañà i l’Im. Sr. Joaquim Forn i
Chiariello.

S’obre la sessió a les deu hores.

I) Aprovació de l’acta de la sessió anterior

La Sra. Fandos demana que a la pàgina núm. 6 de
l’acta anterior, quan fa referència a les polítiques de
joventut, es rectifiqui i s’hi posi “des de fa anys”, i no
“5 anys”.

S’aprova.

II) Part Informativa

a) Despatx d’ofici

En compliment de l’article 63.1 del Reglament d’or-
ganització municipal, es comuniquen les resolucions
següents:

1. Sector de Serveis Personals

De la gerent municipal, de data 30 d’abril de 2004,
que aprova el plec de clàusules i adjudica, mitjançant
procediment negociat, a l’Associació Rauxa, el con-
tracte de concert de places de menjador social noc-
turn diari per a persones que es trobin en situació
d’extrema pobresa i desarrelament social, amb pro-
blemàtiques d’alcoholisme, associades o no, i que re-

quereixin d’alimentació bàsica per a la seva subsis-
tència, per als exercicis 2004-2006, i per un import de
359.135,90 euros.

2. Sector de Serveis Personals

De la gerent municipal, de data 14 de maig de
2004, que aprova el plec de clàusules i convoca con-
curs, per adjudicar el contracte de concessió de la
gestió de l’Estadi municipal de rugbi la Foixarda, per
als exercicis 2004-2007, i per un import de 197.764
euros.

3. Sector de Serveis Personals

De la gerent municipal, de data 14 de maig de
2004, que aprova el plec de clàusules i convoca con-
curs, per adjudicar el contracte de concessió de la
gestió de l’Estadi municipal d’atletisme Joan
Serrahima, per als exercicis 2004-2007, i per un im-
port de 272.000 euros.

4. Sector de Serveis Personals

De la gerent municipal, de data 17 de maig de
2004, que aprova el plec de clàusules i convoca con-
curs, per adjudicar el contracte de gestió dels habitat-
ges amb serveis per a la gent gran Marqués de Cam-
po Sagrado, per als exercicis 2004-2005, i per un
import de 118.261,35 euros.

5. Sector de Serveis Personals

De la gerent municipal, de data 17 de maig de
2004, que aprova el plec de clàusules i convoca con-
curs, per adjudicar el contracte de gestió dels habitat-
ges amb serveis per a la gent gran Montnegre,
per als exercicis 2004-2005, i per un import de
185.520,46 euros.

6. Sector de Serveis Personals

De la gerent municipal, de data 17 de maig de
2004, que aprova el plec de clàusules i convoca con-
curs, per adjudicar el contracte de gestió dels habitat-
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ges amb serveis per a la gent gran Gran Via, per als
exercicis 2004-2005, i per un import de 255.936,89
euros.

7. Sector de Serveis Personals

De la gerent municipal, de data 17 de maig de
2004, que aprova el plec de clàusules i convoca con-
curs, per adjudicar el contracte de gestió del servei
d’acció socioeducativa –a partir del carrer–, per als
exercicis 2004-2005, i per un import de 618.000
euros.

8. Sector de Serveis Personals

De la gerent municipal, de data 30 de juny de 2004,
que aprova el plec de clàusules i convoca concurs,
per adjudicar el contracte de gestió del Centre d’Infor-
mació i Assessorament per a Joves (CIAJ) i de la
Mostra de Turisme Juvenil, per als exercicis 2004-
2005, i per un import de 165.000 euros.

9. Districte de Ciutat Vella

De la gerent municipal, de data 7 de juny de 2004,
que aprova el plec de clàusules i convoca concurs,
per adjudicar el contracte de gestió del servei d’acció
socioeducativa, per als exercicis 2004-2005, i per un
import de 174.982,12 euros.

10. Districte de Ciutat Vella

De la gerent municipal, de data 16 de juny de 2004,
que aprova el plec de clàusules i convoca concurs,
per adjudicar el contracte de gestió de les activitats
esportives del Districte de Ciutat Vella, per als exerci-
cis 2004-2005, i per un import de 83.099,74 euros.

11. Districte de l’Eixample

De la gerent municipal, de data 1 de juny de 2004,
que aprova el plec de clàusules i convoca concurs,
per adjudicar el contracte per a la gestió del complex
esportiu municipal Fort Pienc, per als exercicis 2004-
2006, i per un import de 46.000 euros.

12. Districte de Sants-Montjuïc

De la gerent municipal, de data 30 de juny de 2004,
que aprova el plec de clàusules i convoca concurs
per adjudicar el contracte de gestió i dinamització
dels equipaments i serveis socioculturals de la Casa
del Rellotge i la Cadena, per als exercicis 2004-2006,
i per un import de 68.400 euros.

13. Districte de Sants-Montjuïc

De la gerent municipal, de data 30 de juny de 2004,
que aprova el plec de clàusules i convoca concurs
per adjudicar el contracte de gestió dels serveis per a

joves de la Casa del Mig (punt multimèdia i espais per
a joves), per als exercicis 2004-2006, i per un import
de 109.200 euros.

14. Districte d’Horta-Guinardó

De l’alcalde, de data 23 de juny de 2004, que apro-
va el plec de clàusules i convoca concurs, per adjudi-
car l’explotació del servei del bar-cafeteria del centre
cívic de la Casa Groga, per un període de dos anys,
amb possible pròrroga de dos anys més, i per un cà-
non anual de 3.750 euros.

15. Districte d’Horta-Guinardó

De l’alcalde, de data 25 de maig de 2004, que
aprova el plec de clàusules i convoca concurs, per
adjudicar el contracte de gestió de serveis públics, en
la modalitat de concessió, per a la gestió i explotació
del Centre Cívic de la Casa Groga, per als exercicis
2004-2006, i per un import de 542.630,26 euros.

16. Districte d’Horta-Guinardó

De l’alcalde, de data 25 de maig de 2004, que
aprova el plec de clàusules i convoca concurs, per
adjudicar el contracte de gestió de serveis públics, en
la modalitat de concessió, per a la gestió i explotació
de l’equipament de l’espai jove Boca Nord, per als
exercicis 2004-2006, i per un import de 714.911,70
euros.

17. Districte d’Horta-Guinardó

De la gerent municipal, de data 7 de juny de 2004,
que aprova el plec de clàusules i convoca concurs,
per adjudicar el contracte de gestió i animació del
centre infantil de la Taxonera, per als exercicis 2004-
2006, i per un import de 100.874,04 euros.

18. Districte d’Horta-Guinardó

De la gerent municipal, de data 7 de juny de 2004,
que aprova el plec de clàusules i convoca concurs,
per adjudicar el contracte de gestió i animació del
centre infantil de la Torre, per als exercicis 2004-
2006, i per un import de 100.874,04 euros.

19. Districte d’Horta-Guinardó

De la gerent municipal, de data 7 de juny de 2004,
que aprova el plec de clàusules i convoca concurs,
per adjudicar el contracte de gestió i animació de la
ludoteca Arimel, per als exercicis 2004-2006, i per un
import de 100.874,04 euros.

20. Districte d’Horta-Guinardó

De la gerent municipal, de data 7 de juny de 2004,
que aprova el plec de clàusules i convoca concurs,
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per adjudicar el contracte de gestió i animació del ca-
sal infantil del Guinardó, per als exercicis 2004-2006,
i per un import de 100.874,01 euros.

21. Districte d’Horta-Guinardó

De la gerent municipal, de data 7 de juny de 2004,
que aprova el plec de clàusules i convoca concurs,
per adjudicar el contracte de gestió i animació del ca-
sal infantil l’Ànec, per als exercicis 2004-2006, i per
un import de 67.249,34 euros.

22. Sector de Serveis Personals

De la gerent municipal, de data 30 de juny de 2004,
que adjudica a la societat Fundación Salud y
Comunidad el contracte de gestió dels habitatges
amb serveis per a la gent gran –Montnegre–, per als
exercicis 2004-2005, i per un import de 184.230,84
euros.

23. Sector de Serveis Personals

De la gerent municipal, de data 30 de juny de 2004,
que adjudica a la societat Fundación Salud y
Comunidad el contracte de gestió dels habitatges amb
serveis per a la gent gran –Gran Via–, per als exercicis
2004-2005, i per un import de 253.503,26 euros.

24. Sector de Serveis Personals

De la gerent municipal, de data 21 de maig de
2004, que adjudica a l’Associació per a l’estudi i la
promoció del desenvolupament comunitari, el con-
tracte de servei de mediació intercultural a la ciutat de
Barcelona, per als exercicis 2004-2005, i per un im-
port de 309.520 euros.

25. Sector de Serveis Personals

De la gerent municipal, de data 30 de juny de 2004,
que adjudica a la societat Progess, Projectes i Gestió
de Serveis Socials, SL el contracte de gestió dels ha-
bitatges amb serveis per a la gent gran –Marqués de
Campo Sagrado–, per als exercicis 2004-2005, i per
un import de 118.261,28 euros.

26. Sector de Serveis Personals

De la gerent municipal, de data 28 de juny de 2004,
que adjudica a la societat Progess, Projectes i Gestió
de Serveis Socials, SL, el contracte de gestió del
servei d’acció socioeducativa –a partir del carrer–,
per als exercicis 2004-2005, i per un import de
609.967,28 euros.

27. Districte de les Corts

De la gerent municipal, de data 7 de juny de 2004,
que adjudica a la fundació privada Innovació Acció

Social el contracte de prestació del servei per a la
gestió de l’Aula de Noves Tecnologies, per als exerci-
cis 2004-2005, i per un import de 51.342,24 euros.

28. Sector de Serveis Personals

De la gerent municipal, de data 15 de juny de 2004,
que autoritza i disposa la despesa a favor de l’entitat
Fundació Vallparadís, fundació privada catalana, per
a la gestió i funcionament de la residència municipal
per a gent gran Can Castelló, que resta condicionada
al cost de les indemnitzacions que es poguessin fixar
a favor del personal contractat en la residència es-
mentada, per a l’exercici 2004, i per un import de
53.087,17 euros.

b) Mesures de govern
c) Informes

A la Comissió:

1. Projecte Èxit.
La Sra. Subirats presenta l’informe i demana dis-

culpes perquè la documentació no es va poder lliurar
en els terminis convinguts. Explica que, amb les xi-
fres de què disposa, s’observa que al final de l’esco-
larització obligatòria, que se situa sobre els 15 o 16
anys, hi ha al voltant d’un 30% de nois i noies que no
arriben a obtenir el graduat escolar; és difícil de
comptabilitzar la xifra total i precisa, però se sap que
el fracàs escolar és excessiu, les causes són molt
complexes i les solucions possibles també ho són.

Des de l’IMEB es va decidir actuar per establir una
línia de treball i reduir el fracàs escolar. Hi ha un com-
promís dels ministres d’Educació de la Unió Europea
i amb horitzó cap a l’any 2010 per a la disminució del
fracàs escolar entre el 10 i el 12%. Després d’analit-
zar les diverses causes, es va veure que un dels as-
pectes més importants és la falta d’acompanyament
familiar, especialment en el cas dels immigrants o de
les classes socials amb dificultats especials, factors
que feien possible una intervenció més específica del
sistema educatiu, com és l’anomenat reforç escolar.
Tal com està concebut, el programa intenta anar més
lluny amb un dispositiu que permet un ajut als nois i
noies amb dificultats, sense esperar que tinguin 15 o
16 anys, sinó començant abans, des dels 11 o 12
anys, per tal que no entrin en la secundària endarre-
rits, ja que l’experiència demostra que un petit fracàs
en un moment es converteix en un element de margi-
nació creixent que després és més difícil de recupe-
rar.

Fa tres cursos es va posar en marxa el dispositiu
en un centre escolar a Sants, que després s’ha anat
ampliant i avui està desplegat a set districtes. En una
primera fase, estan col·laborant diversos agents vin-
culats a l’educació, l’IMEB continua sent l’actor princi-
pal, però també col·labora la Delegació del Departa-
ment d’Educació, la Inspecció, instituts i escoles. En
una primera fase es perllonga unes hores la perma-
nència a l’institut per ajudar els alumnes que s’han
quedat enrere. A la segona fase, es despleguen al-
tres mecanismes, intervé de manera directa Barcelo-
na Activa perquè l’eix no és només la recuperació,
sinó que també és l’orientació professional amb un
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element com és la Porta 22, en el qual els joves po-
den explorar quins tipus d’ocupació hi ha, què hauri-
en de fer, on s’haurien de dirigir, etc. que està sent
molt eficaç perquè recuperin la confiança perduda en
un moment determinat i puguin configurar el seu pro-
jecte personal.

A l’informe consten els diferents tipus d’operacions
i dispositius que s’han anat afegint al projecte: taller
de professorat, taller d’alumnat, taller de pares i ma-
res, s’està donant suport a l’entorn en el qual els
alumnes es mouen. En els curs 2003-2004 han parti-
cipat 730 alumnes de Primària i ESO i s’espera que
d’aquí a un cert temps, en termes numèrics de per-
centatge, es pugui notar una disminució del fracàs
escolar.

La segona fase es va iniciar el curs 2002-2003 i en
el 2003-2004 hi han participat 562 alumnes. Pensa
que aquest és el tipus d’acció que cal fer. Són petits
dispositius amb els recursos que es necessiten en
cada moment perquè les coses funcionin i amb una
avaluació de resultats constant i amb possibilitat
d’adaptar-se a la diversitat real de l’alumnat i perme-
ten un tractament personalitzat. La valoració per part
del professorat ha estat positiva.

El Sr. Ciurana creu que probablement part del fra-
càs escolar actual és una conseqüència de la implan-
tació de la LOGSE. Comenta que la Sra. Subirats ha
dit que hi ha una avaluació constant per part dels pro-
fessors sobre la pròpia activitat, però li agradaria que,
en la mesura que el programa pugui tenir continuïtat,
hi hagués una avaluació no tant sobre la pròpia expe-
riència, sinó sobre el possible fracàs escolar evitat.
Fóra bo també que es poguessin plantejar sense
presses ni partidismes modificacions legislatives si
s’escau.

La Sra. Mejías agraeix a la Sra. Subirats la diligèn-
cia en la presentació d’aquest informe que és el re-
sultat d’un prec fet pel seu Grup municipal a la Co-
missió passada. En l’informe s’explica el Projecte
amb un balanç sobre el procés de participació. El que
els interessa principalment, però, són els indicadors
qualitatius per saber quins efectes positius ha tingut
l’aplicació d’aquest programa amb dades concretes,
no només quants alumnes han participat, sinó quins
han assolit els objectius finals. Pensa que de l’infor-
me se’n desprenen dades curioses respecte alguns
districtes i es refereix concretament al Districte de
Sant Andreu, on no participen en el projecte les esco-
les que tenen una problemàtica més accentuada. Tot
i que en l’informe s’explica que aquest no és un pro-
jecte dirigit a un fragment de la població escolar amb
una problemàtica concreta, sinó que el que es pretén
és l’èxit global.

Respecte als objectius, considera que seria impor-
tant tenir les dades relatives a facilitar el pas de pri-
mària a secundària, ja que és un moment molt deci-
siu en el tram d’escolarització. També en seria saber
com aprofita el reforç els alumnes amb més dificultats
i quina ha estat la implicació de les famílies. Sap que
no és fàcil obtenir aquests indicadors qualitatius, però
recorda que fa pocs dies es va presentar un informe
relatiu a un estudi fet a l’Àrea Metropolitana pels pro-
fessors Resiner i Prat on es diu que la participació de
les famílies és mínima, i el professorat manifesta una
certa impotència davant el fracàs escolar perquè no
saben quines eines són necessàries; l’informe cita
com a nou problema que apareix a les escoles la vio-

lència, que és considerada com un factor que s’incre-
menta. Demana que s’analitzi quins són els aspectes
que no tenen un resultat efectiu i que es faci un re-
plantejament del Projecte mentre sorgeixen noves
problemàtiques que podrien ser degudament evita-
des amb l’ampliació del projecte. Tot i que tres anys
són pocs, voldria saber el nombre d’alumnes que,
amb la implantació del programa, han assolit el pas
de la primària a la secundària i els que han obtingut el
graduat de secundària.

La Sra. Subirats no creu que el problema sigui la
LOGSE que, com totes les lleis, pot tenir efectes po-
sitius i negatius, però, no se li pot atribuir el fracàs
escolar. En acabar la primera generació sencera
d’alumnes que havien cursat la ESO ja es va veure
que el percentatge de fracàs escolar era molt elevat.
Respecte al fracàs escolar, cal canviar la pròpia men-
talitat del professorat, però no vol entrar ara en
aquest debat, que és molt complex. La causa del fra-
càs és molt diversa hi ha elements derivats del tipus
de cultura que es transmet a l’escola i el contrast amb
determinades fórmules culturals de les famílies, etc.
El problema real és que hi ha massa fracàs escolar,
tot i que se sap que el dispositiu posat en marxa no
acabarà amb el fracàs escolar a la ciutat, s’està trac-
tant de combatre en aquells nuclis especialment pro-
clius a l’experimentació. En relació a l’avaluació, pen-
sa que l’indicador real és la seva disminució. Es
compromet a preparar, en el moment en què es tin-
guin les xifres, un informe sobre la situació del fracàs
escolar a Barcelona que procuraran mantenir en els
propers anys. Sap que no es pot esperar una dismi-
nució forta i immediata del fracàs escolar només pel
fet de dur a terme aquest tipus d’operacions perquè
les causes són molt diverses i l’increment, per exem-
ple, d’immigració de llocs llunyans amb criatures amb
problemes d’aprenentatge lingüístic poden tornar a
fer pujar el fracàs. El Sr. Garcia de la Barrera, director
adjunt de Planificació Educativa i Coordinació Territo-
rial de l’IMEB, explica que en relació a les escoles
que estan al projecte es va partir d’un informe fet des
de la UAB i es van marcar com a prioritat els Distric-
tes de Ciutat Vella, Sants-Montjuïc, Nou Barris, Sant
Andreu i Sant Martí. Es va començar la fase pilot
d’acord amb la inspecció educativa a Sants-Montjuïc i
després durant el primer any també es va acordar
amb la inspecció educativa on implementar el Projec-
te. Durant el segon any s’ha impulsat a través de les
sol·licituds que arribaven dels mateixos centres, ja
que es considera molt important la col·laboració. En
aquest sentit, no s’ha incorporat cap zona escolar on
no hi hagués compromís i implicació directa de les
escoles i instituts. Aquest fet fa que es produeixin si-
tuacions com les de les dues escoles de Sant
Andreu, on la manca de compromís va impossibilitar
la seva inclusió en el programa.

El Sr. Ciurana vol posar damunt la taula que en el
procés de reflexió sobre el fracàs escolar s’analitzi la
idoneïtat del concepte “fracàs escolar” ja que proba-
blement el mateix concepte conté una certa
estigmatització que caldria evitar.

La Sra. Mejías agraeix el compromís de la regidora
de presentar aquest informe i mantenir-lo cada any
perquè serviria per tenir l’indicador de l’evolució de
l’estudi, però se sorprèn que siguin escoles amb pro-
blemàtica molt concreta les que fan un desistiment de
participar d’aquest projecte i creu que caldria replan-
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tejar alguns aspectes perquè les escoles s’hi puguin
implicar amb una més gran efectivitat.

La Sra. Subirats també està en contra del terme
“fracàs escolar” i, per això, el projecte s’anomena
Projecte “Èxit”. Pel que fa al seu replantejament, con-
sidera que el Projecte Èxit s’ha estructurat, des de
l’inici, d’una manera tan flexible que s’adapta contínu-
ament a la realitat. Insisteix que s’ha fet un gran es-
forç per interessar les escoles, però com que la
col·laboració és lliure només es pot aconseguir mit-
jançant el diàleg.

Es dóna per tractat.

III) Propostes a dictaminar

a) Ratificacions
b) Propostes d’acord

2. Quedar assabentat i donar la conformitat al text
de modificació de l’Annex de l’Institut Municipal
d’Educació de Barcelona al Conveni de condicions de
treball per al personal de l’Ajuntament de Barcelona,
acordada per la Mesa de l’Institut Municipal d’Educa-
ció (Junta de Personal Funcionari i Comitè de Perso-
nal Laboral) el 13 de maig de 2004, i a la seva forma-
lització.

La Sra. Subirats diu que és un tema conegut del
qual s’ha parlat repetides vegades. Recorda que fa
tres anys es va replantejar el funcionament de les es-
coles bressol i va haver-hi un acord amb els sindi-
cats, però la majoria de les persones que hi treballen
no el van acceptar. En aquests moments hi ha onze
escoles, més tres que començaran el proper setem-
bre, que funcionen amb el nou model, que ha tingut
una alta acceptació i es considera l’idoni. Explica que
va semblar necessari que les escoles que funciona-
ven amb el model anterior anessin evolucionant cap
al model actual. Per arribar a un acord des de fa tres
anys s’ha estat treballant en una comissió en què
participen UGT i CCOO, la FAPAC i la Federació
d’Associació de Veïns de Barcelona. Finalment, es va
arribar a un acord sobre el nou model de funciona-
ment, que és molt similar al que ja hi havia, però do-
tant cada escola d’una educadora més de suport i es-
tablint unes determinades condicions de treball per al
conjunt d’educadors i educadores que estaven en les
escoles antigues que passaran al model nou. Aquest
any seran divuit les escoles bressol amb aquest mo-
del de funcionament i l’any vinent es transformaran
les vint restants.

Es presenten les clàusules de l’acord signat amb
els sindicats que fan referència a les característiques
del model organitzatiu i a les formes de treball de les
educadores i educadors, tant per als aspectes de mi-
llora salarial com per als horaris que era necessari re-
tocar per poder estendre el nou model.

La Sra. Mejías dubta que s’hagi adoptat el model
més positiu i anuncia l’abstenció del seu Grup, men-
tre no vegi l’eficàcia i l’efectivitat del model, atès l’en-
renou produït pel canvi.

El Sr. Ciurana avança el posicionament favorable
del seu Grup tot i que vol deixar constància que hi ha
hagut un canvi de criteri polític. Recorda que quan es
negociava amb l’anterior govern de la Generalitat uns
determinats recursos per a les escoles bressol, es
partia d’uns estàndards que posteriorment l’Ajunta-

ment no ha mantingut, en contradicció amb una pre-
gunta formulada en el seu dia per Convergència i
Unió sobre si es plantejava la unificació de totes les
escoles bressol municipals i la resposta de l’equip de
govern va ser negativa.

La Sra. Subirats lamenta que l’abstenció anunciada
per la Sra. Mejías es degui a l’enrenou produït i recor-
da que, de vegades, hi ha elements de caràcter cor-
poratiu que poden impedir la millora d’un servei. El
nou model està en funcionament a onze escoles i la
satisfacció de les famílies és molt elevada, a diferèn-
cia de fa tres anys, no s’està parlant d’un model que
s’ha de posar en funcionament, sinó que ja està im-
plementat i convida els assistents que vagin a les es-
coles i que preguntin a les famílies i a les educadores
sobre si el model és adequat; inclou avantatges res-
pecte a l’anterior quant a flexibilitat horària.

Respecte al comentari del Sr. Ciurana, recorda que
no s’ha dit que mai es canviaria, quan es va formular
la pregunta es va dir que no perquè calia temps sufi-
cient i condicions adequades per poder-ho canviar.
No és cert que quan es parlava amb l’anterior govern
de la Generalitat és parlés d’un model diferent; les
primeres escoles bressol que funcionen amb el nou
model van començar el curs 2002-2003 i en aquell
moment era Convergència i Unió qui estava a la Ge-
neralitat i les escoles van començar a funcionar amb
el model que ara es generalitza.

A les onze hores s’incorpora el Sr. Mascarell, qui
presideix.

La Sra. Mejías diu que sap que qui governa és qui
ha de prendre decisions i que en molts casos les
pren, fins i tot quan sap que darrere hi ha un col·lectiu
que no hi està d’acord. S’ha arribat a un acord amb
els sindicats, s’ha establert un model, però darrere hi
ha un conjunt de persones que no està d’acord amb
aquest model, i és per això que adopta la postura
d’abstenir-se.

Es dictamina amb el posicionament favorable del
PSC, ERC, ICV-EU i A i CIU i amb la reserva de vot
del PP.

IV) Part decisòria

a) Propostes d’acord

3. Autoritzar les despeses de caràcter plurianual
corresponents al Pla de renovació, millora i manteni-
ment d’escoles (número de projecte 20369.002) que
alteren els percentatges a què fa referència l’article
155.3 de la Llei reguladora de les hisendes locals,
d’acord amb allò que preveu l’article 155.5, per un im-
port aproximat total de 4.290.000 euros (490.000
euros el 2004 i 3.800.000 euros en el 2005), segons
detall que s’annexa.

La Sra. Subirats explica que aquest és un tema de
tràmit en què es planteja establir una despesa
plurianual corresponent al Pla de renovació, manteni-
ment i millora de les escoles.

El Sr. Ciurana no comparteix que aquest sigui un
acord de tràmit i pensa que és una qüestió política-
ment important pel que pressuposa d’imprevisió i del
que algú podria qualificar d’il·legalitat, ja que la llei
estableix que les plurianualitats només poden variar
els percentatges en casos excepcionals, qüestió que
considera que no està justificada en l’expedient. Els
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percentatges establerts a partir de la quantitat de re-
ferència del primer any el segon any només poden
ser d’un 70% d’aquella quantitat inicial; el segon any,
d’un 60%, i el tercer any, un 50%. En aquest cas, el
segon any es fixa una quantia del 775% i, per tant,
s’està capgirant allò que la llei estableix com a nor-
ma. Pensa que en no justificar l’excepcionalitat, s’es-
tà incomplint la llei i en realitat el que es fa és conse-
qüència de la improvisació. Les escoles tindran
dèficits de manteniment perquè aquesta autorització
calia aprovar-la el mes de gener o febrer i ara hi hau-
ria moltes més escoles de la ciutat amb obres de
manteniment i al setembre amb l’inici del curs escolar
aquestes estarien en millors condicions.

La Sra. Mejías entén que l’alteració de percentat-
ges que es presenten són jurídicament possibles,
però els qualifica d’al·legals perquè estan molt des-
proporcionats i demana que es justifiqui el perquè
dels canvis. Recorda que, en el PAM, es comprome-
tia a dedicar no menys de 45 milions d’euros per a in-
versions en projectes d’adaptació i millora, quantia
que serà impossible d’assolir amb el nivell d’inversi-
ons que ara es presenta.

La Sra. Subirats explica que el sistema d’inversió
és creixent i es complirà el que ha estat fixat en el
PAM. La previsió és que la inversió a les escoles si-
gui creixent; en els últims mesos s’ha fet una audito-
ria a tots els centres educatius per tal de veure els
dèficits existents quant a les obres necessàries; la in-
formació s’està tractant i posteriorment, s’establirà el
calendari d’actuacions, un cop fixat el nivell d’inversió
que es farà per part del Departament d’Educació. No
accepta que es parli d’il·legalitat i explica que des del
moment en què van estar disponibles les quantitats
que aquest any es podien invertir, s’ha iniciat la tasca
de distribuir-les. Recorda que aquest estiu ja s’inter-
vindrà en les escoles.

El Sr. Ciurana considera que les quantitats disponi-
bles se sabien des del mes de desembre amb l’apro-
vació definitiva dels pressupostos i la improvisació fa
que l’autorització no és presenta fins al mes de juliol.
Insisteixen que es justifiqui l’excepcionalitat dels fets i
demana que els recursos que estaven destinats per a
aquest any s’apliquin en l’anualitat present.

La Sra. Subirats considera que el regidor no està
ben posicionat per dir que s’ha invertit poc en les es-
coles ja que el dèficit d’inversió a les escoles de Bar-
celona ha estat degut al fet que, a partir de l’any
1996, les inversions en RAM de la Generalitat s’han
mantingut en uns nivells baixíssims, quan s’havia
pactat que aquestes inversions es finançaven en un
70% per la Generalitat i en un 30% per l’Ajuntament.
L’Ajuntament en aquest moment està fent un gran es-
forç per pal·liar aquest dèficit que donarà lloc a una
inversió creixent i a la revisió actual.

El Sr. Mascarell expressa el vot favorable del PSC,
el Sr. Florensa expressa el vot favorable d’ERC, el
Sr. Gomà expressa el vot favorable d’ICV-EU i A, el
Sr. Ciurana expressa el vot contrari de CIU i la Sra.
Mejías expressa el vot contrari del PP. S’aprova.

Districte de Gràcia

4. Adjudicar en virtut del concurs vàlidament cele-
brat, a M. Dolores Lluís i Matacàs, (NIF 35044961E),
el contracte per la gestió, explotació i dinamització del

servei de bar del Centre cívic La Sedeta del Districte
de Gràcia fins al 31 de desembre de 2009, en les
condicions establertes per el plec que regeix aquest
contracte i les derivades de l’oferta presentada per
l’adjudicatària; fixar el cànon a abonar en la forma se-
güent: 545,02 euros anuals els anys 2004, 2005,
2006 i 2007; i 12.020 euros anuals durant l’any 2008;
mentre que l’any 2009, el cànon serà el que resulti
d’aplicar l’increment de l’IPC a la quantitat abonada
durant l’any 2008, conforme a l’establert a la clàusula
7 del plec de condicions; fixar en 49.193,55 euros (in-
clòs l’impost del valor afegit) la despesa en millora
d’instal·lacions a realitzar per l’adjudicatària, d’acord
amb l’oferta presentada, i requerir a l’adjudicatari el
compliment, en la forma i terminis que a continuació
s’indiquen, comptats a partir del dia següent al de la
notificació de la present adjudicació, de les obligaci-
ons següents: 1) Ingressar a la Tresoreria Municipal
la quantitat de 3.016,55 euros, en concepte de garan-
tia definitiva, dins dels quinze dies naturals; 2) Com-
parèixer a les dependències del Districte per a la for-
malització del contracte dins, del termini de trenta
dies naturals a partir de la mateixa data; 3) Presentar
al Registre General la pòlissa d’assegurança de mul-
ti-risc i de responsabilitat civil per un import de
300.000 euros, dins del termini màxim d’un mes a
partir de la data de formalització del contracte. L’inici
de l’activitat al públic resta condicionat al compliment
previ per part de l’adjudicatària d’allò establert en la
clàusula 9, paràgraf a), b) c) i concordants del plec.

El Sr. Basso avança el vot contrari del seu Grup
perquè entén que en l’expedient falta documentació
relativa a l’oferta presentada per la Sra. Dolors Lluís.
D’altra banda, examinant les ofertes presentades no
els queda clara l’avaluació efectuada per la Mesa de
contractació. El plec de clàusules estableix tres crite-
ris com a base de l’adjudicació: el projecte comercial,
l’oferta econòmica i el projecte social de dinamització.
Recursos solidaris (empresa d’inserció laboral) pre-
senta un projecte comercial amb millor puntuació i
considera especialment valorable el fet que es com-
promet a mantenir el bar obert al migdia incloent els
dissabtes. L’oferta guanyadora del concurs no preve-
ia aquests punts, cosa que suposa un menor servei
per als usuaris del centre cívic. Respecte a l’oferta
econòmica, les dues empreses licitadores accepten
el cànon, però la de la Sra. Lluís millora la inversió en
3.000 euros, fet que el sorprèn quan, segons les da-
des del Districte, la gestió actual del bar actualment
és deficitària. Pel que fa a l’apartat de dinamització,
es dóna una puntuació a l’oferta de la Sra. Lluís, però
només han pogut valorar la presentada per l’empresa
Recursos que és l’única que consta a l’expedient i
que considera molt treballada i interessant. També
creu que l’experiència professional i la formació acre-
ditada per l’empresa Recursos és millor i cal tenir en
compte el valor afegit que representa en ser una em-
presa d’inserció sociolaboral. També fa constar les
queixes rebudes per entitats que utilitzen el centre cí-
vic pel que fa al funcionament actual del bar. Pels
motius exposats, consideren que l’empresa Recursos
presenta un projecte més interessant i, atesos els
dubtes que ofereix l’actual gestió del bar, demana
l’elaboració d’un informe de la gestió del bar durant
els últims quatre anys.

La Sra. Fandos recorda que al seu Grup li va sor-
prendre que el plec de clàusules per a la gestió d’un
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bar d’un centre cívic hagués de sotmetre’s a l’aprova-
ció de la Comissió i llavors es va explicar que, atès
que era un bar que donava pocs ingressos, requeria
que s’ampliés el termini de la gestió perquè pogués
donar resultats econòmics positius. En aquell mo-
ment el seu Grup va estar d’acord amb el planteja-
ment, però, sent un bar que genera pocs ingressos, i
que un dels motius és que no està obert al migdia, els
sembla que l’oferta presentada per l’empresa de
reinserció podria millorar la situació, ja que actual-
ment el bar no està en bones condicions i necessita
un canvi. Insisteix en la importància per al centre cívic
que el bar estigui obert al migdia, fet que podria apor-
tar més públic al centre. Sobre el paper, creuen que
l’oferta de l’empresa de reinserció és millor, però tam-
bé és cert i, per això no votaran en contra, el fet que
fins ara el temps d’adjudicació era curt i impossibilita-
va una aposta forta com la que ara pot fer l’adjudica-
tària.

El Sr. Mascarell resumeix que el problema de fons
sembla que era conseqüència de la falta d’inversió
per unes adjudicacions curtes en el temps i el nou
concurs planteja una millor situació. Pel que fa a la
resolució, pensa que cal fer confiança en la Mesa de
contractació, que ha valorat millor la proposta de la
Sra. Lluís.

El Sr. Mascarell expressa el vot favorable del PSC,
el Sr. Florensa expressa el vot favorable d’ERC, el
Sr. Gomà expressa el vot favorable d’ICV-EU i A, la
Sra. Fandos expressa l’abstenció de CIU i el Sr.
Basso expressa el vot contrari del PP. S’aprova.

Districte de Sant Martí

5. Autoritzar l’entitat Bac de Roda Sport AIE a am-
pliar la hipotecar de la concessió per a la gestió del
Poliesportiu Bac de Roda, per finançar les obres de la
segona fase de l’equipament esmentat, fins a un im-
port del principal màxim de 2.800.000 euros i un ter-
mini, també màxim, que finalitza el 22 de maig del
2033.

El Sr. Alcober explica que es proposa autoritzar
l’ampliació de la hipoteca d’aquesta instal·lació gesti-
onada, entre altres, per la Federació Catalana de
Bàsquet i que té 10.000 usuaris perquè les inversions
han sobrepassat la previsió d’inversió inicial.

El Sr. Mascarell expressa el vot favorable del
PSC, el Sr. Florensa expressa el vot favorable
d’ERC, el Sr. Gomà expressa el vot favorable d’ICV-
EU i A, la Sra. Fandos expressa el vot favorable de
CIU i la Sra. Esteller expressa el vot favorable del
PP. S’aprova.

6. Deixar sense efecte l’autorització d’hipoteca
atorgada el 30 de març de 2001 fins a un import del
principal màxim de 1.412.378,44 euros; i autoritzar
l’empresa Albillo 1998 SL a hipotecar la concessió
per a la gestió de la Piscina Municipal Júpiter, per a
finançar les obres i instal·lacions de l’esmentat equi-
pament, fins a un import del principal màxim de
2.060.095,68 euros i un termini també màxim que fi-
nalitza el 22 de desembre de 2024.

El Sr. Alcober explica que aquest és un cas similar
a l’anterior, que es tracta de la piscina municipal Júpi-
ter que és gestionada per l’empresa Albillo 1998, SL.

La Sra. Fandos considera que aquesta és una situ-
ació totalment diversa de l’anterior i avança l’absten-

ció del seu Grup en aquest punt. El problema real és
que ni tan sols poden retornar el crèdit demanat i els
comptes d’explotació són negatius. Recorda que fa
temps que demana una reflexió profunda sobre la
gestió de l’esport i de molts dels equipaments de la
ciutat perquè passa sovint que els gestors no poden
tornar els crèdits i la causa que s’esmenta és sempre
la mateixa: el problema és que hi ha una associació
que fa promoció esportiva, fet que no permet generar
ingressos. Com que amb la gestió de l’esport només
es volen fer ingressos, la promoció esportiva, que ge-
nera despesa, i és un dels vessants socials que hau-
ria d’afectar l’Ajuntament, l’han d’assumir els qui ges-
tionen l’equipament. En aquest cas, a més,
l’equipament es gestiona malament, per tant mereixe-
ria un vot contrari, però s’abstindran perquè l’únic que
en sortiria perjudicat és el Club Esportiu Júpiter, que
és el que fa promoció esportiva.

La Sra. Esteller se sorprèn de l’explicació donada
pel regidor, ja que la situació dels dos equipaments
és totalment diferent; la viabilitat d’aquesta entitat no
queda garantida i les despeses no productives són
massa altes i es té gran dificultat per reduir-les. El
que posa de manifest la documentació obrant a l’ex-
pedient és que es compromet, molt seriosament, la
generació de recursos propis que garanteixin el re-
torn del deute i es crea una situació bastant insosteni-
ble. Hi ha contradiccions entre les posicions de l’enti-
tat gestora i el gerent del Districte respecte el que són
les despeses per promoció esportiva. Creu que és di-
fícil afrontar la devolució del deute i que la gestió efi-
caç és inviable. Cal aclarir la situació financera i de-
mana un compromís de l’equip de govern per tirar
endavant aquests equipaments.

El Sr. Alcober creu que els regidors són coneixe-
dors de la situació del Club esportiu Júpiter i explica
que el que es demana, com en el punt anterior, és
l’ampliació d’una hipoteca, tot i que la motivació sigui
diferent. Pensa que cal fer una reflexió profunda, no
només sobre el model d’instal·lacions esportives de
l’Ajuntament i redactar un nou reglament sobre el que
ja s’està treballant, sinó també sobre la viabilitat dels
projectes esportius d’alguns clubs. Des de la gestió
de les pròpies instal·lacions, i amb ànim d’ajudar, s’in-
tenta que aquest model pugui acompanyar la realitat
de clubs esportius com el del cas present.

La Sra. Fandos es preocupa perquè els clubs de la
ciutat han d’anar tancant les seccions de competició
d’èlit. Pensa que el regidor d’Esports no pot mirar
aquests fets com a espectador, sinó intervenir-hi, po-
sant diners si cal, perquè això no succeeixi. Recorda
que a les Olimpíades de Barcelona es van aconse-
guir moltes medalles, gràcies a la feina que van fer
els clubs durant els anys anteriors i, desgraciada-
ment, pensa que en les circumstàncies actuals no
s’obtindria l’èxit aleshores assolit. Pensa que s’hauria
de donar molt més suport als clubs i l’Ajuntament in-
gressa més diners per cànons de les instal·lacions
esportives que els que dóna per a subvencions als
clubs. Es genera ingrés de la instal·lació esportiva,
però no s’inverteix en construcció, ja que ho fan els
clubs, que s’endeuten i al final han de tancar les se-
ves seccions.

La Sra. Esteller creu que el debat posa de manifest
que cal un replantejament del model de gestió espor-
tiva de molts equipaments, es fan pedaços de situaci-
ons sobrevingudes i aquest és un exemple de la situ-
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ació. Cal abordar amb serietat quins són els proble-
mes, perquè els abonats van a la baixa, perquè no hi
ha un equilibri entre necessitats i capacitat de gene-
rar recursos i adaptar les solucions oportunes per ga-
rantir la viabilitat d’aquestes entitats.

El Sr. Alcober parteix de la base que el model de
gestió de les instal·lacions esportives ha estat bo i en
continua sent. Lamenta les paraules de la Sra.
Fandos perquè ell mai ha mirat la situació com a es-
pectador. L’alta competició, els clubs i les federacions
tenen competències diverses i la responsabilitat en
el món federatiu, que té molt que veure amb el que
passa amb els clubs de natació, no correspon a
l’Ajuntament, sinó a la Generalitat. El model vigent
s’actualitzarà, però cada instal·lació té les seves ca-
racterístiques, les situacions dels clubs són diferents
i, per tant, temes excepcionals per als que s’hauran
de trobar solucions específiques sempre existiran.
Repeteix que s’està treballant en aquest assumpte
pel bé de l’esport i la ciutat. Confia que es trobaran
solucions.

El Sr. Mascarell expressa el vot favorable del PSC,
el Sr. Florensa expressa el vot favorable d’ERC, el
Sr. Gomà expressa el vot favorable d’ICV-EU i A, la
Sra. Fandos expressa l’abstenció de CIU i la Sra.
Esteller expressa l’abstenció del PP. S’aprova.

b) Proposicions

Del Grup Municipal CIU:
7. Que l’Ajuntament de Barcelona insti a les empre-

ses adjudicatàries del servei d’atenció domiciliària a
establir un protocol d’atenció per casos de calor ex-
trema i que el difongui entre els seus treballadors.

El Sr. Ciurana formula la proposició i explica que la
iniciativa sorgeix arran d’una conversa amb treballa-
dors de les empreses adjudicatàries del servei d’aten-
ció domiciliària on expressaven la seva angoixa da-
vant el que entenien com una mancança de les seves
empreses, en el sentit que no tenia establert un pro-
tocol exacte de les mesures a prendre en cas de l’ar-
ribada d’onades de calor extrema com les de l’estiu
passat.

El Sr. Gomà dóna suport a la proposta perquè s’es-
tà treballant en aquest assumpte. Fa quinze dies es
va presentar l’esquema de col·laboració entre els ser-
veis de salut i els serveis socials de l’Ajuntament en
relació a l’aplicació del Pla a la ciutat que, en l’àmbit
de tot Catalunya, s’ha elaborat per prevenir els efec-
tes de l’onada de calor. S’estableixen diferents nivells
de col·laboració entre les atencions primàries de salut
i serveis socials, tenint en compte que l’atenció domi-
ciliària forma part de l’atenció primària de serveis so-
cials. No és tant que s’insti a les empreses que tin-
guin aquest protocol, sinó que ja s’hi treballa i que
s’acabarà d’acordar amb les empreses adjudicatàri-
es. Informa dels punts sobre els que es treballa i que
poden ser el contingut del protocol: detecció de les
persones especialment fràgils, d’acord amb els crite-
ris establerts per la xarxa sanitària; entrega i explica-
ció personalitzada de les actuacions a realitzar, per
tal de prevenir els efectes de l’onada de calor; garan-
tir que les persones ateses en l’atenció domiciliària
coneixen les actuacions que han de fer en cas d’una
urgència mèdica; control personalitzat del volum de lí-
quid ingerit i pèrdues ràpides de pes no justificades,

seguiment especialment acurat de les pautes farma-
cològiques i de les visites mèdiques programades i,
finalment, que els professionals de l’atenció domicilià-
ria facin una derivació urgent en el sistema de salut
en cas d’empitjorament d’una persona atesa.

La Sra. Esteller manifesta el vot favorable del seu
Grup perquè creu que cal clarificar al màxim quines
són les actuacions que s’han de fer davant d’una
onada de calor.

El Sr. Ciurana agraeix que es doni suport a la pro-
posició i pensa que seria convenient també donar
aquesta informació de forma generalitzada.

El Sr. Mascarell expressa el vot favorable del PSC,
el Sr. Florensa expressa el vot favorable d’ERC, el
Sr. Gomà expressa el vot favorable d’ICV-EU i A, el
Sr. Ciurana expressa el vot favorable de CIU i la Sra.
Esteller expressa el vot favorable del PP. S’aprova.

Del Grup Municipal PP:
8. Que es presenti en aquesta Comissió un informe

d’avaluació i compliment de les mesures contingudes
en el Programa municipal per les famílies 2002-2004.

La Sra. Esteller formula la proposició perquè el 25
d’octubre del 2002 es va presentar al Consell Plenari
el Programa municipal per a les famílies 2002-2004,
que recull quatre línies estratègiques que es configu-
ren en disset objectius que es desenvolupen en més
de 83 mesures i accions. Vol saber el grau de compli-
ment d’aquestes mesures i tot i que encara queden
cinc mesos de vigència del programa, atès que
aquest no incorpora indicadors per avaluar les acci-
ons, creu que cal elaborar un informe d’avaluació del
seu compliment que serveixi de base per al disseny
de noves polítiques entorn de la família. Recorda que
el Consell de Benestar Social va proposar la creació
d’un grup de treball en relació a la família i, l’octubre
del 2003, es va anunciar la seva creació imminent,
però aquest encara no s’ha constituït, i s’ha produït,
per tant, un endarreriment respecte al disseny de les
polítiques de família que ha d’abordar l’Ajuntament.

El Sr. Gomà explica el que s’està fent, que no coin-
cideix exactament amb el que es formula a la propo-
sició. Els Programes municipals de famílies i de gent
gran tenen un període de vigència 2002-2004 i, tant
en un cas com en l’altre, es presentarà un informe, el
més exhaustiu possible, sobre el grau d’implemen-
tació i de compliment del conjunt de les seves línies
estratègiques i mesures un cop finalitzat el seu perío-
de de vigència. De cara al futur i, pel que fa al Progra-
ma de famílies, el Grup de famílies del Consell de
Benestar Social treballarà a partir de l’11 de setembre
i serà el referent participatiu del nou programa que
s’hauria d’elaborar a partir del 2005. Des del sector
de Serveis Personals, s’està treballant en un sistema
d’indicadors socials que en el futur han de permetre
monitoritzar l’avenç en la implementació de tots els
programes.

La Sra. Fandos manifesta el suport del seu Grup a
la proposta, però matisa que en el mandat anterior ja
van exigir que es fes aquest Pla de família. En la pre-
sentació del Pla de família, el seu Grup ja va dir que
trobaven a faltar els indicadors, el pressupost i la de-
terminació de quins serien els organismes municipals
responsables de l’execució de cada acció, fets que
dificultaven fer-ne el seguiment. Creuen que seria bo
tenir l’avaluació tot i que aquesta s’ha de fer quan fi-
nalitzi el Pla, però pensa que el regidor els podria fer
arribar per escrit les avaluacions anuals.
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La Sra. Esteller sap que falten cinc mesos, però
pensa que el Pla ja està executat en un grau màxim i,
en aquest sentit, demana que s’iniciïn els treballs de
l’informe i que introdueixi els indicadors de compli-
ment. Pensa que, des de l’Ajuntament, cal abordar
quines són les polítiques de família i, finalment, recla-
ma la constitució del Consell municipal de les famílies
perquè considera necessari un òrgan que es respon-
sabilitzi de totes les polítiques transversals que s’han
de portar a terme en torn a la família.

El Sr. Gomà insisteix que no hi ha hagut pèrdua de
temps en aquest tema i que s’està treballant en la
monitorització del desenvolupament del programa i
en un termini breu i raonable de temps es tindrà l’in-
forme final d’avaluació.

El 2005 es tindrà el nou programa; és cert que no
s’ha apostat mai per una regidoria de família o un
consell de família perquè els sembla que fragmentar
responsabilitats polítiques en funció de diferents
col·lectius de població no és el model organitzatiu
adequat.

El Sr. Mascarell expressa el vot contrari del PSC, el
Sr. Florensa expressa el vot contrari d’ERC, el Sr.
Gomà expressa el vot contrari d’ICV-EU i A, la Sra.
Fandos expressa el vot favorable de CIU i la Sra.
Esteller expressa el vot favorable del PP. Es rebutja.

c) Mocions

V) Part de control

a) Precs
b) Preguntes

Del Grup Municipal CIU:

9. ¿Quina és la previsió del govern municipal sobre
la possible instal·lació d’un museu del rock a l’espai
que ocupa actualment la plaça dels braus de “Las
Arenas”? En quin espai concret s’ubicarà? S’ha pre-
vist alguna aportació municipal per a aquest projecte?

El Sr. Ciurana formula la pregunta perquè, fa uns
dies, a través dels mitjans de comunicació, el promo-
tor del museu del Rock va fer l’anunci de la possible
instal·lació del museu a la plaça de Braus de les
Arenas.

El Sr. Mascarell respon que no hi ha cap previsió
del govern municipal sobre aquesta qüestió. L’únic
que hi ha hagut és l’atenció a una proposta que fa
aquesta persona propietària d’una col·lecció. El que
hi ha és una relació directa entre el propietari de la
col·lecció i el promotor de l’espai. No hi ha aportació
econòmica municipal pel projecte, excepte el suport
tècnic que es donarà, si es demana.

El Sr. Ciurana demana què s’entén per suport tèc-
nic.

El Sr. Mascarell respon que, atesa l’experiència
que es té en gestió de museus, si se’ls demana una
opinió tècnica sobre un museu, la donaran des del
punt de vist tècnic i polític.

Es dóna per tractada.
10. ¿Per quins motius la Regidoria d’Esports de

l’Ajuntament de Barcelona ha decidit no donar permís
per a la celebració de la Marató de l’any 2005? ¿Quin
és el pressupost de la Marató i quina ha estat l’apor-

tació de l’Ajuntament de Barcelona l’any 2004?
¿L’Ajuntament creu que una ciutat Olímpica com és
Barcelona pot prescindir d’aquesta Marató o és que
pensa organitzar-la directament des del futur Institut
Municipal Barcelona Esports prescindint de l’entitat
que històricament ha estat la promotora i organitza-
dora d’aquesta Marató?

La Sra. Fandos formula la pregunta. Explica que fa
uns dies, a través de la premsa, van tenir coneixe-
ment que l’Ajuntament havia decidit no donar permís
a la celebració de la 28 ena Marató, la de l’any 2005.
Recorda que, fa dos anys, es va fer la presentació de
la Marató amb paraules d’elogi i l’actual regidor, en la
carta adreçada als corredors participants, a la de
l’any 2004, els deia que la ciutat “torna a acollir
aquesta Marató, una de les proves més emblemàti-
ques del calendari atlètic i que la Marató, avui, total-
ment consolidada, contribueix a la projecció externa
de la nostra ciutat” fent després un elogi a tots els
participants i col·laboradors. L’organitzador de la cur-
sa durant els últims anys amb la col·laboració de
l’Ajuntament ha estat l’Associació esportiva Marató
Catalunya. La prova es va iniciar l’any 1978 amb 185
persones inscrites i l’any 2004 hi han corregut gaire-
bé 6.000 corredors, ha estat la més nombrosa si s’ex-
ceptua la de l’any 1992.

Recorda que el seu Grup en una Comissió de Mo-
bilitat, va formular una pregunta sobre el perquè des
de l’Ajuntament no s’havia informat la gent que vivia a
la zona afectada pel pas de la Marató i per què la
Guàrdia Urbana no tenia les instruccions adients. És
cert que la Marató d’aquest any ha provocat alguns
problemes motivats pel fet que l’Ajuntament no ha do-
nat les instruccions adients a la Guàrdia Urbana; però
aquestes circumstàncies, en cap cas són imputables
a l’Associació esportiva Marató Catalunya, que és
l’ànima de la cursa. Per tots aquests fets, el seu Grup
no entén els motius de la decisió de la Regidoria
d’Esports de no donar permís per a la celebració de
la del 2005. Volen saber el pressupost d’aquesta Ma-
rató i quina va ser l’aportació feta per l’Ajuntament i si
realment el regidor considera que una ciutat olímpica
pot prescindir de la Marató o és que pensa organit-
zar-la directament, com es tem el seu Grup, des de
l’Institut municipal d’Esports, prescindint de l’Associa-
ció.

El Sr. Alcober pensa que la regidora té un desco-
neixement important de la realitat. La carta a què s’ha
fet referència intenta animar els participants perquè
aquest era el compromís municipal. Puntualitza que
la Marató del 2004 no va tenir 6.000 participants, sinó
2.000 corredors maratonians i la resta eren partici-
pants que només corrien 1/3 de la Marató. No culpa
ningú, s’ha treballat conjuntament amb l’Associació
Marató Catalunya i amb la Federació Catalana d’Atle-
tisme. Recorda que ara fa quatre anys es va acordar
entre l’Ajuntament, la Federació i l’Associació buscar
uns objectius concrets, entre ells el d’arribar a una
participació de 10.000 corredors maratonians i això
no ha estat possible. La implicació que té a la ciutat
celebrar una prova d’aquestes característiques és
molt important i no és un problema de manca d’avís
als veïns sobre el recorregut. A la ciutat, es fan mol-
tes altres proves i el calendari que Barcelona té lligat
a l’atletisme no té res a envejar respecte a altres ciu-
tats: es fa la cursa de El Corte Inglés, la mitja Marató,
la Mercè, la Sant Silvestre, etc. També les que es fan
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a tots els Districtes com per exemple la cruïlla de la
Sagrada Família, la cursa popular de Sants. Es creu
que l’impacte de tots aquests actes sobre la ciutat ha
de ser equilibrat, en no aconseguir la Marató els
10.000 corredors consideren, tot i saber-los molt de
greu, que no es pot continuar celebrant; s’impulsarà
la mitja Marató, però no hi ha cap previsió que a la
ciutat se celebri una nova Marató i el dia que això es
plantegés es tornaria a parlar amb tot el sector d’atle-
tisme que la pot organitzar. Les despeses de la mara-
tó són el voltant de 350 milions d’euros i la despesa
de l’Ajuntament 77.000 que representa un 21’5%.

La Sra. Fandos no està d’acord amb l’avaluació
que fa el regidor. Pregunta qui impulsarà la mitja Ma-
rató.

El Sr. Alcober respon que l’Ajuntament continuarà
impulsant la mitja Marató ja que el nombre de
barcelonins que hi participen justifica aquest impuls.

La Sra. Fandos creu que al final, amb el temps, es
tornarà a convertir en Marató i s’acabarà impulsant
una mitja Marató, però una altra vegada s’haurà dei-
xat fora de l’organització un club i potser caldria par-
lar amb l’Associació que fins ara organitzava la Mara-
tó per arreglar-ho conjuntament.

El Sr. Alcober creu que aquest no és el tema; la
mitja Marató ja existeix i s’organitza amb la participa-
ció de la Federació Catalana, sempre i amb el suport
d’algun sponsor. La Marató també ha tingut sempre
aquesta participació i suport, es lamenta que no es
pugui fer, però insisteix que fa quatre anys, amb el di-
àleg que la Sra. Fandos demana, es van fixar uns ob-
jectius que no s’han complert i, per tant, s’ha pres la
decisió corresponent.

Es dóna per tractada.
Del Grup Municipal PP:
11. ¿En quina fase es troba l’acord entre l’Ajunta-

ment de Barcelona i la Generalitat de Catalunya, en
el que es contemplava la cessió de 10 solars de la
ciutat per a la construcció i de 10 noves residències
per a la tercera edat, durant el període 2003-2007, i
quin és el calendari d’actuacions per al seu desenvo-
lupament?

La Sra. Esteller manifesta que no sap en quina
fase es troba el preacord entre l’Ajuntament i la Ge-
neralitat en què es preveia la cessió de 10 solars de
la ciutat per a la construcció de deu noves residènci-
es per a la tercera edat, durant el període 2003-2007.
L’última notícia que té és que la Generalitat havia re-
butjat 5 solars oferts per l’Ajuntament perquè no reu-
nien els requisits suficients per a la construcció de les
residències.

El Sr. Gomà respon que l’any 1999 es va fer un
acord per 10 solars i que l’any 2005 ja estaran totes
les residències acabades i en funcionament; hi haurà
806 places de residència i 1.300 places de centre de
dia de titularitat pública a la ciutat. L’any 2003 es va
fer una nova proposta d’emplaçaments al govern de
la Generalitat d’uns 14.000 m2 de superfície disponi-
ble. Amb l’anterior govern, dissortadament, no es van
poder concretar els drets de superfície a favor de la
Generalitat i, en aquell moment, el govern autonòmic
estava redactant el quart Pla d’acció social 2003-
2006 que es preveia que revisés les ràtios
assistencials. El quart Pla es va aprovar el 8 d’octu-
bre del 2003, setmanes abans del canvi de govern.
Amb la nova etapa el que s’ha fet és situar aquest
acord en el marc del procés de constitució del Con-

sorci de Serveis Socials, ja que el Consorci implica la
cogestió de la xarxa assistencial de la ciutat. El grup
de treball, que a partir del setembre planificarà els
equipaments, tindrà a l’octubre–novembre finalitzada
una proposta 2006-2012 del mapa d’equipaments re-
sidencials. Es pensa que a principis de 2005 es podrà
tancar l’acord.

La Sra. Esteller dóna les gràcies per la resposta i
manifesta que, un cop més, es condiciona el desen-
volupament de la creació de places a la constitució
del Consorci. L’acord de l’any 2002 es va paralitzar
perquè no es va aprovar el quart Pla d’acció social de
la Generalitat i repeteix que l’Ajuntament va oferir uns
terrenys que la Generalitat va descartar, quan
aquests equipaments eren útils. Respecte als solars
que es consideren vàlids, pregunta si es podrà iniciar
la construcció d’equipaments abans de la constitució
del Consorci. També caldria saber per què no es pot
arribar a un acord abans de la constitució del Consor-
ci.

El Sr. Gomà respon que ja s’estan treballant
aquests aspectes situant-los en la perspectiva del
Consorci perquè el resultat de l’acord no fos contra-
dictori amb el Consorci. Creu que a l’inici del 2005 es
podrà tancar un acord amb 10 emplaçaments i alguns
estaran immediatament disponibles.

Es dóna per tractada.
12. ¿Quines són les raons per les que l’Ajuntament

de Barcelona ha decidit implantar el nou model edu-
catiu a les escoles bressol de Barcelona?

La Sra. Mejías sap que és un tema reiteratiu, del
que ja se n’ha parlat en el transcurs d’aquesta Comis-
sió. Posa de manifest que el seu Grup no està
d’acord en com s’ha dut a terme el procés. Els últims
dies, s’han presentat en els Districtes els informes de
matriculació i es veu que hi ha una forta demanda de
places per les escoles bressol perquè estan percebu-
des com a escoles de qualitat pel nivell de serveis,
professorat i condicions. Com a conseqüència del
conflicte amb el professorat per la implantació del nou
model hi ha hagut una decepció perquè es redueix
personal i es retalla l’atenció als infants en mitja hora.
Demana quines són les raons que motiven el canvi si
l’anterior model funcionava bé i era percebut per les
famílies com un model de molta qualitat.

La Sra. Subirats respon que no es tracta d’un canvi
de model educatiu, sinó d’un canvi en l’organització
del personal. El canvi no s’ha fet en solitari per part
de l’Ajuntament, sinó que s’ha fet després d’un pro-
cés de treball i de debat amb els sindicats amb la
FAPAC i amb la FAV, és a dir, de comú acord perquè
l’objectiu fonamental és fer créixer el nombre de pla-
ces. És cert que com més places s’ofereixen, més
creix la demanda, i donat que l’objectiu principal és
l’augment del nombre de places, es va entendre que
calia subordinar altres aspectes a aquest objectiu,
però la qualitat en cap moment s’ha sacrificat. Les
onze escoles que ja funcionaven amb el nou model
tenen la mateixa acceptació que la resta, fet que de-
mostra que el model que s’està implantant és igual de
bo que l’anterior. Insisteix que no hi ha pèrdua de
qualitat, s’augmenta amb una persona l’equip de l’es-
cola i l’horari finalitza a les 17 hores i no a les 17’30
hores perquè hi ha una oferta complementària d’am-
pliació d’horari que sempre que la FAPAC se’n faci
càrrec i les famílies ho paguin es puguin mantenir
obertes fins a les 19 hores, cosa que amb el model
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anterior no es podia fer. El canvi es fa perquè si onze
escoles funcionen amb un model i trenta-quatre amb
l’altre cal unificar-les. Amb l’antic model el cost de les
escoles era excessiu perquè a cada grup hi havia
dues persones que coincidien a l’aula durant dues
hores i mitja i es considera que aquesta duplicitat no
és necessària.

Si el que es volia era construir un servei universal
calia veure com utilitzar els recursos sense reduir la
qualitat de les escoles i això és el que s’ha fet. La
qualitat s’ha mantingut i els costos s’han reduït.

La Sra. Mejías considera que la Sra. Subirats, amb
la seva intervenció, ha reconegut moltes coses: que
hi ha hagut una retallada de personal, el doble torn
era considerat necessari per moltes famílies, ja que
contribuïa a una major atenció dels infants. Caldrà
veure si el model és igual de bo, però el cert és que
s’ha percebut com una pèrdua de qualitat i atenció i
pel que fa al retall horari no és el mateix que l’escola
l’ofereixi o que els pares se n’hagin de fer càrrec. Es-
pera que el canvi no afecti la qualitat de les escoles.

La Sra. Subirats puntualitza que mai ha negat que

es passava a un model amb menys personal fix. Des
del principi, s’ha explicat el mateix; la qualitat és la
mateixa i si s’utilitza com a indicador la demanda es
pot comprovar el grau de satisfacció de les famílies.
S’està invertint amb un pressupost molt més alt per
augmentar el nombre de places. Els recursos que
l’Ajuntament està invertint per a cada plaça d’escola
bressol són molt més elevats que els pactats amb la
Generalitat, que oferia una despesa amb aportació a
3/3 Generalitat, Ajuntament i famílies. L’Ajuntament,
amb el nou sistema, aporta molt més d’1/3, el model
segueix sent car, però s’ha intentat fer-ho més soste-
nible.

Es dóna per tractada.

c) Declaracions de Grup

No havent-hi altres assumptes per tractar, la Presi-
dència aixeca la sessió a les dotze hores i quaranta
minuts.

Comissió de Promoció Econòmica, Ocupació i Coneixem ent

Acta de la sessió celebrada el dia 13 de juliol de
2004 i aprovada el dia 5 d’octubre de 2004

A la sala President Lluís Companys de la casa de
la ciutat, el 13 de juliol de 2004, s’hi reuneix la Comis-
sió de Promoció Econòmica, Ocupació i Coneixe-
ment. Hi assisteixen les Imes. Sres. i els Ims. Srs.:
Maravillas Rojo i Torrecilla, Montserrat Ballarín i
Espuña, Jaume Oliveras i Maristany, Ignasi Fina i
Sanglas, Elsa Blasco i Riera, Joana Ortega i Ale-
many, Teresa M. Fandos i Payà, M. Caridad Mejías i
Sánchez, Xavier Basso i Roviralta, i M. Ángeles
Esteller i Ruedas, assistits pel secretari general de la
Corporació, Sr. Jordi Cases i Pallarès, que certifica.

El president, l’Im. Sr. Jordi Portabella i Calvete per
motius d’agenda arribarà amb un petit retard, motiu
pel qual la Sra. Maravillas Rojo i Torrecilla presideix
la sessió.

També hi és present el Sr. Torrades, gerent de
l’Institut Municipal de Mercats.

Excusen la seva absència les Imes. Sres. i els Ims.
Srs.: Pere Alcober i Solanas, Catalina Carreras-Moysi
i Carles-Tolrà, Immaculada Moraleda i Pérez, i Sònia
Recasens i Alsina.

S’obre la sessió a les setze hores i quinze minuts.

I) Aprovació de l’acta de la sessió anterior
S’aprova.

II) Part Informativa

a) Despatx d’ofici
b) Mesures de govern
c) Informes

A la Comissió:

1. Pla d’actuació dels Mercats Municipals 2004-
2007.

El Sr. Torrades procedeix a informar el pla, la docu-
mentació del qual s’ha posat a disposició dels assis-
tents. Destaca que Barcelona té una xarxa de comerç
de proximitat molt dinàmica i molt ben valorada pels
ciutadans; entre la qual remarca els mercats munici-
pals, 40 de comerç alimentari i 6 de comerç no ali-
mentari on hi ha uns 3.600 establiments en funciona-
ment. Aquestes dues tipologies conviuen en perfecta
simbiosi i amb gran protagonisme en aquest model
de ciutat compacta i complexa –quant a usos– que
tenim, la qual cosa la caracteritza per afavorir les re-
lacions humanes. La xarxa de mercats està distribuï-
da de manera estratègica en el territori, situació que
es vol potenciar per no perdre-la. Per tant, els valors
tradicionals, com ara l’oferta especialitzada i de quali-
tat juntament amb el tractament personalitzat que han
configurat un nivell molt alt, s’han de complementar
amb mesures modernes reclamades pels ciutadans
per tal d’augmentar la competitivitat.
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Els nous mercats, com a referents de la centralitat
del barri, han de ser objecte d’actuacions de reforma i
remodelació que permeti augmentar la seva quota
comercial en el món de l’alimentació fresca,
bàsicament. Així, mercats com el de la Llibertat, la
Unió, el Ninot, Sarrià, Les Corts, Sant Antoni, Santa
Caterina i Barceloneta rebran un seguit d’inversions
que s’avaluen en 50 milions d’euros, 34 dels quals
seran d’aportació municipal i la resta de diferents
agents.

La Sra. Fandos manifesta al Sr. Torrades el seu
agraïment per l’explicació del Pla de Mercats, si bé
vol que consti la seva queixa perquè considera que
les intervencions en els punts de l’ordre del dia s’han
de fer davant del regidor de mercats, que encara no
ha arribat i, això, els sembla poc respectuós.

Entrant ja en el Pla de mercats vol constatar que
s’han assabentat d’aquest document per la premsa i
ara tenen més dades amb l’explicació del Sr. Torra-
des, però seria bo que aquests documents formessin
part de les sessions dels òrgans de govern de l’Insti-
tut de Mercats; seria una dinàmica molt més adequa-
da. Pel que fa al contingut del pla, el seu Grup s’ale-
gra de la seva presentació ja que es tracta d’un
document molt necessari des de ja fa molt de temps.
Troba a faltar l’avaluació del pla de mercats anterior,
que fóra convenient que figurés com a punt de parti-
da de l’actual. Així mateix, considera que aquest pla
hauria de contemplar tots els mercats, ja que n’hi ha
dels que no se’n parla i no queda clar si és perquè no
s’han contemplat encara o perquè no necessiten cap
anàlisi ni estudi. També reclama saber en quin estat
es troba el pla director de modernització dels mer-
cats, així com el seu pressupost i les seves fonts de
finançament. Comenta, també, que hi ha mancances
rellevants de mercats com ara el del Guinardó o el de
la Mare de Déu de Montserrat que presenten proble-
mes d’accés o, fins i tot, problemes estructurals. Cre-
uen que avui s’havia d’haver presentat un estudi de
tots els mercats. Afegeix que el seu grup vigilarà amb
molta cura el seguiment i el calendari de les actuaci-
ons en els mercats per tal d’evitar endarreriments,
com ara el dels mercats de Santa Caterina i el de la
Barceloneta que perjudiquen greument tant als
paradistes com a tot l’entorn.

La Sra. Mejías demana disculpes pel seu retard i
planteja una qüestió d’ordre que és la programació de
les sessions d’aquesta comissió a les 16 hores. Com
que aquesta hora és evident que és molt justa per a
molts regidors, president de la Comissió inclòs, pro-
posa que es programi la reunió a les 16 hores i trenta
minuts per evitar problemes.

Pel que fa a l’informe el cert és que, malaurada-
ment, han conegut la seva existència per la premsa i
el seu Grup reiteradament ha demanat que, abans,
es presentés en els òrgans adients perquè aquesta
no és manera de fer-ho. De la lectura d’aquest infor-
me, el primer que vol comentar és l’expressió quasi
sensiblera que s’utilitza sobre tot en la introducció.
Pel que fa a l’anàlisi de les actuacions que es duran a
terme en el PAM dels propers anys, cal dir que no
aporta massa cosa nova; entre altres raons perquè
se’ls planteja el dubte de si aquest anirà amb el ma-
teix grau d’acompliment que els anteriors; o, per
exemple, falten dades més detallades de les bases
dels pressupostos, els nivells de negociació en les di-
ferents actuacions, més dades i detalls. No es con-

creten els anomenats plans de dinamització ni en què
consistirà les campanyes de promoció dels mercats i
quin serà el seu pressupost.

El Sr. Portabella, que s’incorpora a la sessió i n’as-
sumeix la Presidència, està d’acord en contestar la
intervenció de la Sra. Fandos juntament amb la pre-
gunta presentada en el punt 8è de l’ordre del dia. Pel
que fa al pla d’actuació, es tracta d’un document on
es relacionen i expliquen les actuacions dels mercats
al llarg del mandat. Aquest document especifica més
les intervencions en els mercats, prèvies a les nego-
ciacions amb els seus responsables. El pressupost
consta en el pla, que disposa de la xifra de 50 milions
d’euros.

Pel que fa al mercat de Santa Caterina, per la seva
idiosincràsia i singularitat ha comportat un període de
temps superior al inicialment previst. S’han trobat res-
tes arqueològiques al voltant de l’antic convent de
Santa Caterina i, atesa la singularitat de l’edifici, s’ha
necessitat més temps del previst, però sense que
això hagi significat un endarreriment de les obres prò-
piament dites. Es manté la voluntat de finalitzar les
obres en les dates previstes, al voltant de finals de
novembre d’enguany, data que sembla viable i que
permetrà, d’acord amb les negociacions amb els
paradistes i comerciants, obrir el nou mercat quan les
obres dels carrers de l’entorn estiguin finalitzades. I
serà una decisió conjunta de l’Ajuntament i dels co-
merciants, tant de la zona de Santa Caterina com
dels paradistes que, en aquests moments, es troben
en el passeig Lluís Companys.

En relació al mercat de la Barceloneta, està ubicat
en un espai inestable, per la qual cosa necessita d’un
estudi geològic detallat per resoldre les mesures rela-
tives a la consistència de l’aparcament. S’ha negociat
amb els paradistes emplaçats en la carpa i manifesta
que estan satisfets.

El mercat de Sant Antoni requereix una operació
complexa i una aportació econòmica molt important i,
ambdues coses influeixen. Al voltant hi ha tres mer-
cats diferents, el mercat del fresc o més tradicional,
els encants i el mercat dels diumenges, més associa-
ble a un mercat de vell; compaginar els interessos
d’aquests tres tipus de mercats ubicats en l’anomena-
da zona Sant Antoni Centre Comercial, SAAC, no
sempre és senzill, a part de que el cost econòmic no
és gens menystenible i l’Ajuntament de Barcelona no
el pot afrontar en un sol mandat, i d’això s’ha informat
als interessats.

En definitiva aquest és a grans trets el pla de
mercat que es presenta en aquest mandat i que,
bàsicament, consta d’una forta inversió econòmica,
un gran esforç a nivell de grans remodelacions i una
novetat important com són les nombroses reformes
petites dels mercats que dignifiquen molt, tant l’àmbit
dels paradistes com dels clients.

La Sra. Fandos intervé per manifestar que el Sr.
Portabella no ha respost les preguntes que
inicialment ha plantejat: quina és l’avaluació de
l’anterior pla de mercats, quines són les conclusions
dels estudis previs, quin és l’estat d’elaboració del pla
director de modernització dels mercats, un a un, de
tots els mercats i d’on es traurà el finançament muni-
cipal per a obtenir la inversió prevista.

El Sr. Portabella contesta que ha atès les pregun-
tes plantejades per la Sra. Fandos. El pla pròpiament
dit no existeix perquè es realitza a partir del PAM que
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s’elabora. Els estudis previs de cada mercat sí que
existeixen, el que no existeix és un pla director de
tots els mercats. Com abans ha comentat, l’Ajunta-
ment de Barcelona disposa d’un director a cada mer-
cat i les necessitats d’actuació diagnosticades s’intro-
dueixen en el pla director de modernització de
mercats de Barcelona que està en fase de diagnosi.
Una altra cosa que ha de quedar clara és que no tots
els mercats volen o necessiten una remodelació, com
el de Sant Andreu. Per això, quan parlem de pla, es-
tem parlant d’un document dinàmic que s’actualitza
setmanalment.

La Sra. Fandos vol puntualitzar que el seu grup no
parteix de la premissa que tots els mercats hagin de
remodelar-se. Entén que l’estat d’elaboració del pla
director de modernització de mercats està en fase de
diagnosi i s’anirà completant amb informacions periò-
diques i detallades i actuant en base al PAM.

La Sra. Mejías demana saber en què consisteixen
les tasques de dinamització dels mercats. D’altra
banda, està d’acord en què molts dels projectes són
ambiciosos i de gran envergadura econòmica, però
serà bo que s’acotin els terminis. D’altra banda la in-
formació als paradistes ha de ser més fluida per evi-
tar dilatacions i intranquil·litat per manca d’informació
i atenció. Els comerciants tenen unes expectatives le-
gítimes, s’ha de mirar de no defraudar-les. És cert
que no tots els mercats volen ser remodelats, però
els agradaria saber si aquells mercats que no estan
inclosos en l’informe, com ara el mercat de Sant
Andreu, de quina manera es reflecteix això en el
pressupost.

El Sr. Portabella contesta que la inversió prevista
és de 50 milions d’euros, però que també es compta
amb una previsió econòmica per a reformes menors,
com les realitzades el primer semestre de l’any, que
han suposat una inversió de 700.000 euros. Són
previsions anuals, al voltant del milió d’euros anual
per aquest tipus d’actuacions. No està d’acord amb
el comentari que ha fet de manca d’informació cap
als comerciants, les reunions que s’han fet són nom-
broses i absolutament suficients. Una de les coses
que posen sobre la taula és el moment de la inaugu-
ració dels mercats nous, que no volen que coincidei-
xin amb els mesos de millor venda natural com el
mes de desembre i això, la inauguració el mes de
febrer, per exemple, pot comportar una campanya
de promoció extra a la qual l’Institut no hi ha posat
cap problema.

La Sra. Fandos intervé per dir que el problema de
Santa Caterina, en aquest moment, és més aviat per
l’actuació urbanística del voltant; vol saber si quan
s’inauguri el mercat estarà també urbanitzada l’avin-
guda Francesc Cambó ja que això preocupa realment
a la gent del mercat.

El Sr. Portabella finalitza les intervencions afirmant
que, pel que fa a l’Institut de Mercats, la resposta és
que el mercat estarà acabat d’acord amb els terminis
previstos.

Es dóna per tractat.

III) Propostes a dictaminar

a) Ratificacions
b) Propostes d’acord

2. Aprovar inicialment la modificació dels Estatuts
del Consell Econòmic i Social de Barcelona segons
consta en el document adjunt annex. Exposar-la al
públic durant un període de trenta dies. Precisar que
no es computaran en aquest termini els dies corres-
ponents al mes d’agost. Tenir-lo per aprovat en el cas
que no es produeixi cap al·legació ni suggeriment du-
rant el període d’informació pública.

La Sra. Ballarín explica que el Consell Econòmic i
Social de Barcelona, CES, és un òrgan consultiu de
participació de la patronal i dels sindicats que són els
agents socials més representatius de la societat; és
l’òrgan de representació de la societat civil organitza-
da. Aquest òrgan, creat l’any 1992, és pioner i refe-
rent dels consells econòmics i socials locals de la res-
ta de l’estat i, fins i tot, de l’autonòmic i l’estatal. Les
funcions que desenvolupen giren a l’entorn de la in-
formació dels pressupostos, del pla d’actuació muni-
cipal i de les ordenances fiscals així com l’elaboració
d’una memòria socioeconòmica que presenta les cor-
responents conclusions. El balanç de la seva tasca
és important atès que projecta Barcelona, la seva re-
alitat social i econòmica al conjunt de l’Estat i
d’Europa. Pel que fa a la modificació dels estatuts
que es presenta comentar que ja fa temps el CES va
iniciar diàlegs amb l’Ajuntament per a redefinir els
instruments i recursos necessaris per donar un nou
impuls a aquest òrgan. Aquesta modificació es va ini-
ciar l’any 2001 i finalment va ser consensuada. La
proposta es basa en adaptar les funcions a desenvo-
lupar pel CES que no estaven recollides en els esta-
tuts, tasques de memòria, organitzar debats i propos-
tes sobre temes d’interès, potenciar el seu caràcter
d’organisme de referència a nivell consultiu tant des
de vessant de perspectiva, d’anàlisi de la realitat com
pel que fa a la prospectiva i anàlisi de futurs, millora
de l’eficiència, canvis organitzatius. Destaca que la
Presidència passa ser un càrrec consensuat, nome-
nat per l’alcalde per identificar i personalitzar més la
imatge de l’òrgan.

La Sra. Ortega, davant d’aquest document, mani-
festa la seva abstenció ja que no està d’acord amb el
caràcter consensuat que s’afirma en l’elaboració de la
reforma. Comunica que presentaran al·legacions al
document per tal d’obtenir la participació correspo-
nent i, així, poder ser el veritable resultat del treball
plural, de tots els grups. Tot això sense perjudici de
valorar molt la tasca realitzada pel Consell Econòmic
i Social de Barcelona des dels seus inicis que, com
s’ha esmentat, aglutina la societat civil organitzada.

La Sra. Esteller expressa el reconeixement del seu
Grup per la seva tasca com a òrgan consultiu i cele-
bra, així mateix, la proposta d’ampliació de funcions,
ja que es tracta d’un ens que cal modernitzar i poten-
ciar la seva capacitat d’incidència i projecció. Consi-
dera que tots estan d’acord en el fons de la proposta i
que el que preocupa és com es porta a terme aques-
ta modificació, ja que, com s’ha esmentat, hauria d’in-
troduir la pluralitat política en la seva elaboració. Per
això s’abstenen i anuncien que presentaran al·le-
gacions a fi de garantir una veritable pluralitat en
aquest Consell.

Es dictamina amb el posicionament favorable del
PSC, ERC i ICV-EU I A i amb la reserva de vot de
CIU i PP.

3. Desestimar les al·legacions presentades per la
Ima. Sra. Maite Fandos i Payà, regidora del Grup Mu-
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nicipal de Convergència i Unió i pel Sr. Joan Estapé i
Mir, en nom i representació de la Fegram, a l’aprova-
ció inicial de la modificació dels articles 100 i 108 de
l’Ordenança municipal de mercats, d’acord amb l’in-
forme que figura a l’expedient; i en conseqüència
aprovar definitivament la modificació dels articles 100
i 108 de l’Ordenança municipal de mercats.

El Sr. Portabella fa una breu presentació del docu-
ment a dictaminar.

La Sra. Mejías intervé per, abans de tot, demanar
al secretari que consti en acta que el seu Grup va
presentar al·legacions, circumstància que ha de figu-
rar en l’acord.

El Sr. Portabella diu que, si es tractés d’una errada
material, s’inclouria degudament en la redacció de
l’acord, i a tots els efectes.

El secretari explica a la Sra. Mejías que el Grup
municipal del Partit Popular va presentar esmenes,
en el seu moment, al projecte normatiu. Posterior-
ment, es va adoptar l’acord d’aprovació inicial i es va
sotmetre a exposició publica. En aquest tràmit, el
Grup municipal del Partit Popular no ha presentat
al·legacions. El que ara es dictamina és el document
per a l’aprovació definitiva.

La Sra. Fandos manifesta el seu vot d’abstenció.
Demana que aquests dos articles es puguin votar se-
paradament, ja que en el cas del seu Grup estan
d’acord amb l’article 100 i no ho estan amb l’article
108. Altrament, demana que es faci una actualització
global de l’ordenança de mercats que està desfasa-
da, i recorda que és dels anys seixanta. Demana que
es tingui clara la petició de la Fegram sobre aquesta
proposta.

El Sr. Portabella comenta que les reunions amb la
Fegram són quinzenals i n’estan totalment informats.
Sobre l’esmena de la Fegram afirma que, en un mer-
cat, establir productes que no existeixen és afavorir
els monopolis, estar en contra de la competència i de
les regles de mercat. Es tracta de qüestions difícils de
comprendre i d’afrontar.

La Sra. Mejías comenta que les esmenes s’han
d’encabir en el seu context. Les esmenes que van
presentar, anaven a favor de la seguretat jurídica.
Troba que hi ha certa discrecionalitat per part de l’Ad-
ministració a l’hora de decidir qui es queda amb les
parades. Per tot això, manifesta el seu vot d’absten-
ció.

El Sr. Portabella esmenta que com no pot ésser
d’altra manera; declara que estan a favor de la diver-
sitat i de la llibertat de mercat.

La Sra. Fandos explica la precisió de les al·le-
gacions de la Fegram que, com a experts en la matè-
ria, poden tenir una posició, més o menys, encertada.
Per això, no voten en contra, sinó que s’abstenen.

La Sra. Mejías fa referència a l’article inexistent o
insuficient ja que del que es tracta es de trobar un
equilibri en el mercat, en la quota de mercat i això és
el que s’ha de cercar i el que el seu Grup sempre ha
proposat.

Es dictamina amb el posicionament favorable del
PSC, ERC i ICV-EU I A i amb la reserva de vot de
CIU i PP.

IV) Part decisòria

a) Propostes d’acord

b) Proposicions

Del Grup Municipal CIU:
4. Elaborar un Pla d’actuació urgent provisional per

donar resposta a les necessitats immediates del mer-
cat del Guinardó i del seu entorn comercial, fins que
no es dugui a terme el projecte de remodelació defini-
tiu.

La Sra. Fandos formula la proposició presentada
en relació a la reforma del mercat del Guinardó i la
reforma urbanística. Els preocupa que més de la mei-
tat de les parades estiguin tancades. Urbanísticament
sembla que el tema va per llarg, ja que no estarà fina-
litzada aquest mandat. El que es pretén és que, des
de l’Ajuntament, es vetlli perquè els plans urbanístics
no s’endarrereixin més i, per això, se sol·licita un pla
d’actuació urgent per donar resposta a les necessi-
tats immediates del mercat del Guinardó i del seu en-
torn comercial, és a dir, un compromís de fer algunes
coses i evitar el tancament de més parades.

La Sra. Mejías manifesta el seu vot favorable.
El Sr. Portabella observa que es tracta d’un mercat

molt singular. La Junta del mercat ja va elaborar un
pla propi i va intentar agrupar les parades, tancar una
zona, remodelar la resta i aquesta proposta no va
prosperar. L’Institut de Mercats va proposar una actu-
ació similar i es va dir que no. Són qüestions difícils
de resoldre on hi ha diferents criteris. La proposta
que fa Convergència i Unió és singular ja que, un pla
urgent i provisional, posa en acció dos conceptes difí-
cils de conjuminar. L’equip de govern no pot reconèi-
xer que no hi ha un pla que s’emmarca en un entorn
urbanístic, que no es tracta d’un problema només del
mercat. Hi ha el compromís de parlar amb ells i de
presentar una proposta que pugui ser atesa per tot-
hom on el sentit comú faci entenedora una solució
conjunta.

La Sra. Fandos diu que són coneixedors dels con-
tactes que es mantenen amb la Junta pels problemes
que hi han per arribar a acords, i és per això que es
necessita urgentment un nou pla d’actuacions provisi-
onals liderat per l’Institut de Mercats, ja que els
paradistes estan absolutament escèptics.

El Sr. Portabella conclou les intervencions i sotmet
la proposició a votació.

La Sra. Rojo expressa el vot contrari del PSC, el
Sr. Portabella expressa el vot contrari d’ERC, el Sr.
Fina expressa el vot contrari d’ICV-EU I A, la Sra.
Ortega expressa el vot favorable de CIU i la Sra.
Mejías expressa el vot favorable del PP. Es rebutja.

Del Grup Municipal PP:
5. Instar l’Ajuntament de Barcelona a portar les ac-

tuacions necessàries per incentivar la inversió en in-
novació tecnològica a la ciutat per tal de subsanar el
seu dèficit actual.

La Sra. Esteller formula la seva proposició i ano-
mena l’estudi elaborat pels professors Vives i Tor-
rents, encomanat per l’Ajuntament de Barcelona, que
ha posat de manifest que la competitivitat i el desen-
volupament de Barcelona i de la seva àrea metropoli-
tana poden estar compromesos pel seu dèficit en in-
novació tecnològica; indica que s’ha perdut
productivitat, que hi ha endarreriment en recerca i
desenvolupament i que Barcelona es troba en els úl-
tims llocs en el rànquing de factor de despesa com
R+D, percentatge en ocupacions industrials, electrò-
nica, serveis de coneixements, etc. Indica també un
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dèficit en la indústria de coneixement. Preocupa
aquesta anàlisi perquè qüestiona una Barcelona amb
capacitat d’atraure empreses. És necessari introduir
les modificacions que siguin necessàries per tal de
competir en qualitat i innovació, per generar coneixe-
ment i consolidar el món de les noves tecnologies.
Creuen que si s’adopten les mesures adients, Barce-
lona pot ser un referent en aquest matèria. És per
això que planteja la proposició.

La Sra. Ortega, atès que el seu Grup ha presentat
una pregunta amb un contingut molt semblant, sotmet
a la presidència la possibilitat que es tractin conjunta-
ment.

El Sr. Portabella contesta que, si qui ha presentat
la pregunta la vol assimilar a la proposició presenta-
da, no té cap inconvenient en què es debatin conjun-
tament, salvant la diferent naturalesa de tractament
entre una proposició i una pregunta.

La Sra. Ortega planteja la pregunta que figura en el
punt 7è de l’ordre del dia i manifesta la preocupació
del seu Grup de que Barcelona no estigui ben posici-
onada com a focus d’atracció d’empreses i de serveis
del coneixement, malgrat la vocació de la ciutat per
atraure seus i liderar en el món de la innovació. Per
això, sense menystenir el caràcter de la ciutat pre-
gunta quines són les actuacions concretes que pensa
dur a terme l’Ajuntament de Barcelona per a situar
Barcelona entre les principals àrees europees com a
pol d’atracció d’empreses i d’innovació tecnològica.

El Sr. Portabella expressa que, en matèria d’inno-
vació, encara hi ha molt per fer i, evidentment, l’Ajun-
tament amb el treball que s’ha elaborat ha detectat
aquest camp de millora que pot recórrer Barcelona.
Manifesta que l’equip de govern va encarregar aquest
treball precisament perquè es considera que la pre-
sència de Barcelona en el camp de la innovació po-
dria ser més significatiu. Considera que Barcelona no
està posicionada tan malament, essent la divuitena
regió metropolitana de les trenta-una regions metro-
politanes que hi ha a Europa en relació als resultats
d’innovació i ens situa la vintena en relació al potenci-
al d’innovació. Per tant, no estem en un lloc privilegi-
at, però tampoc ens trobem a la cua de les regions
metropolitanes. Es per això, que es proposen una sè-
rie d’actuacions, algunes de les quals s’estan duent a
terme amb més intensitat que d’altres, però que totes
podrien representar per a nosaltres poder fer un salt
qualitatiu. Per exemple, el Parc de recerca Bio-
mèdica. Hem de tenir present el canvi que ha operat
la indústria farmacèutica, on la química orgànica ja no
és la base sinó que ho és la biotecnologia. Aquest
canvi en necessita un de qualitatiu i, també, una
mida, la qual cosa ens obliga a fer un esforç en el
camp de la biomèdica molt important i ja s’està fent,
en gran part; l’esforç que ha fet la ciutat en el camp
biomèdic és molt notable i, encara que no està resolt,
sí que es troba ben conduït. El mateix es podria dir
del Parc Científic Universitari, que desenvolupa unes
activitats que, en molts casos, són capdavanteres a
escala europea, però que, òbviament, ha de continu-
ar desenvolupant-se; alhora que des de Barcelona
Activa s’està desenvolupant la xarxa d’empreses que
pot ajudar també en aquest mateix àmbit. Cal també
esmentar la Ciutat de l’Audiovisual de Ca l’Aranyó
que es troba en procés de desenvolupament. Així
mateix, la fundació Barcelona Digital, juntament amb
privats i amb la Generalitat de Catalunya que està re-

alitzant tasques molt noves com el desenvolupament
de sistemes multilingua. O totes les actuacions del
22@, àmpliament conegudes. En el camp de la soci-
etat del coneixement, la Regidoria de la Ciutat del
Coneixement ha desenvolupat polítiques de difusió i
facilitació de l’ús de noves tecnologies, com és el cas
de les tecnologies sense fil, el Programari lliure, etc.
En l’àmbit dels emprenedors, Barcelona Activa facilita
informació, acompanya als emprenedors en el pla de
negocis i actua com a parc d’empreses innovadores,
alhora que afavoreix la xarxa de relació entre empre-
nedors en el camp tecnològic i els ofereix accés a les
entitats de capital risc, qüestió gens fàcil de trobar en
el nostre país i probablement un dels avantatges més
importants que tenim relacionats amb la innovació i,
en especial, amb Barcelona emprèn. En l’àmbit
Ocupacional, s’orienta i es forma els treballadors en
el camp de les activitats relacionades amb les noves
tecnologies, com el servei que dóna Porta 22, espai
obert de lliure accés adreçat a les persones que bus-
quen oportunitats d’ocupació. En l’àmbit de les em-
preses, per tal d’incentivar-les en la incorporació de
noves tecnologies i d’invertir en innovació, cal dir que
des de Promoció Econòmica es desenvolupen diver-
ses estratègies, moltes d’elles realitzades juntament
amb les empreses, a banda d’oferir informació i d’ac-
tuar com a enllaç entre les empreses per afavorir les
sinergies. També tenim uns sectors estratègics de
marca Barcelona, com ara, el sector de Barcelona
aeronàutica i de l’espai, Barcelona biomèdica, Barce-
lona digital etc., i s’ha creat una nova direcció d’inno-
vació que està redactant el seu programa d’actuació
per tal de posar-se en marxa a partir del segon se-
mestre d’enguany. En definitiva, l’equip de govern
també considera que la ciutat hauria de tenir un perfil
més preeminent en el camp de la innovació, tot i que
s’hi està treballant molt.

La Sra. Esteller agraeix al Sr. Portabella l’exposició
que ha fet del que ja tenim, però el que considera és
que no s’estan portant a terme suficients actuacions
per corregir aquestes deficiències en les que tots es-
tan d’acord. Afirma que tenim moltes potencialitats i
que saben que s’estan fent coses, però el que passa
és que per poder ser un veritable referent s’ha de fer
molt més. El que es comenta sobre el capital risc és
cert, hi ha moltes dificultats en les activitats emer-
gents per aquest tema, estem en un 0’2 en comptes
de la mitjana europea del 0’4. És molt important i s’ha
de treballar molt en la direcció de ser reclam de recur-
sos humans i tecnològics, i és en aquest sentit que
demanen a l’Ajuntament de Barcelona que encara
faci més del que fa, que és molt, però cal fer molt
més.

La Sra. Ortega intervé per recordar que el que ha
preguntat era quines actuacions concretes pensaven
dur a terme, i no les que ja estaven fent, sinó que,
vista la realitat, què és el que pensa fer l’Ajuntament.
Demana que si li pot facilitar ara, que li faci arribar per
escrit abans de la propera Comissió.

El Sr. Portabella contesta que l’explicació que ha
fet no es refereix només al que ja s’ha fet, sinó al que
s’està fent en l’actualitat i al que es pensa fer en un
futur immediat, a la vista, evidentment, de l’anàlisi re-
alitzada i de les necessitats de la ciutat en aquest
àmbit. Entrant en més concreció, per captar capital
exterior es fa business bridge, i s’ha anat a Seattle,
Miami, Sant Petersburg, però també està previst anar



NÚM. 30a 10-XI-2004a GASETA MUNICIPAL DE BARCELONA 1451

a Nova York, Pequín i a Casablanca. O per exemple,
els work shops o els seminaris d’inversió que es rea-
litzen, que són molts i a tots els continents, o totes les
presències a fires, fires especialitzades en tecnologi-
es i els congressos, etc. És a dir, es fan coses i estan
previstes moltes més. Tanmateix, és important la
massa crítica que es va guanyant per part del país, ja
que aleshores la presència en aquests indrets s’apro-
fita molt més. Hi ha molts més exemples estratègics
dels que ja ha citat, com ara, Barcelona Centre Fi-
nancer Europeu, Barcelona Centre Logístic, Barcelo-
na Centre Mèdic, Fundació de la Dieta Mediterrània,
Barcelona Centre Disseny, Fundació Fòrum Ambien-
tal, Barcelona Centre Universitari. Es continua treba-
llant en àmbits específics per poder arribar a sectors
molt especialitzats. Recordar, també, que segons l’in-
forme d’estudis internacionals com de Ernest Young
sobre les 13 principals metròpolis europees, Cata-
lunya-Barcelona ocupa la segona posició com a re-
ceptor d’implantacions internacionals perquè ha tin-
gut 82 projectes. Com a conclusió, en aquesta
matèria s’ha treballat, aquesta feina ha donat fruits i,
naturalment, cal continuar treballant, i així està pre-
vist. Per tant, el vot de l’equip de govern és contrari a
la proposició presentada.

La Sra. Ortega demana que l’equip de govern, i no
només els Grups de l’oposició, aporti qüestions relati-
ves a aquests temes tan importants, com la marca
Barcelona i els seus elements aglutinadors.

La Sra. Rojo expressa el vot contrari del PSC, el
Sr. Portabella expressa el vot contrari d’ERC, el Sr.
Fina expressa el vot contrari d’ICV-EU I A, la Sra.
Ortega expressa el vot favorable de CIU i la Sra.
Mejías expressa el vot favorable del PP. Es rebutja.

c) Mocions

V) Part de control

a) Precs
b) Preguntes

Del Grup Municipal CIU:
6. ¿Quina és l’actual nombre d’empreses instal·la-

des al Viver i Centre d’Empreses de Barcelona Activa
i al Fòrum Nord? ¿Quin és l’índex de rotació que te-
nen aquestes empreses, i quin és el percentatge
d’implantacions finals a la ciutat de Barcelona? ¿Quin
és l’índex de mortalitat de les empreses del Viver i
Centre d’Empreses i del Fòrum Nord?

La Sra. Rojo agraeix l’acceptació de posposar la
resposta a aquesta pregunta, que es va plantejar en
l’anterior comissió quan ella es trobava fora de Barce-
lona. En relació al nombre d’empreses instal·lades: el
Viver i Centre d’Empreses de Barcelona Activa dispo-
sa de 2.800 m2 per a la instal·lació de noves empre-
ses, distribuïts en 61 mòduls des de 18 a 110 m2. Es
tracta d’empreses recentment constituïdes, amb pla
d’empresa viable i amb elements d’innovació i que
suposen creació d’ocupació. El nombre d’empreses
instal·lades, en un moment donat, pot variar en funció
dels mòduls que una mateixa empresa pugui ocupar i
el temps d’estada al Viver està limitat a tres anys. A
data de 31 de maig de 2004 hi havia instal·lades al
Viver d’Empreses un total de 46 empreses suposant

l’ocupació de la pràctica totalitat dels espais disponi-
bles, i amb una llista d’espera de 12 empreses. Al
llarg de l’any 2003, el nombre d’empreses instal·lades
va ser de 75. Pel que fa al Centre d’Empreses Tecno-
lògiques del Fòrum Nord –que properament tindrà el
reconeixement de Parc Tecnològic–, disposa de
6.000 m2 per a la instal·lació d’empreses tecnològi-
ques (amb antiguitat superior als 18 mesos, amb un
pla d’empresa viable i de caràcter tecnològic i que su-
posin creació d’ocupació), distribuïts en 95 mòduls de
25-50 i 90 m2. El nombre d’empreses instal·lades, en
un moment donat, també, pot variar en funció dels
mòduls que una mateixa empresa pugui ocupar i el
temps d’estada al Centre d’Empreses és il·limitat. El
nombre d’empreses instal·lades l’any 2003 va ser de
46 i, a data 31 de maig d’enguany, hi havia instal·la-
des 46 empreses.

Quant a quin és l’índex de rotació i percentatge
d’implantacions finals: de les 75 empreses instal·la-
des al Viver d’Empreses, 33 van acabar el programa
d’incubació abandonant, en conseqüència, el viver;
d’aquestes 33 empreses, 31 es van instal·lar a l’àrea
metropolitana. Pel que fa a la rotació d’aquestes em-
preses, en el cas del viver no té gaire sentit parlar de
rotació, ja que les empreses només poden estar-hi 3
anys, i pràcticament totes les empreses esgoten els 3
anys (només hi ha un 8% que marxa abans, ja sigui
perquè tanca, perquè s’instal·la pel seu compte al ter-
ritori abans del 3 anys per haver crescut molt, etc.).
En el cas del Centre d’Empreses Tecnològiques del
Fòrum Nord, les empreses tenen un temps mig de
permanència a les seves instal·lacions de 44,6 me-
sos. Cal recordar que, a diferència del viver, el centre
d’empreses no té termini màxim d’estada a les seves
instal·lacions.

Per últim, assenyalar que l’índex de supervivència
de les empreses instal·lades al viver és del 84% al
quart any des de la seva constitució, percentatge que
dobla la mitjana de supervivència de les empreses en
el mercat a la Unió Europea. L’any 2003, tres empre-
ses van deixar el Centre d’Empreses Tecnològiques
del Fòrum Nord, només una de les quals ho va fer per
motius de tancament de l’activitat, essent l’única em-
presa de la que es té constància del seu fi d’activitat
els darrers 3 anys.

Es dóna per tractada.
7. ¿Quines accions concretes pensa dur a terme

l’Ajuntament de Barcelona per tal de situar-la entre
les principals àrees europees com a pol d’atracció
d’empreses i d’innovació tecnològica?

Es dóna per tractada.
8. S’ha realitzat l’avaluació del Pla de Mercats an-

terior? (Sol·licitem que se’ns lliuri). ¿Quines són les
conclusions d’aquests estudis previs de cadascun
dels mercats municipals? (Sol·licitem aquests estu-
dis). ¿Quin és l’estat d’elaboració del Pla Director de
modernització dels mercats de la ciutat en la seva to-
talitat? Quan es pensa presentar aquest Pla? Quin és
el seu pressupost? Quina és l’aportació municipal i
d’on prové aquest finançament?

Es dóna per tractada.
Del Grup Municipal PP:
9. ¿Quines són les dades i el grau de compliment

de la normativa d’inserció laboral de persones amb
disminució que hi ha en l’actualitat en el propi Ajunta-
ment, així com les empreses que contracten amb
l’Ajuntament?
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El Sr. Basso planteja la pregunta en base a la le-
gislació vigent –article 49 de la Constitució espa-
nyola, article 1.5 i disposició addicional 19a de la llei
30/1984, de 2 d’agost, per a la reforma de la funció
pública, article 38.1 de la llei 13/1982, de 17 d’abril,
d’integració social dels minusvàlids, la qual obliga a
empreses publiques i privades.

La Sra. Rojo afegeix a la normativa ja esmentada
pel Sr. Basso, que el decret de la Generalitat, núm.
66/1999 va establir que l’accés a la funció pública de
persones amb discapacitat seria del 3% i més enda-
vant, l’any 2003, la llei estatal núm. 55 eleva aquest
percentatge al 5% en l’àmbit administratiu. Recorda
aquestes dades perquè el conveni de l’Ajuntament de
Barcelona –que és de l’any 2000– ja va establir el 5%
com a reserva de places per a persones amb
discapacitats, fruit de la voluntat i del compromís mu-
nicipal. En el mandat 1999-2003, el nombre de places
que es van oferir van ser 125, de les quals, el 5’6%, 7
places en concret, es van reservar per a persones
amb discapacitat igual o superior al 33%. L’any 2004,
l’oferta pública d’ocupació que estableix 102 places,
reserva 5 places, el 5%, pràcticament, a persones
amb discapacitat. Amb aquests indicadors, és clar
que s’acompleix la normativa i, val a dir, que en el
proper conveni aquest percentatge podria superar-se.

Es dóna per tractada.
10. ¿Quina valoració fa l’equip de govern sobre

l’execució del projecte d’ampliació de la zona firal de
Montjuïc II ?

La Sra. Mejías formula la pregunta referida al pro-
jecte Porta Firal, transformació d’espais industrials en

àrees de comerços, hotel, oficines i, també, en àrees
de negocis. La modificació d’aquest espai es conver-
tirà en l’inici de l’itinerari d’un quilòmetre per diferents
recintes firals i, quant a superfície, es convertirà en el
segon recinte firal d’Europa. El projecte ha tingut
dues fases, i preocupa l’endarreriment que pateix el
seu desenvolupament, el sobrecost en les obres, i
com es conciliarà aquesta infraestructura amb les líni-
es 2 i 9 del metro. Per tot això plantegen la pregunta.

El Sr. Portabella informa que cap a finals de l’any
2007 estarà acabat, i que permetrà doblar l’espai i
aconseguir, com s’ha esmentat, el segon recinte firal
d’Europa quant a superfície. Això possibilita mantenir
la tradició de la Barcelona de Fires i Congressos. Te-
nint present la tirada que tenen els recintes firals ur-
bans com és Montjuïc I, la connexió entre el dos fi-
rals, I i II, ha de ser una part independent, més enllà
de que hi pugui anar per la línia 9 o fins i tot per les
línies 2 i 9. S’ha d’estudiar i tenir presents les aporta-
cions econòmiques per part de les administracions
actuants. Es tracta, per tant, d’una fira, la construcció
de la qual requereix el seu temps, són 340.000 m2 de
superfície i això comporta temps.

Es dóna per tractada.

c) Declaracions de Grup

No havent-hi altres assumptes per tractar, la Presi-
dència aixeca la sessió a les divuit hores i trenta mi-
nuts.

Comissió de Sostenibilitat, Serveis Urbans i Medi A mbient

Acta de la sessió celebrada el dia 13 de juliol de
2004 i aprovada el dia 5 d’octubre de 2004

A la sala President Lluís Companys de la casa de
la ciutat, el 13 de juliol de 2004, s’hi reuneix la Comis-
sió de Sostenibilitat, Serveis Urbans i Medi Ambient,
sota la presidència de la Ima. Sra. Imma Mayol i
Beltran. Hi assisteixen els Ims. Srs.: Francesc
Narváez i Pazos, Ricard Martínez i Monteagudo,
Joan Puigdollers i Fargas, Eduard García i Plans,
Alberto Villagrasa i Gil i Xavier Basso i Roviralta, as-
sistits per la tècnica d’Administració general, Sra. Te-
cla Fort i Riera, la qual actua per delegació expressa
del secretari general i certifica.

Excusen la seva absència l’Im. Sr. Xavier Casas i
Masjoan i la Ima. Sra. Magda Oranich i Solagran.

S’obre la sessió a les divuit hores.

I) Aprovació de l’acta de la sessió anterior
S’aprova.

II) Part Informativa

a) Despatx d’ofici

En compliment de l’article 63.1 del Reglament d’or-
ganització municipal, es comuniquen les resolucions
següents:

1. Sector de Serveis Urbans i Medi Ambient

De la gerent municipal, de data 11 de maig de
2004, que aprova el plec de clàusules i convoca con-
curs, per adjudicar el contracte de servei de manteni-
ment de les escales mecàniques i ascensors, situats
en diferents llocs de la ciutat de Barcelona, per als
exercicis 2004-2006, i per un import d’1.956.429,37
euros.

2. Sector de Serveis Urbans i Medi Ambient

De la gerent municipal, de data 25 de maig de
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partir de la mateixa data. Donar-ne compte a la Co-
missió de Sostenibilitat, Serveis Urbans i Medi Am-
bient.

b) Mesures de govern
c) Informes

III) Propostes a dictaminar

a) Ratificacions
b) Propostes d’acord

IV) Part decisòria

a) Propostes d’acord
b) Proposicions

Del Grup Municipal CIU:
1. Demanar la modificació del PAM 2003-2007, en

el sentit que s’incloguin les actuacions pendents
d’execució següents: dipòsit del carrer Navas, dipòsit
de la plaça de Lesseps, dipòsit del carrer Llobregós,
dipòsit de Sant Andreu i Dipòsit del Parc de la
Guineueta.

El Sr. Puigdollers defensa la proposició del seu
Grup i es remet a les greus inundacions que es van
produir a la plaça Cerdà per les pluges de finals d’es-
tiu i principis de tardor com a conseqüència dels er-
rors en la remodelació d’aquesta zona. Recorda,
igualment, que en el debat que van promoure
aquests fets, el govern municipal es va comprometre,
el juny del 2000, a construir un seguit de col·lectors i
dipòsits que havien d’estar continguts en el PAM
2003-2007. Tanmateix, van quedar ben sorpresos en
comprovar que ni en el PAM 2003-2007 aprovat ni en
la mesura de govern presentada el darrer Plenari no
hi apareixen aquests compromisos.

El Sr. Narváez respon que, com a mesura de go-
vern, forma part d’un pla elaborat, òbviament, amb
tota la intenció d’acomplir-lo. De tota manera, pel
camí, sorgeixen inconvenients i imprevistos que fan
impossible el compliment del calendari. Addueix,
tanmateix, que la posada en marxa de la infraes-
tructura de tractament d’aigües pluvials aconsella
modificar els plans inicialment previstos, cosa que
considera positiva en tractar-se d’un aspecte abso-
lutament tècnic i no pas d’una declaració de volun-
tats política.

Pel que fa concretament als dipòsits a què es refe-
reix el Sr. Puigdollers, manifesta que la plaça
Lesseps està en obres per l’execució de la línia 9 i
que, el dipòsit, no està previst a la mateixa la plaça,
sinó a la zona de l’hospital Militar que, actualment,
està en procés de remodelació urbanística que no es
preveu concloure abans del 2007, així doncs, no es
pot incloure en el PAM. Quant al dipòsit del carrer
Llobregós, presenta l’inconvenient que es troba en
una zona de desenvolupament urbanístic i no tenen
la titularitat del terreny per a la seva ubicació. De la
mateixa manera, els dipòsits de Sant Andreu, del
parc de la Guineueta i el del carrer Navas han patit
una variació molt important: la construcció de l’esta-
ció de l’AVE ha suposat el replantejament de la reco-
llida d’aigües de tota la zona que es pot resoldre amb

2004, que aprova el plec de clàusules i convoca con-
curs, per adjudicar el contracte de serveis de conser-
vació del hardware, software i ajuda a l’explotació de
la xarxa Gigabit i sistemes Multitúnel dels Túnels de
la xarxa bàsica de Barcelona, per als exercicis 2004-
2005, i per un import de 270.930 euros.

3. Sector de Serveis Urbans i Medi Ambient

De la gerent municipal, de data 23 de juny de 2004,
que adjudica a la societat SGS Tecnos, SA el con-
tracte de control de qualitat i assistència tècnica en
instal·lacions d’enllumenat públic, ornamentals, túnels
urbans i connexions per a actes cívics, per als exerci-
cis 2004-2005, i per un import de 148.665,60 euros.

4. Sector de Serveis Urbans i Medi Ambient

De la gerent municipal, de data 25 de maig de
2004, que adjudica a la societat Finanzia Autorenting,
SA, mitjançant procediment negociat, el contracte de
lloguer d’un vehicle auxiliar pel Sector de Serveis Ur-
bans i Medi Ambient, des de l’1 de juliol de 2004 fins
al 31 de desembre de 2007, per als exercicis 2004-
2007, i per un import de 18.808,86 euros.

Acords de la Comissió de Govern de 2 de juny de
2004:

5. Aprovar el Text articulat i els set annexos del
Contracte-programa a subscriure entre l’Ajuntament
de Barcelona i l’empresa mixta Clavegueram de Bar-
celona, SA, (Clabsa), regulador dels compromisos
entre ambdues entitats per al quatrienni 2004-2007,
per un import total de 13.230.000 euros, dels quals
3.980.000 euros corresponen a l’any 2004, 3.700.000
euros a l’any 2005, 3.700.000 euros a l’any 2006; i la
resta d’1.850.000 euros fins a 30 de juny de 2007 re-
latius al desenvolupament del clavegueram a la ciutat
de Barcelona i derivat de la concessió atorgada a
Clabsa, per acord del Consell Plenari de l’Ajuntament
de Barcelona, de 3 de març de 1992; delegar en l’Im.
Sr. Francesc Narváez Pazos, ponent de Serveis Ur-
bans i Manteniment, l’aprovació dels expedients de
modificació o ampliació del Contracte-programa, si
fos necessari sempre que no superin, amb aquest,
les quanties i terminis fixats a l’article 16.f) de la Carta
Municipal de Barcelona, i també la representació de
la Corporació perquè pugui subscriure l’esmentat
contracte-programa; i donar-ne compte a la Comissió
de Sostenibilitat, Serveis Urbans i Medi Ambient.

6. Disposar la despesa del contracte número
03004083, que té per objecte la contracta de man-
teniment d’estructures vials i espais urbans singu-
lars (2004-2007), per un import de 5.880.317 euros
amb càrrec al Pressupost/os i partida/es indicades
en el document comptable. Adjudicar el contracte a
UTE: SIM Rubatec-Construcciones Rubau, (NIF
G63514178-0) i requerir l’adjudicatari, perquè en el
termini màxim de quinze dies naturals, a partir de la
data de recepció de la notificació d’aquest acord,
constitueixi la garantia definitiva per un import de
235.212,68 euros i comparegui a formalitzar el con-
tracte en el termini màxim de trenta dies naturals a
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el mateix dipòsit de l’estació que, a més, té més ca-
pacitat de recollida que els altres tres junts.

Destaca que en el PAM 2003-2007 hi consta, a
banda de la millora de l’infraestructura de recollida
d’aigües, la millora de la gestió d’aquesta aigua i, en
aquesta línia, està previst fer els col·lectors de Blai
Blesa, de Via Barcino i del passeig de Circumval·la-
ció, que formaran part d’aquesta estratègia.

El Sr. Puigdollers entén que s’incompleix un pla es-
pecial, amb un pla d’etapes aprovat pel Plenari atès
que l’equip de govern decideix fer o deixar de fer els
dipòsits arbitràriament –tot i que no nega que, tècni-
cament, sigui més recomanable–, però el que sí és
cert és que, per fer-ho, cal una modificació del
Peclab. Igualment, considera que s’ha trencat el pac-
te a què es va arribar amb tots els Grups arran de les
inundacions de la plaça Cerdà.

Addueix que el Peclab és un document excel·lent
que partia del diagnòstic de zones inundables i esta-
blia, amb calendari i pressupost, les mesures que ca-
lia adoptar. Atès, però, que l’equip de govern no el
compleix, adverteix que actuaran per la via judicial en
el cas que es produeixin inundacions.

El Sr. Narváez opina que la percepció del Sr.
Puigdollers és exagerada, tot que coincideix amb ell a
destacar la bondat del Peclab, no es tracta d’un docu-
ment que no admeti millores i, precisament, això és el
que intenten fer.

Puntualitza que s’han fet diversos dipòsits dels que
es van aprovar i que han millorat la garantia de deri-
vacions de les aigües i, no tots s’han fet en el lloc
inicialment previst al Peclab.

El Sr. Puigdollers insisteix que no discuteix les de-
cisions tècniques, que sempre considera encertades,
sinó que, si s’han de fer actuacions diferents de les
que es preveuen en un pla especial urbanístic apro-
vat, cal modificar-lo, sobretot per tenir cobertura legal
en cas que es produís alguna incidència greu.

El Sr. Narváez està convençut que de les actuaci-
ons de l’Ajuntament segur que no en derivaran res-
ponsabilitats penals, entre altres coses perquè l’actu-
ació s’ajusta a dret i, tècnicament, representen
encara més garanties.

El Sr. Narváez expressa el vot contrari del PSC, el
Sr. Martínez expressa el vot contrari d’ERC, la Sra.
Mayol expressa el vot contrari d’ICV-EU i A, el Sr.
Puigdollers expressa el vot favorable de CIU i el Sr.
Villagrasa expressa el vot favorable del PP. Es re-
butja.

Del Grup Municipal PP:
2. Instar l’òrgan o organisme encarregat del mante-

niment de les calçades i de les voreres a que utilitzi
lloses de pedra de millor qualitat i a que es comprovi
en el acte de recepció d’obres que les lloses queden
ben subjectes.

El Sr. Villagrasa formula la proposició i posa un se-
guit d’exemples –els carrers de Sant Pau, Reina
Amàlia, Nou de la Rambla, Creu Coberta, gran de
Gràcia, Verdi i l’entrada a la plaça Reial per la Ram-
bla– il·lustratius del mal estat de la pavimentació de
molts carrers de vianants i de voreres.

El Sr. Narváez informa que el plec de prescripcions
tècniques del contracte de manteniment de voreres i
calçades recull les especificacions de qualitat que
han de tenir les llosetes i la manera com s’han de fi-
xar a la base de formigó. Igualment, els serveis tèc-
nics municipals o les direccions d’obra de les empre-

ses contractades efectuen inspeccions durant i a la
recepció de les obres, seguint la pauta de referència
de les prescripcions tècniques. Quan els operadors
que actuen són serveis públics, les inspeccions de
districte fan un seguiment i control.

De tota manera, entén que hi ha un grau de deteri-
orament inevitable –passa a Barcelona i moltes altres
grans ciutats–, sobretot en aquells carrers en què es
fa compatible l’ús per a vianants i la circulació de ve-
hicles. Precisa, en aquest sentit, que per aquest qua-
drienni s’ha aprovat un pla especial de manteniment
integral amb una dotació econòmica important.

El Sr. Villagrasa insisteix que no és del cas el grau
de deteriorament que es pot comprovar a Barcelona i
rebat que només passi en carrers que combinen l’ús
per a vianants i per a circulació de vehicles, sinó que
passa en zones on no hi poder circular els cotxes
com és el cas de les voreres.

El Sr. Puigdollers intervé per comentar que no
comparteix la idea del Sr. Narváez que Barcelona es
pot permetre alguns dispendis “de luxe”, com és el
cas de la reparació dels carrers amb paviment, per no
haver de tenir tota la ciutat amb asfalt –que és el que
realment aguanta–.

Avança que votaran favorablement a la proposta,
però consideren que el debat hauria d’anar en la línia
de definir clarament el concepte de zona per a via-
nants que, en moments determinats, permet el pas
de vehicles i buscar alternatives –estèticament agra-
dables, que n’hi ha– en paviment continu, que reque-
reix molt menys manteniment.

El Sr. Narváez replica que no pensa entrar en una
discussió sobre paviments atès que, d’altra banda,
confia plenament en la capacitat dels equips tècnics
que decideixen aquests aspectes. De tota manera,
puntualitza que el model de ciutat està clarament de-
finit i les zones que cada districte vol destinar a car-
rers d’aquesta tipologia.

Responent concretament al Sr. Villagrasa, informa
que l’Ajuntament no paga totes les despeses de man-
teniment d’aquests carrers, i en aquest sentit esmen-
ta que totes les obres tenen un període en què es pot
requerir l’empresa constructora a reparar possibles
defectes de col·locació.

El Sr. Narváez expressa el vot contrari del PSC, el
Sr. Martínez expressa el vot contrari d’ERC, la Sra.
Mayol expressa el vot contrari d’ICV-EU i A, el Sr.
Puigdollers expressa el vot favorable de CIU i el Sr.
Villagrasa expressa el vot favorable del PP. Es re-
butja.

c) Mocions

V) Part de control

a) Precs

Del Grup Municipal CIU:
3. Que el govern municipal faci totes les accions

necessàries per limitar l’ús acústic de les sirenes,
especialment a la nit, utilitzant els instruments de
priorització semafòrica, amb iniciatives tals com que
en el cas dels combois amb més d’un vehicle, només
un porti activat el senyal acústic i faciliti el pas dels
cotxes traient els fitons i senyals de reforç que hi ha
al carrer Tànger amb Diagonal.
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El Sr. García observa que el prec que presenta es
basa en què la caserna de bombers de llevant té
instal·lat un sistema de priorització a la sortida als ve-
hicles del servei que no s’utilitza, cosa que provoca
molèsties als veïns, sobretot en els hores nocturnes
atès que aquests vehicles estan obligats a fer un se-
guit de maniobres quan travessen la Diagonal pel
carrer Tànger.

La Sr. Mayol es mostra d’acord amb el prec del
Grup municipal de CiU i avança que faran les accions
necessàries per limitar l’ús de les sirenes. De tota
manera, tot i que hi ha prioritzadors semafòrics fins a
la cruïlla del carrer Castella amb la Diagonal i Pere
IV, tal vegada hi ha un excés de zel per part dels
bombers a posar la sirena abans de sortir, justificat,
d’altra banda, perquè alguna vegada que no ho han
fet s’han produït accidents.

Fa avinent que bombers també és conscient del
problema, motiu pel qual, demà passat, tenen una re-
unió amb els Serveis Tècnics del districte de Sant
Martí, els representants dels veïns, els comanda-
ments del parc de bombers i la Direcció operativa de
bombers a fi de contrastar l’operativa actual i buscar
alternatives de millora.

El Sr. García puntualitza que una de les idees que
aporten el veïns és que, en el cas que no es pugui
evitar que els bombers surtin amb la sirena de la ca-
serna, si es tracta d’un comboi de tres o quatre vehi-
cles, només faci senyal acústica un de sol. Igualment,
demanen que es treguin els fitons verds del carrer
Tànger, de manera que els cotxes de bombers pu-
guin passar per sobre de l’asfalt sense haver-los
d’esquivar.

El Sr. Narváez s’avé a estudiar la proposta que
acaba de fer el Sr. Garcia, alhora que observa que
els fitons no és tan senzill com sembla, atès barren el
pas del tramvia, per la qual cosa considera que
s’hauria d’aturar el tramvia també amb el sistema de
priorització semafòrica.

Es dóna per tractat.

b) Preguntes

Del Grup Municipal CIU:
4. ¿El govern municipal pensa exercir les funcions

que li reconeix i l’obliga la llei per garantir el dret de
tots els ciutadans i ciutadanes a la integritat física i
moral pel que fa a les molèsties que puguin provocar
activitats subjectes a comunicació, a llicència munici-
pal o a llicència ambiental?

El Sr. Puigdollers observa que la problemàtica de
la contaminació acústica no és nova i, òbviament,
molt difícil de resoldre, tot i que considera que això no
és excusa per no usar els instruments jurídics i legals
a l’abast per evitar sentències condemnatòries per a
l’Ajuntament. Insisteix que la normativa legal vigent
atorga a l’alcalde la capacitat, sense haver d’iniciar
un expedient sancionador, d’ordenar el tancament
d’activitats molestes per als ciutadans o mancats de
llicència.

Troba lamentable, doncs, que amb aquesta facilitat
per actuar en defensa dels drets dels ciutadans, al-
guns hagin hagut de recórrer a la via del contenciós
administratiu, com en el cas dels veïns de Gràcia, per
inactivitat del Districte i, per aquest motiu, formulen la
pregunta.

La Sra. Mayol agraeix , en primer lloc, el to i l’estil
reflexiu de la pregunta i afegeix que és molt difícil so-
lucionar el problema dels sorolls. Considera que és
una problemàtica greu que tenen damunt la taula i
que obliga a esmerçar dedicació, voluntat política,
energies, millora de processos de gestió, capacitat de
resposta.

Quant a les qüestions concretes plantejades pel Sr.
Puigdollers, diu que és cert que l’alcalde pot tancar
un local, sense expedient sancionador previ, en cas
que no tingui llicència o comunicació de la intervenció
ambiental. En el cas de Gràcia sí que tenen llicència,
però exerceixen indegudament el permís i, per tant, el
que no pot fer l’alcalde, sense un expedient
sancionador, és precintar un local. D’altra banda, ma-
nifesta que han recorregut la sentència, bàsicament
per discrepància de fons, atès que la sentència con-
demna per inactivitat el Districte i, tenen el convenci-
ment que han treballat molt per resoldre aquest con-
flicte, inclòs 17 dies de precinte del local, una multa
de 3.300 euros; és a dir, tal vegada no hi ha hagut
suficient celeritat.

En conclusió, admet i està convençuda que cal mi-
llorar procediments i mecanismes de gestió que, al-
hora, han de millorar l’exercici d’autoritat.

El Sr. Martínez, com a regidor del Districte de Grà-
cia, intervé per comentar que la problemàtica del so-
roll a Barcelona s’haurà de treballar a partir d’un con-
sens ampli. De tota manera, remarca que no s’ha
plantejat el dubte raonable que el procediment admi-
nistratiu hagi estat incorrecte i tampoc no hi ha hagut
una allau de preguntes per part de l’oposició sobre
conjunt d’activitat sancionadora i obertura d’expedi-
ents que s’ha dut a terme en aquest cas concret.

Entén doncs, que tal vegada s’hauria d’haver tingut
en compte una certa indefensió de l’administració lo-
cal, governi qui governi, en el sentit que amb una apli-
cació estricta de la normativa, el garantisme que ofe-
reix la llei cap als infractors impedeix que s’executi.
Així doncs, i prenent aquest cas com a referència,
entén que no es volen adoptar mesures reals per fer
front al problema, sinó que es vol iniciar una batalla
política amb aquest tema.

El Sr. Puigdollers lamenta la intervenció del regidor
atès que es consideren acusats de deslleialtat amb
l’administració, quan és absolutament demostrable
que sempre estan disposats a parlar del tema per-
què, d’entrada, estan convençuts que és una de les
problemàtiques més importants de la ciutat i recorda,
igualment, que han pactat ordenances en aquest as-
pecte.

Conclou, basant-se en el procediment recollit en
l’expedient, convidant a valorar si suposa inactivitat
–considerant-la com a mala gestió– o no per part del
Districte el fet que s’hagi trigat un any i mig a la seva
tramitació.

El Sr. Martínez ofereix al Sr. Puigdollers el llistat
del conjunt d’actuacions que s’ha dut a terme i, mol-
tes de les quals, no figuren a la sentència; motiu pel
qual l’han recorregut.

El Sr. Puigdollers reitera que només s’ha limitat a
constatar un fet objectivable: la tardança provocada
per la inactivitat de l’Ajuntament que ha permès que
uns veïns hagin patit durant tant de temps una situa-
ció d’aquesta mena.

El Sr. Villagrasa intervé per demanar que consti en
acta que considera una greu irresponsabilitat del Sr.
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Comissió de Presidència, Hisenda i Coordinació Terr itorial

Martínez el fet de comparar els sorolls amb el terro-
risme, i afegeix que no es pot frivolitzar sobre un
tema que ha causat tantes pèrdues humanes a Es-
panya.

El Sr. Martínez puntualitza que ha dit que cal con-
sens polític per abordar la problemàtica del soroll i
que, salvant totes les distàncies –ha matisat–, és de
la mateixa manera com s’ha d’afrontar la lluita con-
tra el terrorisme, sense voler, en cap moment
equiparar-ho.

Es dóna per tractada.
Del Grup Municipal PP:
5. ¿Quines mesures de prevenció i control ha pre-

vist l’equip de govern, del possible impacte acústic i
de vibracions que poden tenir en els ciutadans els
treballs nocturns en les obres a la via pública, pro-
gramades per aquest estiu en la ciutat ?

El Sr. Villagrasa formula la pregunta arran de la
informació relativa al pla d’obres a la via pública du-
rant l’estiu que es preveu fer en horari nocturn a fi
de reduir l’impacte sobre la mobilitat.

La Sra. Mayol recorda que l’ordenança estableix
l’horari de treballs en la via pública entre les 8 del
matí i les 10 de la nit, i només en casos excepcio-
nals es pot variar aquest horari prèvia sol·licitud a
l’Ajuntament, que en determinarà l’horari i, si fos el
cas, els nous nivells-guia superiors als establerts a
la zona.

En el cas concret de els obres que es duran a ter-
me aquest estiu, només es fan durant la nit les de
les vies C-17 i la C-58 d’accés a la ciutat, que no
afecten veïns. De tota manera, especifica que totes
les obres en horari nocturn han de complir un manu-
al de qualitat d’obres, les ordenances municipals en
l’apartat de treballs nocturns i, a més, el codi de bo-

nes pràctiques elaborat conjuntament amb els con-
tractistes.

Es dóna per tractada.
6. ¿Quin és l’estat i calendari previst d’execució

dels projectes i plans de reforestació o enjar-
dinament de les cotxeres d’Horta, Torre Baró i les
Planes?

El Sr. Villagrasa formula la pregunta.
La Sra. Mayol informa, quant a les cotxeres d’Hor-

ta, que hi ha un projecte d’enjardinament decidit
conjuntament amb TMB qui, alhora, transfereix al
Districte 4,5 milions d’euros per al projectes, les
obres del qual començaran el 2005.

Pel que fa Torre Baró indica que els projectes de
reforestació i enjardinament estan associats al PERI
d’aquest barri, aprovat durant el mandat anterior, i,
actualment, estan en fase de redacció. A les Planes,
les actuacions estan incloses en el Pla d’Actuació
del Districte i contemplen: el manteniment integral
de pavimentació i enllumenat; actuacions de barri
com ara la instal·lació d’una pista de botxes a la pla-
ça de la Tulipa; ordenació de l’eix de la carretera de
Vallvidrera –des de la ronda de Dalt al peu del Funi-
cular–; protecció contra incendis amb la neteja de
finques públiques, franges de protecció, ampliació
de la xarxa d’hidrants i increment de la freqüència de
manteniment.

Es dóna per tractada.

c) Declaracions de Grup

No havent-hi altres assumptes per tractar, la Presi-
dència aixeca la sessió a les dinou hores i vint mi-
nuts.

Acta de la sessió celebrada el dia 14 de juliol de
2004 i aprovada el dia 13 d’octubre de 2004

A la sala President Lluís Companys de la casa de
la ciutat, el 14 de juliol de 2004, s’hi reuneix la Comis-
sió de Presidència, Hisenda i Coordinació Territorial,
sota la presidència de l’Im. Sr. José Cuervo i Argudín.
Hi assisteixen les Imes. Sres. i els Ims. Srs.: Assump-
ta Escarp i Gibert, Montserrat Ballarín i Espuña,
Catalina Carreras-Moysi i Carles-Tolrà, Núria Carrera
i Comes, Pere Alcober Solanas, Jaume Oliveras i
Maristany, Pilar Vallugera i Balañà, Eugeni Forra-
dellas i Bombardó, Sònia Recasens i Alsina, Jaume
Ciurana i Llevadot, Joan Puigdollers i Fargas, Jordi
Cornet i Serra, Emma Balseiro i Carreiras i Àngeles
Esteller i Ruedas, assistits pel secretari general de la
Corporació, Sr. Jordi Cases i Pallarès, que certifica.

També hi són presents els Srs.: Alfredo Juan An-
drés i Lluís Mata i Remolins.

S’obre la sessió a les onze hores i quaranta minuts.

I) Aprovació de l’acta de la sessió anterior
S’aprova.

II) Part Informativa

a) Despatx d’ofici

En compliment de l’article 63.1 del Reglament d’or-
ganització municipal, es comuniquen les resolucions
següents:

1. Sector de Serveis Generals

De la gerent municipal, de data 7 de juny de 2004,
que aprova el plec de clàusules i el plec de prescripci-
ons tècniques del contracte de servei de prestació i
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d’atenció de les dependències de l’Alcaldia, convoca
concurs i declara la improcedència de la revisió de
preus, per als exercicis 2004-2005, i per un import de
237.244,80 euros.

2. Sector de Serveis Generals

De la gerent municipal, de data 22 de juny de 2004,
que adjudica a la societat Electro Acústica Condal,
SA el contracte de lloguer, instal·lació i reparació
d’equips de so i audiovisuals, per als exercicis 2004-
2006, i per un import de 446.599,25 euros.

3. Sector de Serveis Generals

De la gerent municipal, de data 7 de juny de 2004,
que adjudica a la societat Silter, SL el contracte de
manteniment i reparació de rellotges de la ciutat, per
als exercicis 2004-2006, i per un import de 27.433,76
euros.

4. Districte de Sant Martí

De la gerent municipal, de data 8 de juny de 2004,
que autoritza i adjudica a la societat Canon España,
SA el contracte de lloguer d’una fotocopiadora per a
la Divisió de Serveis Tècnics, per als exercicis 2004-
2007, i per un import d’11.611,53 euros.

5. Sector de Serveis Generals

Del president de la Comissió de Presidència, Hi-
senda i Coordinació Territorial, de data 1 de juny de
2004, que aprova modificacions de crèdit del Pressu-
post 2004 (Generació de crèdits per ingressos) per
un import de 75.189,02 euros.

6. Sector de Serveis Generals

Del president de la Comissió de Presidència, Hi-
senda i Coordinació Territorial, de data 1 de juny de
2004, que dóna compte de la signatura d’un crèdit a
curt termini amb el Banco Popular Español, SA, fins a
un límit màxim de 20.000.000 euros.

7. Sector de Serveis Generals

De la gerent municipal, de data 11 de juny de 2004,
que aprova les bases i la convocatòria de les proves
selectives per a la provisió de 2 places de tècnic mitjà
en Bibliologia, mitjançant concurs oposició restringit.

8. Sector de Serveis Generals

De la gerent municipal, de data 11 de juny de 2004,
que aprova les bases i la convocatòria de les proves
selectives per a la provisió de 2 places de tècnic mitjà
en Ciències Socials, mitjançant concurs oposició res-
tringit.

9. Sector de Serveis Generals

De la gerent municipal, de data 21 de juny de 2004,
que aprova les bases i la convocatòria de les proves
selectives per a la provisió de 36 places d’auxiliar ad-
ministratiu, mitjançant concurs oposició lliure.

10. Sector de Serveis Generals

De la gerent municipal, de data 4 de juny de 2004,
que aprova la convocatòria d’un concurs per a la pro-
visió d’un lloc de treball de cap de projectes de Ser-
veis Tècnics de Districte (nivell 22).

11. Sector de Serveis Generals

De la gerent municipal, de data 21 de juny de 2004,
que aprova la convocatòria d’un concurs per a la pro-
visió de tres llocs de treball de tècnic/a de gestió i/o
planificació de Serveis Personals (nivell 22).

12. Sector de Serveis Generals

De la gerent municipal, de data 21 de juny de 2004,
que aprova la convocatòria d’un concurs per a la pro-
visió d’un lloc de treball de tècnic/a adjunt a Prefectu-
ra (nivell 20).

13. Sector de Serveis Generals

De l’alcalde, de data 7 de juny de 2004, que nome-
na funcionària eventual la Sra. Cruz Montserrat Pérez
Garcia, per prestar els seus serveis a la Gerència de
Serveis Generals, amb retribució assimilada al lloc de
treball de tècnica superior d’Economia (2000A).

14. Sector de Serveis Generals

De l’alcalde, de data 7 de juny de 2004, que nome-
na funcionari eventual el Sr. Xavier Bachs Fajarnes,
per desenvolupar les funcions d’assessor tècnic, de
la Direcció de Serveis d’Esports (2215X).

15. Sector de Serveis Generals

De l’alcalde, de data 18 de juny de 2004, que ra-
tifica el nomenament com a funcionari eventual del
Sr. Francesc Freixa i Font i el nomena director
tècnic de Solidaritat i Cooperació Internacional, i
deixa sense efecte el seu nomenament actual de
responsable del Programa de Relacions Interna-
cionals (2616X).

16. Sector de Serveis Generals

Del gerent del Sector de Serveis Generals, de data
10 de juny de 2004, que nomena la Sra. Helena Caro
Santisteve com a responsable de l’aplicació del Re-
gistre General (1870X).
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17. Sector de Serveis Generals

Del gerent del Sector de Serveis Generals, de data
2 de juny de 2004, que nomena la Sra. Belen Sanz
Aparicio com a responsable de manteniment,
conservació i neteja de la Via Pública (2021M).

Acords de la Comissió de Govern de 7 de juliol de
2004:

18. Denegar al Sr. Manuel Fernández Alonso (mat.
36759) la compatibilitat sol·licitada entre la seva acti-
vitat municipal com a contractat laboral amb la cate-
goria de tècnic auxiliar d’Activitats Socials en el De-
partament d’Administració del Sector de Serveis
Personals, amb l’activitat privada d’inversor en béns
immobles, béns mobles o comercials per compte pro-
pi, per tal com, vist allò que al respecte s’estableix en
l’article 12.2 de la Llei 21/1987, de 26 de novembre,
d’incompatibilitats del personal al servei de l’Adminis-
tració de la Generalitat –aplicable al personal munici-
pal segons estableix el seu article 1.2.d)– i en l’article
329.1.a) del Decret 214/1990, de 30 de juliol, que
aprova el Reglament del personal al servei de les En-
titats locals, s’observa que la suma de les jornades
de l’activitat pública principal i l’activitat privada supe-
ra la jornada ordinària de l’Administració incrementa-
da en un 50%. Ordenar-li el cessament en l’exercici
de l’activitat privada declarada, amb caràcter d’imme-
diat a la notificació de la present, amb l’obligació
d’aportar a la Direcció de Recursos Humans, la docu-
mentació pertinent que justifiqui l’efectiu cessament
en aquella activitat secundària en el termini de deu
dies comptadors des de la dita notificació, advertint-li
que, de no fer-ho, pot incórrer en una falta molt greu
de disciplina previst a l’apartat 4.4.i) de l’Annex 2 de
condicions específiques del personal laboral del vi-
gent Conveni col·lectiu per al personal laboral. Donar-
ne compte a la Comissió de Presidència, Hisenda i
Coordinació Territorial.

La Sra. Recasens recorda que encara no se li ha
lliurat el document del permís provisional, mitjançant
el qual el Teatre dels Sentits, SL ocupa l’edifici de
propietat municipal conegut com El Polvorí.

El Sr. Cuervo es compromet a fer-li arribar aquest
document i manifesta que aquesta empresa funciona
amb un permís que fins i tot podria ser de tipus ver-
bal.

La Sra. Recasens demana un informe de la Secre-
taria General, en el supòsit que s’hagi donat un per-
mís de tipus verbal i si, des d’un punt de vista legal,
és procedent.

b) Mesures de govern
c) Informes

III) Propostes a dictaminar

a) Ratificacions

Al Plenari del Consell Municipal:
1. Ratificar l’acord de l’Assemblea General del

Consorci per a l’Organització del Desè Campionat del
Món de Natació Barcelona 2003, en sessió celebrada

el dia 19 de gener de 2004, relatiu a l’aprovació de
dissolució del Consorci, segons annex que s’adjunta,
de conformitat amb allò que prescriuen els articles
núms. 9.2 k i 26.2 dels Estatuts i l’article núm. 324 del
Reglament d’obres, activitats i serveis de les Entitats
locals.

El Sr. Puigdollers manifesta que s’incompleixen els
estatuts del Consorci, ja que es porta a ratificació del
Plenari del Consell Municipal, amb un retard de sis me-
sos, l’acord de l’Assemblea de dissolució del Consorci
que es va adoptar en la sessió de 19 de gener de
2004, per la qual cosa el seu Grup farà reserva de vot.

La Sra. Balseiro anuncia el vot favorable per part
del seu Grup.

Es dictamina amb el posicionament favorable del
PSC, ERC, ICV-EU i A i PP i amb la reserva de vot
de CIU.

2. 1r) Ratificar els acords de la Comissió liquida-
dora del Consorci per a l’Organització del Desè
Campionat del Món de Natació Barcelona 2003. 2n)
Aprovar, d’acord amb l’article núm. 60.2 del Reial
Decret 500/1990, de 20 d’abril, el reconeixement de
crèdit, per import de 81.749,67 euros, corresponent a
la liquidació a 2 de juliol de 2004 per a compensar el
romanent de tresoreria negatiu que figura a l’annex 1.
3r) Aprovar, d’acord amb l’article núm. 60.2 del Reial
Decret 500/1990, de 20 d’abril, els reconeixements
de crèdit, per import d’1.304.087,35 euros, correspo-
nent a les factures que figuren a l’annex 2. 4t) Apro-
var inicialment les modificacions de crèdit del Pressu-
post 2004, per import d’1.385.837,02 euros (annex 3
referència 04062991), considerant-les aprovades de-
finitivament en cas de no presentar-s’hi reclamacions
en el termini d’exposició pública.

El Sr. Alcober manifesta que el dictamen que fa re-
ferència a la ratificació dels acords de la Comissió li-
quidadora del Consorci, i explica el contingut dels re-
coneixements de crèdit que obren a l’expedient.
Finalitza la seva exposició evidenciant el gran èxit
que ha tingut la celebració d’aquest Campionat a la
ciutat de Barcelona i la important projecció internacio-
nal que ha representat per a la ciutat.

La Sra. Balseiro recorda que el seu Grup va pre-
sentar més de cinquanta al·legacions al Compte ge-
neral d’aquest Consorci i que no li han estat contesta-
des suficientment en la seva totalitat. Destaca
l’increment d’un 34% de més del pressupost inicial i
el fet de l’existència de factures i despeses pendents
de pagament quan ha transcorregut un any des de la
celebració d’aquest esdeveniment. Continua dient
que aquestes factures no es van comptabilitzar per
manca de crèdit pressupostari, amb un greu incompli-
ment de la Llei de les hisendes locals. Manifesta,
també, que el seu Grup encara no ha pogut estudiar
l’informe emès pels auditors externs, per la qual cosa
demana que se li lliuri el document esmentat. Dema-
na també que l’informe de la Intervenció s’incorpori a
l’expedient i explica que s’han detectat contractacions
i abús de procediment en una gran part dels expedi-
ents tramitats, la qual cosa ha donat lloc a informes
desfavorables per part de la Intervenció de fons. Re-
corda que en molts expedients no s’ha incorporat tota
la documentació sobre el contractista ni s’ha justificat
convenientment el procediment emprat de contracta-
ció directa. Finalment, pel que fa a les contractacions
de personal, constata que el Consorci ha fet selecci-
ons de personal sense que els contractats reunissin



NÚM. 30a 10-XI-2004a GASETA MUNICIPAL DE BARCELONA 1459

ni els requisits ni les condicions que assenyala la le-
gislació vigent, per la qual cosa anuncia la reserva de
vot per part del seu Grup per estudiar amb més dete-
niment aquest expedient.

El Sr. Puigdollers manifesta que esperava un resul-
tat millor i que no s’ha produït. Critica el dèficit final
que ha deixat aquesta organització i considera que hi
ha hagut un gran desgavell; a tall d’exemple, esmen-
ta el cas de les embarcacions i considera que l’infor-
me d’Intervenció és contundent en tractar les despe-
ses realitzades i no comptabilitzades que s’han fet
sense consignació pressupostària, fet que és d’una
gran gravetat, al seu entendre, i que té un agreujant
pel fet que l’Ajuntament de Barcelona ha tingut un pa-
per protagonista en aquest Consorci, per la qual cosa
demanarà explicacions més detallades d’aquestes
despeses en el Plenari del Consell Municipal, avan-
çant el vot contrari per part del seu Grup.

El Sr. Alcober considera que no hi ha hagut cap
desgavell i recorda, un cop més, el que ha represen-
tat per a Barcelona la celebració d’aquest Campionat
i l’esforç fet per tot l’equip humà que ha participat en
l’organització. Estima que no s’han produït irregulari-
tats greus i que, com a molt, algunes disfuncions en
algunes factures, on quatre d’elles no arriben ni als
230 euros, i en altres set, no sobrepassen ni els 100
euros, cosa que ha facilitat la resposta al contingut de
les al·legacions formulades pel Partit Popular, ja que
aquestes no tenien una gran importància. La desvia-
ció del pressupost inicial ha estat d’un 8,21 % i acaba
dient que en els darrers tres mesos de gestió, s’ha fet
un gran esforç, la qual cosa ha pogut produir algunes
disfuncions.

La Sra. Balseiro estima que el Sr. Alcober s’amaga
en l’èxit d’aquest Campionat per defugir de les seves
responsabilitats. Afirma que totes les administracions
han col·laborat en l’èxit d’aquest Campionat i recorda
que l’administració de l’Estat, aleshores governada
pel Partit Popular, va aportar un finançament xifrat en
un 42 % del pressupost. Estima que els números
continuen sense quadrar i que hi ha un dèficit impor-
tant que ha de pagar l’Ajuntament i demana, un cop
més, que s’incorpori una còpia de l’informe dels audi-
tors externs.

El Sr. Puigdollers manifesta que el seu Grup és
partidari que a la ciutat de Barcelona se celebrin més
actes com aquest, però, desgraciadament, constata
que en l’agenda de l’equip de govern ja no hi ha més
iniciatives d’aquests tipus. Continua analitzant la ges-
tió, que creu que és poc acurada i, com a exemple,
evidencia el forat d’un 1.365.837,02 euros que haurà
de finançar l’Ajuntament. També demana l’informe de
l’auditoria externa, ja que solament obra a l’expedient
la primera pàgina d’aquest informe.

El Sr. Alcober comenta que l’aportació del Consell
Superior d’Esports va ser del 3,56 % i d’un 27,87 %
per part de la Loteria Nacional, per la qual cosa posa
en dubte les xifres de finançament per part de l’Estat
a què va aludir la Sra. Balseiro. Explica, també, que
el dèficit final no és tan elevat si es considera que la
societat BCN, SA cobrarà 660.000 euros per la utilit-
zació de les seves instal·lacions, així com l’existència
d’altres despeses derivades de la necessitat d’ubicar
una piscina a l’exterior per un import de 220.000
euros.

El Sr. Cuervo tanca el debat i ressalta la importàn-
cia d’aquest esdeveniment per a la ciutat i justifica les

decisions preses pel Consell d’Administració del Con-
sorci, i per l’obligació i el compromís de l’Ajuntament
de complir els seus pactes amb el Consorci, compro-
misos que també han assumit, en la part que els cor-
respon, les altres administracions que integren
aquesta entitat.

Es dictamina amb el posicionament favorable del
PSC, ERC i ICV-EU i A, amb el posicionament con-
trari de CIU i amb la reserva de vot del PP.

b) Propostes d’acord

3. Restar assabentat de l’informe de la Intervenció
General sobre fiscalització a posteriori, corresponent
a l’exercici 2003.

La Sra. Recasens agraeix la feina feta per la Inter-
venció en aquest informe i en fa algunes consideraci-
ons, les quals es reiteren, any rere any, observacions
que es posen de manifest per part de l’interventor i
que l’equip de govern no soluciona; així, en matèria
de contractació, assenyala que hi ha molts expedi-
ents on es contracta amb empreses per raó del seu
preu i que, a posteriori, després de diverses modifica-
cions contractuals, s’acaba pagant un preu més alt.
També esmenta les irregularitats que es produeixen,
sovint, a les Meses de contractació. Evidencia també
que es contracta amb empreses que tenen deutes
amb l’administració i que s’atorguen subvencions a
entitats directament per decret d’Alcaldia sense con-
currència pública; n’esmenta alguns casos concrets.
També fa esment d’un expedient de l’Institut Munici-
pal d’Urbanisme, on el servei hauria d’haver-se exe-
cutat en el termini de sis mesos i la factura s’acaba
presentat al cap de tres anys. Pregunta per què es
paguen les expropiacions amb tant retard injustificat,
la qual cosa es tradueix en el fet que cal pagar inte-
ressos de demora. Denuncia que es fan servir les
transferències corrents per pagar treballs directes,
estudis i enquestes que, en realitat, són veritables
contractes i el fet d’amagar sota la figura de subven-
cions autèntics convenis de col·laboració. Finalment,
esmenta de l’Institut Municipal d’Educació de Barce-
lona, la construcció de l’escola bressol Rius i Taulet
que no ha complert els terminis d’execució sense que
s’hagin aplicat sancions; de l’Institut Municipal del
Paisatge Urbà i la Qualitat de Vida, en destaca la uti-
lització abusiva de procediments negociats en les se-
ves contractacions, i posa com a exemple la contrac-
tació de la Memòria Barcelona Posa’t Guapa o de la
ruta del disseny i pregunta per què s’ha contractat a
una persona com a titulat superior si no posseïa la ti-
tulació d’arquitecte i quines funcions porta a terme.

La Sra. Balseiro felicita també a l’interventor per
aquest informe, i manifesta que hi ha molts expedi-
ents amb observacions i reparaments. Demana que
s’incorporin tots els informes definitius sobre distric-
tes, empreses i altres òrgans de l’Ajuntament, ja que
en l’informe de la Intervenció només se citen, però no
s’incorporen. Destaca que de les 62 transferències
avaluades, en 30 s’han fet observacions, i que en
molts convenis s’amaguen contractes amb empreses
i anuncia que farà un debat més ampli sobre aquest
informe en el Plenari del Consell Municipal.

El Sr. Cuervo considera que, si bé aquest informe
assenyala observacions i alguns reparaments, atès el
gran nombre d’expedients que es tramiten a l’Ajunta-



 a GASETA MUNICIPAL DE BARCELONA aa NÚM. 30 a 10-XI-20041460

ment i en els quals la Intervenció no ha fet cap obser-
vació ni reparament, avalen la bona gestió en la tra-
mitació i els procediments que desenvolupen els dife-
rents òrgans municipals. Recorda la gran complexitat
dels expedients administratius, que la gestió pública
no és estàtica, per la qual cosa en el dia a dia es po-
den produir algunes incidències poc rellevants. Final-
ment, agraeix als Grups de l’oposició que deixin el
debat d’aquest assumpte per tractar-lo en el Plenari
del Consell Municipal i recorda que l’informe de l’in-
terventor dóna un valor afegit al bon funcionament de
les tramitacions administratives i considera que, any
rere any, la gestió es millora molt.

4. Aprovar inicialment modificacions de crèdit del
Pressupost 2004, per un import de 446.873 euros, de
conformitat amb la documentació adjunta (un annex
amb referència 04062490), considerant-les definitiva-
ment aprovades en cas de no presentar-s’hi reclama-
cions en contra en el termini d’exposició pública.

Es dictamina amb el posicionament favorable del
PSC, ERC i ICV-EU i A i amb la reserva de vot de
CIU i PP.

5. Aprovar la formalització de l’addenda al Conveni
de 6 de juny de 2002 entre el Ministerio de Cultura, la
Generalitat de Catalunya, l’Ajuntament de Barcelona i
el Museu Nacional d’Art de Catalunya, corresponent
a la finalització de les obres de rehabilitació de la seu
del Museu Nacional d’Art Catalunya, d’acord amb el
document annex 1; deixar sense efecte les aportaci-
ons al Museu Nacional d’Art de Catalunya dels anys
2005 i 2006, aprovades pel Plenari del Consell Muni-
cipal el 22 de març de 2002.

El Sr. Puigdollers considera insuficient la documen-
tació que obra en l’expedient i, respecte al pressupost
total, per un import total de 19 milions d’euros, dema-
na aclariment del pagament que farà cada adminis-
tració. Finalment, demana conèixer el cost de la
instal·lació de la col·lecció Thyssen en el Monestir de
Pedralbes i demana fotocòpia del conveni sobre la
cessió de les obres per aquesta Fundació.

La Sra. Esteller demana aclariments respecte les
quantitats especificades pels conceptes de les obres
a què fa referència el dictamen i còpia del conveni i
del pressupost per la instal·lació de la col·lecció
Thyssen en el Monestir de Pedralbes.

El Sr. Cuervo explica que l’addenda al conveni de
6 de juny de 2002 correspon a les obres de rehabilita-
ció del Palau Nacional de Montjuïc com a seu del Te-
atre Nacional d’Art de Catalunya i que té per objecte
finançar l’acabament de les obres de rehabilitació i
que durant les obres de la darrera fase s’han produït
nous esdeveniments com és el trasllat de la col·lecció
Thyssen i la realització del projecte Disseny i fabrica-
ció dels elements expositius que fan necessari realit-
zar noves aportacions per un import global de
18.727.002 euros, quantitat que es distribuirà, a parts
iguals, entre les administracions consorciades, per la
qual cosa es farà una reperiodificació que abastarà
des de l’any 2004 al 2010.

Es dictamina amb el posicionament favorable del
PSC, ERC i ICV-EU i A i amb la reserva de vot de
CIU i PP.

6. Resoldre les al·legacions presentades durant el
termini d’informació pública a la transformació d’Infra-
structures del Llevant de Barcelona, SA, en Barcelo-
na d’Infraestructures Municipals, SA. Aprovar definiti-
vament l’aportació de les accions representatives de

la participació directa de l’Ajuntament de Barcelona a
les societats Pro Nou Barris, SA, 22 Arroba BCN, SA,
ProEixample, SA, i Foment de Ciutat Vella, SA (con-
juntament, les “Societats Aportades”), segons la valo-
ració tècnica realitzada pel mateix Ajuntament de
conformitat amb l’article 46 del Decret 336/1988, de
17 d’octubre, pel qual s’aprova el Reglament del pa-
trimoni de les Entitats locals de Catalunya, a favor
d’Infrastructures del Llevant de Barcelona, SA. Apro-
var definitivament, de conformitat amb l’article 201 del
Decret 179/1995, de 13 de juny, pel qual s’aprovà el
Reglament d’obres, activitats i serveis de les Entitats
locals (“ROAS”) al qual es remet l’article 212.5 del
mateix ROAS, com a accionista únic d’Infrastructures
del Llevant de Barcelona, SA, els acords que figuren
a l’Annex relatius a: (i) la modificació de l’article 1 dels
Estatuts socials, de forma que la societat passi a de-
nominar-se “Barcelona d’Infraestructures Municipals,
SA” (en endavant, “BIM”); (ii) la modificació de l’article
2 dels Estatuts socials de BIM, relatiu al seu objecte
social; i (iii) la modificació dels articles 11, 12 i 14 i del
primer paràgraf de l’article 22, substituint simplement
les referències a “gerent” per “director general”, i la
modificació de la darrera secció del títol III dels Esta-
tuts socials que regula el relatiu al director general
com un dels òrgans de BIM. Aprovar definitivament,
com a accionista únic de BIM, l’acord que figura a
l’Annex relatiu a l’augment del capital social de BIM
en la quantitat de 139.500 euros i, per tant, fins a la
xifra de 200.000 euros, mitjançant l’emissió de 1.395
noves accions de 100 euros de valor nominal cadas-
cuna, de la mateixa classe i sèrie que les accions
abans emeses, a subscriure per l’Ajuntament de Bar-
celona com a accionista únic de BIM, i a desembor-
sar mitjançant l’aportació de les accions que repre-
senten la seva participació a les Societats Aportades,
que es descriuen en el mateix Annex i, en conse-
qüència, aprovar definitivament la modificació de l’ar-
ticle 7è dels Estatuts socials de BIM a fi de reflectir-hi
l’augment del seu capital social, tal i com s’estableix a
l’Annex. Facultar al president de la Comissió de Pre-
sidència, Hisenda i Coordinació Territorial, en repre-
sentació de l’Ajuntament de Barcelona, perquè pugui
efectuar tots els tràmits adients per a la plena efectivi-
tat dels presents acords.

El Sr. Puigdollers manifesta que el seu Grup farà
reserva de vot ja que no li han estat acceptades les
esmenes presentades i recorda que solament se li
n’ha acceptada una de caràcter menor, per la qual
cosa espera que d’aquí a que se celebri el Plenari,
les converses que es duen a terme amb l’equip de
govern sobre l’assumpte de les empreses municipals,
fructifiquin en un ampli consens.

La Sra. Balseiro anuncia la reserva de vot per part
del seu Grup, pel fet que només li ha estat acceptada
una al·legació de caràcter menor. Recorda que els
Grups municipals de l’oposició no tenen representa-
ció en els consells d’administració de les empreses
municipals, per la qual cosa demana diàleg per avan-
çar en l’assumpte de la reordenació de les empreses
de l’Ajuntament per garantir, en tot moment, la trans-
parència.

El Sr. Cuervo recorda que la representació en
aquesta societat no s’ha modificat i critica els Grups
municipals de l’oposició que, havent governat durant
molt de temps, no han canviat la legislació vigent en
aquesta matèria, quan han pogut fer-ho; no obstant
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això, espera que les converses que es porten a terme
darrerament fructifiquin un acord de consens, que do-
nin solució a aquesta problemàtica, cosa que perme-
trà crear un determinat estil de treball i d’actuació en
l’àmbit de la ciutat de Barcelona.

Es dictamina amb el posicionament favorable del
PSC, ERC i ICV-EU i A i amb la reserva de vot de
CIU i PP.

7. 1r) Aprovar inicialment la Memòria justificativa
de la participació de Barcelona de Serveis Munici-
pals, SA, en el capital social de Catalunya Car-
Sharing, SA. 2n) Sotmetre a informació pública la Me-
mòria justificativa per un termini de trenta dies hàbils,
d’acord amb l’article 148 del Reglament d’obres, acti-
vitats i serveis de les Entitats locals; i de no presen-
tar-s’hi al·legacions tenir-la per definitivament apro-
vada.

El Sr. Ciurana anuncia el vot favorable per part del
seu Grup; no obstant això, considera que la Memòria
peca d’optimista ja que creu que als tres anys de fun-
cionament aquesta empresa difícilment tindrà bene-
ficis.

El Sr. Cornet manifesta que el seu Grup farà reser-
va de vot per acabar d’estudiar aquest assumpte i co-
menta que de l’anàlisi de les previsions econòmiques
d’aquesta empresa, difícilment es produiran beneficis
a curt termini, i demana l’estudi respecte del nombre
d’usuaris potencials que tindria aquest servei.

El Sr. Cuervo afirma que s’ha treballat en la línia
d’un estudi de potencial de demanda d’usuaris i que li
lliurarà aquest estudi un cop que finalitzi la Comissió.

Es dictamina amb el posicionament favorable del
PSC, ERC, ICV-EU i A i CIU i amb la reserva de vot
del PP.

8. Donar conformitat a la modificació dels Estatuts
de la Mancomunitat de Municipis de l’Àrea Metropoli-
tana de Barcelona, segons acord adoptat en data 4
de març de 2004 per l’Assemblea de l’esmentada
Mancomunitat, als efectes d’allò què disposa l’article
120.3 de la Llei municipal i de règim local de
Catalunya, Text refós aprovat pel Decret legislatiu
2/2003, de 26 d’abril.

Es dictamina amb el posicionament favorable del
PSC, ERC i ICV-EU i A i amb la reserva de vot de
CIU i PP.

IV) Part decisòria

a) Propostes d’acord

9. Aprovar inicialment el plec de clàusules regula-
dores de la concessió de l’ús privatiu de domini públic
municipal que afecta a una porció en projecció verti-
cal del subsòl, grafiada en el plànol annex, de super-
fície 392,50 metres quadrats, en la finca destinada a
vial i zona verda situada en el carrer de Bosch i
Gimpera, entre el carrer Marquès de Mulhacén i
l’avinguda de Pedralbes, per a la construcció i explo-
tació, prèvia llicència municipal, d’un aparcament
subterrani de vehicles que formarà una unitat física i
constructiva amb l’aparcament subterrani de vehicles
ja existent sota l’edifici del carrer de Marquès de
Mulhacén, núm. 23; sotmetre’l a informació pública
durant el termini de trenta dies; i, si no s’hi formulen
reclamacions o al·legacions que posin de manifest la
necessitat d’introduir-hi rectificacions: tenir per elevat

automàticament aquest acord d’aprovació inicial a de-
finitiva; adjudicar la concessió, directament, en comú i
per sisenes parts indivises, a les Sres.: M. del
Carmen Barbero i Sánchez i Eulàlia Molins i Amat, i
als Srs.: Pablo Molins i Amat, Santiago Molins i Amat,
Juan Molins i Amat i Josep M. Llansó i Vinyals, inte-
grants de la Comunitat de Propietaris del carrer Mar-
quès de Mulhacén, núm. 23; i formalitzar el contracte
corresponent després de la constitució de la fiança
que el plec preveu.

El Sr. Cuervo expressa el vot favorable del PSC, la
Sra. Vallugera expressa el vot favorable d’ERC, el Sr.
Forradellas expressa el vot favorable d’ICV-EU i A, el
Sr. Puigdollers expressa el vot favorable de CIU i el
Sr. Cornet expressa el vot favorable del PP. S’apro-
va.

10. Extingir, de mutu acord, el dret de superfície
atorgat sobre la finca situada al carrer de Tortosa,
núm. 32*LB, a favor de la “Fundació Pia Autònoma
Institut Pere Tarrés d’Educació en l’Esplai (Fundació
Pere Tarrés)”, per acord del Plenari del Consell Muni-
cipal de 24 de maig de 2002, i formalitzat en escriptu-
ra pública de 16 de juliol de 2002, atorgada davant el
notari Sr. Xavier Roca Ferrer, sota el número del seu
protocol 2395, amb motiu de destinar la finca a la im-
plantació d’una caserna dels Mossos d’Esquadra; re-
tornar a la Fundació Pere Tarrés la fiança del dit con-
tracte dipositada, mitjançant aval, a la Tresoreria
Municipal (número de dipòsit 73848) el 8 de juliol de
2002; formalitzar l’extinció en escriptura pública;
constituir a favor de la Fundació Pere Tarrés, en un
termini màxim de dos anys des de la notificació del
present acord, un nou dret de superfície sobre una
finca a determinar situada a la zona d’equipaments
d’Eduard Aunós, entre els carrers de Pontils, d’Arnés,
de l’Acer i d’Ulldecona, grafiada en el plànol annex
per un termini de setanta-cinc anys, per a la construc-
ció i gestió d’un Centre de Formació i altres serveis
complementaris; facultar l’alcalde per tal que, dins
l’àmbit assenyalat, determini la finca sobre la qual re-
caurà el nou dret de superfície així com per a la realit-
zació de totes les actuacions encaminades a concre-
tar, clarificar i executar el present acord; i formalitzar,
un cop concretada la finca, el dret de superfície en
escriptura pública, amb la pràctica de les operacions
registrals de segregació, agrupació o altres encami-
nades a la identificació, com a finca independent, la
que serà objecte del dret de superfície, la regulació
del qual s’ajustarà a les condicions del document an-
nex que s’aproven, després de la constitució de la fi-
ança que es determina.

El Sr. Cuervo expressa el vot favorable del PSC, la
Sra. Vallugera expressa el vot favorable d’ERC, el Sr.
Forradellas expressa el vot favorable d’ICV-EU i A, el
Sr. Puigdollers expressa el vot favorable de CIU i el
Sr. Cornet expressa l’abstenció del PP. S’aprova.

11. Constituir, d’acord amb la iniciativa ciutadana
promoguda per la Fundació Privada de l’Escola del
Gremi de Pastisseria i Museu de la Xocolata de Bar-
celona i acceptada per decret de l’Alcaldia de 6 d’abril
de 2004, un dret real de superfície respecte de les
finques de propietat municipal situades al carrer de
Tantarantana, núms. 13*15 i 17, grafiades al plànol
annex, a favor d’aquesta Fundació, amb una durada
de cinquanta anys, per tal de procedir a la rehabilita-
ció i instal·lació d’una residència d’estudiants en tals
finques d’acord amb les condicions annexes, que
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s’aproven; i formalitzar el dret de superfície en escrip-
tura pública, amb la constitució prèvia de la garantia
que regula la condició tretzena.

El Sr. Cuervo expressa el vot favorable del PSC, la
Sra. Vallugera expressa el vot favorable d’ERC, el Sr.
Forradellas expressa el vot favorable d’ICV-EU i A,
el Sr. Puigdollers expressa el vot favorable de CIU i el
Sr. Cornet expressa el vot favorable del PP. S’aprova.

12. Declarar desert el concurs promogut, relatiu a
la concessió de l’ús privatiu de domini públic munici-
pal del local situat a la planta baixa (entitat núm. 11),
de l’edifici del carrer del Dr. Pi i Molist, núm. 133, seu
del Districte de Nou Barris, per tal d’instal·lar-hi i ex-
plotar un bar-restaurant, en no haver-se presentat
cap oferta.

El Sr. Cuervo expressa el vot favorable del PSC, la
Sra. Vallugera expressa el vot favorable d’ERC, el Sr.
Forradellas expressa el vot favorable d’ICV-EU i A, el
Sr. Puigdollers expressa el vot favorable de CIU i el
Sr. Cornet expressa el vot favorable del PP. S’a-
prova.

b) Proposicions

Del Grup Municipal CIU:
13. Encarregar al govern municipal que revisi d’ofi-

ci totes les peticions d’exempció de l’Impost de circu-
lació que han estat denegades per a l’exercici 2003 i
2004 i, en aquells casos que es demostri que el vehi-
cle ha facilitat el transport de persones minusvàlides,
sense ser el titular del vehicle, sigui acceptada
l’exempció sol·licitada.

El Sr. Puigdollers presenta la proposició, que sor-
geix arran de l’anàlisi dels comptes municipals de
l’exercici 2003 i al fet que no comparteixen la inter-
pretació de l’Ordenança reguladora sobre l’impost de
vehicles per al transport de persones amb minus-
validesa. Observa que, a partir de la modificació de la
Llei d’hisendes locals, es va introduir per primera ve-
gada la possibilitat que els ajuntaments poguessin
aplicar exempcions en l’impost de circulació de vehi-
cles destinats a les persones amb minusvalidesa. En
aquest sentit, manifesta que sempre han considerat
que l’exempció d’aquest impost s’havia d’aplicar tant
si el titular del vehicle –per tant, el conductor habitu-
al– era la persona amb minusvalidesa, com també en
els casos en què el titular del vehicle i el conductor
eren dues persones diferents, però que en cap s’ha
tingut en consideració aquest darrer supòsit.

Igualment, es mostra sorprès per la resposta a les
al·legacions al Comptes generals que han fet en
aquest punt on se’ls diu que ja existeix una subven-
ció, que tramita i gestiona l’Institut Municipal de Per-
sones amb Disminució. Així, doncs, demanen saber
si totes les exempcions denegades per l’Institut Muni-
cipal d’Hisenda, han rebut, d’altra banda, l’esmentada
subvenció.

La Sra. Balseiro al·lega que comparteixen l’esperit
de la proposta de Convergència, tot i que amb mati-
sos, i ofereix una transaccional en sentit que la pro-
posta no es limiti únicament a les peticions d’exemp-
ció de l’impost de circulació.

El Sr. Puigdollers agraeix el suport de la Sra.
Balseiro a la seva proposta, però addueix que seu
contingut és suficientment concret, i entén que, amb
la transaccional que proposa, la representant del

Grup Popular desdibuixa la concreció de l’enunciat
amb l’ampliació el ventall d’exempcions fiscals apli-
cables.

La Sra. Ballarin indica que ha entès que la proposi-
ció fa referència, d’una banda, a la revisió d’ofici de
les peticions d’exempció, i d’altra bada, a atorgar
aquesta exempció en aquells casos en què es de-
mostri que el vehicle s’utilitza per al transport de per-
sones amb minusvalidesa sense que aquestes perso-
nes en siguin les titulars.

Quant a la revisió d’ofici, i des del punt de vista
estrictament jurídic, molts autors consideren que mai
no la pot practicar la mateixa administració, atès que
un acte administratiu, una vegada admès, només es
pot sotmetre a la rectificació per part dels tribunals.
De tota manera, precisa que, en determinats supòsits
absolutament taxats, es pot procedir a aquesta revi-
sió d’ofici, però que aquest no és el cas. Així, doncs,
remarca que la denegació d’aquestes exempcions
per part d l’Institut Municipal d’Hisenda és vàlida i, per
tant, no s’hi podria aplicar l’esmentada revisió d’ofici.

Puntualitza que la Llei reguladora d’Hisendes lo-
cals i la mateixa ordenança preveuen l’exempció en
el cas dels vehicles matriculats a nom de persones
amb minusvalidesa igual o superior al 33%, en siguin
o no les conductores, i que l’Institut d’Hisenda s’ha li-
mitat a la seva aplicació estricta. Igualment, amb la
posada en marxa de la nova llei es va atorgar una
subvenció –gestionada per l’Institut Municipal de Per-
sones amb Disminució–, equivalent a la quota de l’im-
post, a aquells vehicles que, sense estar matriculats
a nom de persones amb discapacitat es destinin al
seu transport.

Manifesta que, òbviament, comparteix la voluntat
expressada pel Sr. Puigdollers que aquestes perso-
nes gaudeixin d’alguna mena d’ajut, però remarca
que es fa tal i com permet la llei que és per la via de
la subvenció.

El Sr. Puigdollers considera que la conclusió a què
arriba després de les argumentacions de tall jurídic
fetes per la Sra. Ballarin només els porta a proposar
una modificació de l’ordenança, cosa que faran en
breu.

Conclou, però, que la feina que se’ls demana és
una feina política i, per tant, entén que el que cal en
aquest cas és fer una interpretació social d’aquesta
exempció i es declara absolutament obert a trobar
qualsevol fórmula que ho permeti.

La Sra. Ballarin destaca que la sensibilitat d’aquest
Ajuntament ha estat absolutament rellevant i ja reco-
neixia via subvenció, abans que ho fes la Llei d’Hi-
sendes Locals, molts ajuts per al pagament de l’im-
post de circulació.

El Sr. Cuervo expressa el vot contrari del PSC, la
Sra. Vallugera expressa el vot contrari d’ERC, el Sr.
Forradellas expressa el vot contrari d’ICV-EU i A, el
Sr. Puigdollers expressa el vot favorable de CIU i la
Sra. Balseiro expressa el vot favorable del PP. Es re-
butja.

Del Grup Municipal PP:
14. Instar al Govern municipal a presentar, en un

termini màxim de tres mesos, un informe que refereixi
els mecanismes de fiscalització per part dels regidors
i grups municipals dels comptes anuals de les empre-
ses, consorcis i altres organismes en els quals l’Ajun-
tament de Barcelona en té participació, i per tant, re-
presentació.
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La Sra. Balseiro indica que la proposta sorgeix de
l’anàlisi del Compte general 2003 atès que no han
pogut accedir als comptes anuals d’empreses, con-
sorcis i altres organismes on l’Ajuntament té una par-
ticipació no superior al 50%.

En aquest sentit, entén que fóra bo trobar alguna
manera de sistematitzar i establir mecanismes de fis-
calització per part dels Grups de l’oposició, motiu pel
qual han presentat aquesta proposta d’acord.

El Sr. Cuervo es mostra sorprès per la presentació
d’aquesta proposició perquè és un assumpte del qual
ha parlat fa poc temps amb els Grups –que hi han fet
observacions concretes– i que hi estan treballant i,
fins i tot, s’havien donat de termini fins a la propera
Junta de Portaveus per intentar arribar a un acord.

Precisa que, pel que fa a aquest procés de fiscalit-
zació, fan un estricte compliment de la Llei reguladora
de les Hisendes Locals respecte al Compte general,
és a dir, la llei garanteix instruments suficients per fer
aquesta feina. A més, l’Ajuntament ofereix informació
de les empreses mixtes i, aquest exercici, s’han facili-
tat els comptes anuals de les empreses amb una
aportació minoritària superior al 20% que són objecte
de consolidació. Destaca que sempre ha estat doctri-
na d’aquesta administració que, en els casos en què
hi ha té una participació minoritària, no pot facilitar in-
formació sense el consentiment dels partícips majo-
ritaris.

La Sra. Balseiro puntualitza que les converses a
què es refereix el president de la Comissió han estat
respecte a la fiscalització dels comptes anuals de les
empreses, instituts, ens etc. que tenen una participa-
ció majoritària d’aquest Ajuntament i, en cap cas, s’ha
parlat de les empreses que, ni tan sols, s’integren en
el Compte anual de l’Ajuntament atès que estan parti-
cipades en menys del 50%.

Agraeix a l’equip de govern, tanmateix, que els
hagi fet arribar els comptes anuals de Barcelona Re-
gional o de Holsa. Subratlla, però, que no han tingut
oportunitat de fiscalitzar la gestió diària d’aquestes
empreses, instituts i consorcis participats per aquest
Ajuntament però que no formen part del compte ge-
nerat.

Així doncs, proposa que se’ls faci arribar un infor-
me, en un termini màxim de tres mesos, per trobar la
manera d’estudiar i fiscalitzar la gestió d’aquests or-
ganismes, i puntualitza que, en cap moment, es refe-
reix a les empreses de propietat municipal.

El Sr. Puigdollers està d’acord amb alguns dels as-
pectes de fons d’aquesta proposta, però remarca que
no considera que avui sigui el moment oportú de pre-
sentar-la i demana al Partit Popular que retiri aquest
tema i no els obliguin a votar.

De tota manera, reconeix que es planteja un pro-
blema en el cas de les empreses en què l’Ajuntament
no té una participació majoritària i que responen
bàsicament a dues tipologies: empreses amb capital
majoritàriament públic però amb participació minorità-
ria de l’Ajuntament, i les que tenen un capital
majoritàriament privat, que requereixen una via de fis-
calització emparada per la llei de societats anònimes.
Subratlla que el cas complicat és del primer –Barcelo-
na Regional, per exemple–, atès que els mecanismes
de fiscalització són més complexos.

El Sr. Cuervo manifesta que, per les raons exposa-
des i altres més de fons, votaran en contra de la pro-
posició. Considera que quan s’aplica la llei i l’oposició

demana una interpretació que abasti més enllà de la
mateixa llei i que se li atorguin drets graciables per
complir millor la seva funció, cal parlar-ne i establir
unes regles del joc.

El Sr. Cuervo expressa el vot contrari del PSC, la
Sra. Vallugera expressa el vot contrari d’ERC, el Sr.
Forradellas expressa el vot contrari d’ICV-EU i A, el
Sr. Puigdollers expressa l’abstenció de CIU i la Sra.
Balseiro expressa el vot favorable del PP. Es rebutja.

c) Mocions

V) Part de control

a) Precs

Del Grup Municipal PP:
15. Que s’elabori un estudi sobre les possibles al-

ternatives, per tal de situar la fiscalitat de les activitats
empresarials i comercials de la ciutat de Barcelona, al
nivell, com a màxim de l’any 2003; per tal d’incorpo-
rar-les a les Ordenances Fiscals de 2005.

La Sra. Balseiro formula el prec i destaca que les
activitats empresarials i comercials, durant el 2003,
van experimentar un gran avenç per la supressió de
l’IAE en aquells casos en què els ingressos no supe-
ressin el milió d’euros. Considera, tanmateix, que
aquest benefici que ha suposat la disminució de la
pressió fiscal ha estat molt breu atès que, enguany,
se’ls han aplicat diversos recàrrecs en altres concep-
tes impositius, cosa que la porta a entendre que, en
realitat, s’ha creat un nou impost d’activitats econòmi-
ques encobert.

El Sr. Cuervo adverteix que no és compatible bar-
rejar els conceptes de preus públics, taxes i impostos
i, per tant, discrepa, òbviament, de l’existència
d’aquest impost encobert per part de l’Ajuntament a
què es refereix la Sra. Balseiro. Puntualitza, pel que
fa als preus públics com ara el de recollida de resi-
dus, que estableix per llei el Parlament de Catalunya,
els comerciants i les activitats empresarials són propi-
etàries dels seus residus i, per tant, els han de gestio-
nar; de la mateixa manera que el recàrrec sobre l’IBI
depèn de la fiscalitat de les entitats metropolitanes,
que el trasllada a l’EMT per al finançament del trans-
port públic, i considera que aquestes mesures s’hau-
rien pres de tota manera, independentment de l’IAE.
Recorda, tanmateix, que el que sí que té a veure amb
l’impost d’activitats econòmiques és la batalla contí-
nua per recuperar el deute que la decisió de la su-
pressió va suposar per als ajuntaments, atès que es
va fer per motius electoralistes de l’anterior govern de
l’Estat i d’una manera improvisada que, com ja ha dit,
va tenir un efecte molt negatiu en les hisendes locals.

Addueix, però, que es veuran en condicions de fer
l’estudi quan tinguin clar quin nivell de deute podran
recuperar.

Es dóna per tractat.
16. Instar l’òrgan competent per a que elabori un

esborrany del reglament específic que reguli la medi-
ació comunitària, amb l’objectiu de crear espais
d’intermediació per a la resolució de conflictes.

La Sra. Esteller presenta el prec i recorda que en
les Normes de participació ciutadana es preveu l’ela-
boració, en un termini no superior a dos anys, d’un
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reglament específic per regular els espais d’inter-
mediació per a resolució de conflictes. Manifesta que,
atès que només falten cinc mesos perquè conclogui
el termini, consideren que caldria comptar amb un es-
borrany del reglament a fi d’elaborar un document
consensuat amb totes les parts.

La Sra. Escarp fa avinent que, actualment, es tre-
balla, sobretot, en recollir experiències de mediació
comunitària i sistemes d’arbitratge, àmbits en els
quals, d’altra banda, no es parteix de zero, i posa
d’exemples la Junta Arbitral de Consum com a meca-
nisme pioner en l’arbitratge entre parts, o els serveis
d’intermediació cultural de Serveis Personals o l’Ofici-
na per la No Discriminació. Igualment, en aquests tre-
balls, s’hi inclou una reflexió sobre la mateixa natura-
lesa del servei, atès que la realitat canviant de la
ciutat ha fet aparèixer noves conductes i interessos
contradictoris que no existien en el moment en què
es van aprovar les Normes de Participació Ciutadana
i que facin un plantejament més ampli que inclogui el
sistema de resolució positiva de conflictes –mediació,
arbitratge o conciliació–.

La Sra. Esteller opina també que la intermediació
és una bona manera de resoldre conflictes i observa
que els exemples de la Sra. Escarp són els que han
donat bon resultat. Reitera, però, que el missatge del
seu Grup és que, a banda que les experiències hagin
estat positives, cal establir i definir un marc regulador
dels espais d’intermediació i que voldrien tenir l’es-
borrany per poder fer-hi aportacions.

La Sra. Escarp manifesta que, quan existeixi
aquest esborrany, es lliurarà als Grups municipals
atès que és la primera a creure que això només pot
funcionar amb la participació i el compromís ciutadà.
Addueix que, amb la seva explicació, només ha pre-
tès definir el marc ampli per establir les línies gene-
rals.

Es dóna per tractat.

b) Preguntes

Del Grup Municipal CIU:
17. ¿Com regularitza l’Ajuntament de Barcelona als

immigrants que viuen a la ciutat i no tenen domicili fix,
quants immigrants s’han empadronat sense domicili
fix l’any 1999, 2000, 2001, 2002 i 2003?

El Sr. Puigdollers presenta la pregunta i manifesta
que s’han vist obligats a demanar una resposta oral
atès que el desembre del 2003 ja la van formular, de-
manant-ne una resposta per escrit que, mig any des-
prés, encara no han obtingut, cosa que suposa, a
més, un incompliment flagrant del Reglament Orgànic
Municipal que estableix un termini màxim d’un mes
per respondre. Afegeix que es tracta d’una resposta
tan simple com de quina manera s’empadronen els
immigrants sense domicili fix, on i quants n’hi ha.

El Sr. Cuervo respon que el procés d’empadrona-
ment sense domicili fix es fa d’acord al que estableix
la Llei de Bases de Règim local i el Reglament de
Població i Demarcació territorial que, entre altres co-
ses, accepten com a domicili qualsevol adreça que
doni la persona en qüestió –moltes vegades un domi-
cili fictici, que sol ser la seu d’Estadística municipal–,
sense que la seva inscripció al padró constitueixi una
prova de la seva residència legal al país. El nombre
d’immigrants sense domicili fix empadronats l’any

2000 va ser de 1.571; el 2001, 3.914; el 2002, 4.657; i
el 2003 han estat 5.290 immigrants empadronats; pel
que fa al 2004, fins ara, s’han empadronat 2.343; i en
total, a juliol de 2004, hi ha 9.650 persones empadro-
nades sense domicili fix, que representen, en percen-
tatge sobre el total d’estrangers, el 4,83% l’any 2000;
el 5,74% el 2001; el 4,02% el 2002; el 3,21% el 2003
i, en el que portem de 2004, representen el 2,36%.

El Sr. Puigdollers insisteix a saber quins són els
llocs, o domicilis ficticis, on s’empadrona la població
immigrant, a la qual cosa, el Sr. Cuervo reitera, com
ha dit abans, que són la seu d’Estadística municipal,
a les seus dels districtes, serveis d’assistència social i
altres.

Es dóna per tractada.
18. ¿Quins criteris es fan servir per a l’atorgament

del permís d’instal·lació de terrasses i vetlladors a la
ciutat de Barcelona? Hi ha criteris específics per a
cada districte? En cas afirmatiu demanem que se’ns
expliquin aquests criteris vigents a cada districte de
Barcelona.

La Sra. Recasens observa que darrerament s’està
parlant molt del civisme i, especialment, de les molès-
ties que provoquen les terrasses i vetlladors. Manifes-
ta que l’atorgament dels permisos per a la seva
instal·lació, que depèn dels districtes, està subjecte a
diverses ordenances i, en el cas d’alguns districtes, a
una regulació específica pròpia i, en aquest sentit,
formula la pregunta.

La Sra. Escarp ratifica que la competència de
l’atorgament de llicències i d’inspecció és dels distric-
tes. Igualment, hi ha tres ordenances –sobre l’ús de
les vies i els espais públics, els usos del Paisatge
Urbà, i l’ordenança sobre establiments de pública
concurrència– que regulen els vetlladors i terrasses
en l’espai públic. Aquests que acaba d’esmentar són
els criteris generals que atenyen tots els districtes, si
bé és cert que atenent a les especificitats de cada
districte o de cada territori –nucli antic, Eixample, zo-
nes protegides– hi ha algunes normatives pròpies.
Remarca, però, que aquesta regulació en cap cas és
contradictòria amb les ordenances generals i el que
fa és concretar els criteris sobre un espai territorial
concret.

Addueix que, òbviament, el que pretenen tant les
ordenances com les regulacions específiques és el
control del soroll i establir un equilibri entre els diver-
sos usos de la via pública.

Seguidament, ofereix a la Sra. Recasens lliurar-li
tota la documentació sobre la normativa existent dis-
tricte per districte.

La Sra. Recasens agraeix el lliurament d’aquesta
documentació a fi de contrastar-la amb la que té, en
molts dels casos obtinguda directament del BOP. Se-
guidament, es mostra totalment d’acord amb els ob-
jectius del govern municipal quant a l’establiment de
criteris per a la instal·lació i explotació de vetlladors
que és, bàsicament, harmonitzar el conjunt de la ciu-
tat i fer compatible gaudir d’aquests espais d’ocupa-
ció de la via pública i, alhora, poder caminar sense
entrebancs. Puntualitza que també estan a favor de
la descentralització en els districtes, que són els que
tenen competències per la regulació de l’ús la via pú-
blica. Considera, però, que de la manera com s’ha
gestionat només s’ha aconseguit un gran desgavell,
atès que la normativa general, n’és tant de general,
que les interpretacions poden ser, i de fet es pot com-
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provar, absolutament diverses i, fins i tot, contradictò-
ries; en el mateix sentit es manifesta quant als requi-
sits per a l’obtenció de la llicència, i posa com a
exemple el cas de Gràcia on és imprescindible un es-
tudi acústic, i en districtes com Horta o Sant Martí no
se’n demana.

Així doncs, considera que cal una normativa clara i
amb uns criteris més definits, sobretot pel que fa a
l’harmonització i a la bona convivència de vetlladors i
terrasses i veïns i vianants.

La Sra. Escarp precisa que els destinataris de les
llicències, en el moment en què la sol·liciten coneixen
els requisits i, per tant, saben perfectament l’especifi-
citat del territori. Referint-se a l’argumentació de la
Sra. Recasens, considera contradictori que, d’una
banda, estigui tan a favor de la descentralització i tan
en contra, d’altra banda, que cada territori sigui capaç
de regular una determinada harmonització amb el
seu espai urbà. Matisa, tanmateix, que hi ha tres dis-
trictes que tenen una regulació anterior a la de les or-
denances, i que salven, de la seva regulació concre-
ta, les especificitats a què s’ha referit. Admet, doncs,
que és molt possible que calgui una revisió –en la
qual ja s’està treballant– a fi d’homogeneïtzar criteris.

Es dóna per tractada.

c) Declaracions de Grup

COMISSIÓ DE SEGUIMENT I CONTROL DE BTV

Del Grup Municipal CIU:
19. ¿Quina tasca desenvolupa actualment el Sr.

Manuel Huerga en les emissions de BTV? ¿Quina
relació contractual l’uneix amb ICB, ja sigui en nom
propi o a través de Moebius?

El Sr. Ciurana formula la pregunta.
El Sr. Mascarell, que avui és present en aquesta

sessió com a president del Consell d’Administració
de BTV, informa que el Sr. Huerga no té cap altra re-
lació que la pròpia d’un col·laborador assessor del
programa “Boing Boing Buddha” que s’emet a mitja-
nit els dissabtes. En tot cas, manifesta que reitera la
resposta a una pregunta que ja es formular el 6 de
maig d’enguany.

El Sr. Ciurana insisteix que van demanar la res-
posta per escrit i encara no els ha arribat.

Pel que fa a la vinculació del Sr. Huerga amb l’em-
presa Moebius –societat gestora de BTV–, pregunta
si també n’ha quedat al marge.

El Sr. Mascarell respon que no té cap relació di-
recta amb BTV a través de Moebius.

Es dóna per tractada.
20. Quan es pensa nomenar el nou director de

Barcelona Televisió?
El Sr. Ciurana addueix que haurien volgut no ha-

ver de presentar aquesta pregunta, però que s’hi ve-
uen obligats per la ineficàcia municipal atès que BTV
fa un mes i mig que no té director.

El Sr. Mascarell puntualitza que BTV sí té director,
un director adjunt i un en funcions. Pel que fa al pro-

cés de decidir el nou director, manifesta que aquesta
elecció requereix el temps que calgui a fi de trobar el
perfil més adequat, per tant conclou que es pensa
nomenar en un temps raonablement immediat.

El Sr. Ciurana es queixa per la manca de precisió
d’aquesta resposta, i entén que fóra bo que el tries-
sin ara per començar aquest setembre la temporada
amb nova programació i nou director, alhora que li
recorda que el procés d’elecció tampoc no és senzill
pel que fa al tràmit, que ha de passar per diverses
instàncies i òrgans de govern.

El Sr. Mascarell insisteix que es prendran el temps
que calgui atès que això no perjudica la programa-
ció.

Es dóna per tractada.
Del Grup Municipal PP:
21. ¿Quina és la valoració del Govern municipal

respecte als darrers informes sobre l’observança del
pluralisme a la televisió del Consell de l’Audiovisual
de Catalunya?

La Sra. Esteller formula la pregunta que es basa
en els darrers informes sobre l’observança del plura-
lisme del Consell de l’Audiovisual de Catalunya
(CAC), en clar detriment als temps atorgats als par-
tits de l’oposició.

El Sr. Mascarell respon que no hi ha cap comenta-
ri en l’informe del CAC a què es refereix la Sra.
Esteller en referència a aquest aspecte. Reitera, atès
que aquest argument ha estat àmpliament explicat
en altres ocasions, i que el tractament que es dóna a
la informació és una decisió dels professionals de
BTV en funció dels esdeveniments.

La Sra. Esteller puntualitza que l’informe del CAC
és quantitatiu i no qualitatiu, es limita a recollir, tan
sols, els temps de paraula i que, el Consell s’ha com-
promès a afegir-hi, en breu, criteris qualitatius.

El Sr. Mascarell conclou que la seva feina és
aconseguir que els professionals de BTV treballin de
la manera que els sembli oportuna des del punt de
vista d’allò que considerin més rellevant en termes
informatius.

Es dóna per tractada.
22. L’adopció d’un programa de televisió digital

comportarà un canvi de model de BTV?
La Sra. Esteller observa que la digitalització de

BTV hauria de permetre apropar més la televisió als
usuaris atès que pot introduir la relació interactiva i,
en aquest sentit, pregunta si s’aprofitarà per replan-
tejar el model de BTV.

El Sr. Mascarell puntualitza que no van aprovar la
digitalització de BTV sinó un programa digital perquè
BTV pugui emetre atenent als drets que li atorga el
marc legal. Informa que l’edició de BTV ja és digital i
el que queda fora de l’àmbit de la televisió local és el
transport i la recepció del senyal digital, cosa que té
veure molt poc amb el model televisiu.

Es dóna per tractada.

No havent-hi altres assumptes per tractar, la Presi-
dència aixeca la sessió a les quinze hores i vint mi-
nuts.
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Comissió d’Urbanisme, Infraestructures i Habitatge

Acta de la sessió celebrada el dia 14 de juliol de
2004 i aprovada el dia 6 d’octubre de 2004

A la sala President Lluís Companys de la casa de
la ciutat, el 14 de juliol de 2004, s’hi reuneix la Comis-
sió d’Urbanisme, Infraestructures i Habitatge, sota la
presidència de l’Im. Sr. Xavier Casas i Masjoan. Hi
assisteixen les Imes. Sres. i els Ims. Srs.: Pilar
Vallugera i Balañà, Carles Martí i Jufresa, Immacula-
da Moraleda i Pérez, Francesc Narváez i Pazos,
Eugeni Forradellas i Bombardó, Joan Puigdollers i
Fargas, Eduard García i Plans, Jordi Cornet i Serra, i
Alberto Villagrasa i Gil, assistits pel secretari general
de la Corporació, Sr. Jordi Cases i Pallarès, que certi-
fica.

També hi és present el Sr. Ramón Massaguer i
Meléndez, gerent d’Urbanisme.

Excusen la seva absència les Imes. Sres. i els Ims.
Srs.: Elsa Blasco i Riera, Joana Ortega i Alemany,
Ángeles Esteller i Ruedas, Jordi Hereu i Boher, Jordi
Portabella i Calvete.

S’obre la sessió a les setze hores i trenta-cinc mi-
nuts.

I) Aprovació de l’acta de la sessió anterior

El Sr. Puigdollers demana se li facin arribar les ac-
tes de les sessions realitzades en el Consorci Alta
Velocitat i Societat Anònima Alta Velocitat que ja ha-
via demanat anteriorment, com figura en l’acta de la
sessió anterior.

El Sr. Casas lamenta que no li hagin fet arribar i es
compromet personalment a què ho facin.

S’aprova.

II) Part Informativa

a) Despatx d’ofici

En compliment de l’article 63.1 del Reglament d’or-
ganització municipal, es comuniquen les resolucions
següents:

1. Districte d’Horta-Guinardó

De la gerent municipal, de data 30 de juny de 2004,
que aprova el plec de clàusules i convoca concurs,
per adjudicar el contracte d’obertura del carrer
Fastenrath, per als exercicis 2004-2005, i per un im-
port de 868.197,06 euros.

2. Districte d’Horta-Guinardó

De la gerent municipal, de data 30 de juny de
2004, que autoritza i disposa la despesa a favor de
la societat SGS Tecnos, SA, del contracte de coor-
dinadors de seguretat d’obres 2004-2005, per a
l’obertura dels carrers de Coïmbra i Fontanet i de
Fastenrath i el trasllat de l’escola d’adults del

Carmel, per als exercicis 2004-2005, i per un im-
port de 9.810 euros.

Acords de la Comissió de Govern de 7 de juliol de
2004:

3. Aprovar definitivament el Projecte d’urbanització
de la vorera del carrer de Palomar, entre els carrers
de Fernando Pessoa i de Martin Luther King, inclosa
en el subàmbit 1 del Sector de Colorantes – Renfe,
per import de 340.056,93 euros, el 16% de l’impost
del valor afegit inclòs, formulat per la Junta de Com-
pensació del Subàmbit 1 del Sector I Sant Andreu –
Sagrera; requerir l’indicat interessat perquè, en el ter-
mini de deu dies a comptar des de la data en que rebi
la notificació de l’aprovació definitiva, ingressi la
quantitat de 40.806,83 euros en concepte de garantia
per a respondre de la bona execució de les obres;
publicar aquest acord en el Butlletí Oficial de la Pro-
víncia i en un diari dels de més circulació de
Catalunya; notificar-lo als interessats en aquest pro-
cediment; i donar-ne compte a la Comissió d’Urbanis-
me, Infraestructures i Habitatge.

4. 1r) Resoldre les al·legacions presentades durant
el termini d’informació pública del Projecte de
reparcel·lació de la unitat d’actuació núm. 1 de la Mo-
dificació puntual del Pla General Metropolità en el
sector de l’entorn del carrer d’Anglesola, aprovat
inicialment el 3 de desembre de 2002, en el sentit
que figura en l’informe de data 22 de juny de 2004
que consta a l’expedient, en els seus propis termes
que es donen per reproduïts. 2n) Sotmetre les rectifi-
cacions de l’esmentat Projecte de reparcel·lació al
tràmit, previst a l’article 109.3 del Reglament de ges-
tió urbanística, d’audiència a tots els interessats en
l’expedient pel termini d’un mes, amb notificació indi-
vidual, atès que les modificacions introduïdes com a
conseqüència de l’estimació parcial de les al·lega-
cions formulades a l’aprovació inicial del projecte són
substancials, precisant que no computaran en aquest
termini els dies corresponents al mes d’agost. 3r) Do-
nar-ne compte a la Comissió d’Urbanisme, Infraes-
tructures i Habitatge.

5. 1r) Estimar, en part, les al·legacions presentades
pel Sr. Francisco Ibáñez Montoya, en nom de la Sra.
Nuria Lasus Cortadell, i pel Sr. José Casas Barquets,
en nom propi, contra la resolució de 10 de novembre
de 2003, d’aprovació inicial del Projecte de compen-
sació de la unitat d’actuació 3 de la Modificació del
Pla General Metropolità per a la reordenació de les
afeccions viàries al barri d’Hostafrancs, pels motius
exposats a l’informe de la Direcció de Gestió Urbanís-
tica de 17 de juny de 2004, en els seus mateixos ter-
mes que es donen per reproduïts. 2n) Aprovar defini-
tivament el Projecte de reparcel·lació de la unitat
d’actuació núm. 3 de la Modificació del Pla General
Metropolità per a la reordenació de les afeccions vià-
ries al barri d’Hostafrancs, amb les modificacions que
s’hi han introduït a conseqüència de l’estimació parci-
al de les al·legacions presentades, i també les intro-
duïdes d’ofici per l’Administració detallades a l’infor-
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me abans esmentat. 3r) Declarar incompatibles amb
el planejament els drets i càrregues que es relacio-
nen en document annex 1, d’acord amb l’article 123
del Reglament de gestió urbanística. 4t) Atribuir a
aquest acord, de conformitat amb l’article 125 del Re-
glament de gestió urbanística, el mateix efecte que
l’acta d’ocupació a efectes expropiatoris, respecte
dels drets i càrregues que hagin d’extingir-se i de les
plantacions, obres, edificacions, instal·lacions i millo-
res que hagin de destruir-se, conforme al Projecte de
reparcel·lació aprovat. 5è) Determinar, de conformitat
amb l’article 121 de la Llei 2/2002, de 14 de març,
d’urbanisme, que la fermesa de l’acte administratiu
d’aprovació definitiva del Projecte de compensació,
comporta de iure la cessió, en ple domini i lliure de
càrregues, a l’Administració actuant, dels terrenys de
cessió obligatòria per a llur afectació als usos previs-
tos en el planejament. 6è) Publicar aquest acord en el
Butlletí Oficial de la Província, en un diari dels de més
circulació de la província i notificar-lo individualment a
cadascun dels interessats en l’expedient. 7è) Donar-
ne compte a la Comissió d’Urbanisme, Infraestruc-
tures i Habitatge.

6. 1r) Aprovar definitivament, a l’empara de l’article
113.2.a) de la Llei 2/2002, de 14 de març, d’urbanis-
me, el Projecte de reparcel·lació, en la modalitat de
compensació bàsica, de la finca situada al carrer de
Dante Alighieri núms. 160-176, formulat per Fbex
Promo Inmobiliaria, SL, propietària de l’única finca in-
closa a l’àmbit, amb les modificacions contingudes al
document annex 1, pels motius que figuren a l’infor-
me de 21 de juny de 2004 que figura en l’expedient,
en els seus propis termes que es donen per reprodu-
ïts. 2n) Determinar, de conformitat amb l’article 121 a)
de la Llei 2/2002, de 14 de març, d’urbanisme, que
l’acord d’aprovació definitiva del Projecte de
reparcel·lació, comporta de iure la cessió, en ple do-
mini i lliure de càrregues, a l’Administració actuant, de
tots els terrenys de cessió obligatòria perquè siguin
incorporats al patrimoni públic de sòl i habitatge o per
a llur afectació als usos previstos en el planejament.
3r) Publicar aquest acord en el Butlletí Oficial de la
Província i en un diari dels de més circulació de la
província; i notificar-lo als interessats. 4t) Supeditar la
inscripció del Projecte de reparcel·lació en el Registre
de la Propietat al dipòsit, en la Tresoreria municipal,
d’un aval de 90.000 euros en garantia del cost de les
obres d’enderroc de les edificacions incompatibles
amb el planejament, o a l’acreditació d’haver-les exe-
cutat. 5è) Donar-ne compte a la Comissió d’Urbanis-
me, Infraestructures i Habitatge.

7. 1r) Aprovar definitivament, a l’empara de l’article
113.2.a) de la Llei 2/2002, d’urbanisme, el Projecte
de reparcel·lació, en la modalitat de compensació bà-
sica, del polígon d’actuació únic de la Modificació
puntual del Pla General Metropolità per a l’intercanvi
de qualificacions urbanístiques entre la finca situada
al carrer de l’Infanta Isabel, núms. 7-21, i d’altres, for-
mulat pel Sr. Santiago Bergnes de las Casas Soteras,
i per Alta Badia, SL, Emancon 6, SL, Liquidambar,
SL, i Achaorbea Inmobiliaria, SL, propietaris en
proindivís de l’única finca inclosa en el polígon. 2n)
Determinar, de conformitat amb l’article 121 de la Llei
2/2002, de 14 de març, d’urbanisme, que l’acord
d’aprovació definitiva del Projecte de reparcel·lació,
comporta de iure la cessió, en ple domini i lliure de
càrregues, a l’Administració actuant, dels terrenys de

cessió obligatòria per a llur afectació als usos previs-
tos en el planejament. 3r) Requerir el Sr. Santiago
Bergnes de las Casas Soteras, i a Alta Badia, SL,
Emancon 6, SL, Liquidambar, SL, i Achaorbea
Inmobiliaria SL, perquè, en el termini d’un mes a
comptar des de la recepció de la notificació d’aquest
acord, ingressin a la Tresoreria municipal la quantitat
total de 828.000 euros, en concepte d’indemnització
substitutòria de la cessió del 10% de l’aprofitament,
destinat al fons econòmic del patrimoni municipal de
sòl i habitatge. 4t) Publicar aquest acord en el Butlletí
Oficial de la Província i en un diari dels de més circu-
lació de la província; i notificar-lo als interessats. 5è)
Donar-ne compte a la Comissió d’Urbanisme,
Infraestructures i Habitatge.

8. 1r) Aprovar definitivament, a l’empara de l’article
113.2.a) de la Llei 2/2002, d’urbanisme, la modificació
dels límits de l’àmbit de la unitat d’actuació A de la
Modificació puntual del Pla General Metropolità en el
polígon de les Cases Barates del Bon Pastor, i el Pro-
jecte de delimitació del polígon d’actuació urbanística
C, que comprèn les finques números 14 (part) i 16 del
carrer de la Sèquia Madriguera, formulat per IEP
Iluminación, SA, propietari d’ambdues finques, amb
determinació del sistema de reparcel·lació, modalitat
compensació bàsica, per a la seva execució. 2n) Pu-
blicar aquest acord en el Butlletí Oficial de la Provín-
cia, en un diari dels de més circulació de la província i
notificar-lo individualment als interessats en l’expedi-
ent. 3r) Donar-ne compte a la Comissió d’Urbanisme,
Infraestructures i Habitatge.

9. 1r) Aprovar la constitució de la Junta de compen-
sació de la unitat d’actuació núm. 4 de la Modificació
del Pla General Metropolità en els entorns de la ron-
da de Dalt, entre el Parc de l’Oreneta i la plaça
d’Alfons Carles Comín formalitzada mitjançant escrip-
tura pública atorgada en data 18 de maig de 2004,
davant el Notari de l’Il·lustre Col·legi de Catalunya, el
Sr. José Maria Costa Torres, amb núm. 1.264 del seu
protocol. 2n) Requerir, de conformitat amb l’article
178.1 del Decret legislatiu 1/1990, de 12 de juliol, que
aprova la Refosa dels textos legals vigents a
Catalunya en matèria urbanística, els propietaris que
no hagin sol·licitat la seva incorporació a la Junta,
perquè la sol·licitin, si ho volen, en el termini d’un mes
des de la notificació d’aquest acord, amb l’adverti-
ment d’expropiació previst en el citat article a favor de
la Junta de Compensació, que tindrà la condició de
beneficiària. 3r) Donar trasllat a la Direcció General
d’Urbanisme de la Generalitat de Catalunya, de la do-
cumentació relacionada a l’article 64 del Reglament
parcial que desenvolupa la Llei 2/2002, de 14 de
març, d’urbanisme, als efectes de la inscripció, en el
Registre d’Entitats Urbanístiques Col·laboradores, de
la Junta de Compensació. 4t) Publicar aquest acord
al Butlletí Oficial de la Província i a un diari dels de
més circulació de la província, amb notificació indivi-
dual al propietaris. 5è) Donar-ne compte a la Comis-
sió d’Urbanisme, Infraestructures i Habitatge.

10. 1r) Aprovar definitivament el Projecte de com-
pensació de la unitat d’actuació núm. 4 de la Modifi-
cació del Pla General Metropolità en els entorns de la
ronda de Dalt, entre el Parc de l’Oreneta i la plaça
d’Alfons Carles Comín, presentat el 27 de maig de
2004 pel Sr. Francisco Javier Pérez Medina, en quali-
tat de president de la Junta de Compensació. 2n) De-
clarar incompatibles amb el planejament els drets i
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càrregues existents, d’acord amb l’article 123 en rela-
ció a l’article 174.4 ambdós del Reglament de gestió
urbanística. 3r) Atribuir a aquest acord, de conformitat
amb l’article 125 del Reglament de gestió urbanística,
el mateix efecte que l’acta d’ocupació a efectes
expropiatoris, respecte dels drets i càrregues que ha-
gin d’extingir-se i de les plantacions, obres, edificaci-
ons, instal·lacions i millores que hagin de destruir-se,
conforme al Projecte de reparcel·lació aprovat. 4t)
Determinar, de conformitat amb els articles 150 a) del
Decret legislatiu 1/1990, de 12 de juliol, i 124 del Re-
glament de gestió urbanística, que la fermesa de l’ac-
te administratiu d’aprovació definitiva del Projecte de
reparcel·lació comporta de iure la cessió, en ple do-
mini i lliure de càrregues, a l’Administració actuant,
dels terrenys de cessió obligatòria per a llur afectació
als usos previstos en el planejament. 5è) Publicar
aquest acord en el Butlletí Oficial de la Província de
Barcelona i en un dels diaris de més circulació de la
província, i notificar-lo individualment a tots els propi-
etaris i d’altres interessats en l’expedient. 6è) Donar-
ne compte a la Comissió d’Urbanisme, Infraestruc-
tures i Habitatge.

11. 1r) Estimar, en part, les al·legacions contingu-
des en l’escrit presentat, durant el termini d’informa-
ció pública, pel Sr. David Monrós Garate, contra la re-
solució del primer tinent d’alcalde, president de la
Comissió d’Urbanisme, Infrastructures i Habitatge de
13 de febrer de 2004, d’aprovació inicial dels Projec-
tes d’Estatuts i de Bases d’actuació per a la constitu-
ció de la Junta de Compensació del polígon d’actua-
ció del Pla de millora urbana de l’àmbit C1 de la Vila
de Gràcia, a l’illa compresa entre els carrers de Santa
Àgata, del Torrent de l’Olla, de Mateu i de Badia, en
el sentit que, justificadament i raonada, figura en l’in-
forme de 14 de juny de 2004, que consta en l’expedi-
ent i que es dóna per reproduït. 2n) Aprovar definiti-
vament, a l’empara dels articles 113.2.a) de la Llei
2/2002, d’urbanisme, els Projectes d’Estatuts i de Ba-
ses d’actuació per a la constitució de la Junta de
Compensació del polígon d’actuació abans esmentat.
3r) Designar representant d’aquesta Administració en
l’òrgan rector de la Junta de Compensació, la directo-
ra de Gestió Urbanística de l’Ajuntament de Barcelo-
na, la Sra. Marta Perelló i Riera. 4t) Requerir, de con-
formitat amb l’article 124.4 de la Llei 2/2002,
d’urbanisme, els propietaris que no hagin sol·licitat la
seva incorporació a la Junta, perquè la sol·licitin, si ho
volen, en el termini d’un mes des de la notificació
d’aquest acord, amb l’advertiment que si no s’hi incor-
poren, la Junta de Compensació podria sol·licitar a
l’Administració l’expropiació de llurs finques, en el
qual cas gaudirà de la condició de beneficiària de
l’expropiació, en els termes regulats en el mateix arti-
cle. 5è) Publicar aquest acord al Butlletí Oficial de la
Província i en un diari dels de més circulació de la
província, i notificar-lo individualment a cadascun dels
interessats en l’expedient. 6è) Precisar als interes-
sats vist que ja han presentat l’escriptura pública de
constitució de la Junta de Compensació, que la trami-
tació del procediment corresponent a la seva aprova-
ció municipal no s’iniciarà fins que hagi transcorregut
el termini referit en el punt 4t d’aquest acord. 7è) Do-
nar-ne compte a la Comissió d’Urbanisme, Infraes-
tructures i Habitatge.

12. Aprovar definitivament el Projecte d’urbanitza-
ció dels carrers de la Infanta Isabel i de Vistabella,

formulat per Emancon 6, SL, per import de
662.737,84 euros, el 16% de l’impost del valor afegit
inclòs, quantitat que resulta de les esmenes fetes
com a conseqüència de l’informe dels serveis munici-
pals al projecte original i que representa un decre-
ment del pressupost, i de conformitat amb l’informe
de la Direcció de Plans i Projectes Urbans de 21 de
juny de 2004; desestimar l’al·legació presentada, fora
de termini, per la Sra. Àngels Gil-Vernet i Huguet, ac-
tuant en nom i representació dels veïns de la zona
que confronten amb els terrenys situats al carrer In-
fanta Isabel, núms. 7-21, de conformitat amb l’informe
emès per la Direcció de Coordinació i Recursos de 22
de juny de 2004, el qual figura a l’expedient i es dóna
per reproduït, tot i que es considerarà parcialment, de
conformitat amb l’informe de 21 de juny, abans es-
mentat; requerir l’indicat interessat perquè, en el ter-
mini de deu dies a comptar des de la data en què rebi
la notificació de l’aprovació definitiva, ingressi la
quantitat de 31.890,94 euros en concepte de garantia
complementària de la dipositada en el tràmit de
l’aprovació definitiva de la Modificació del Pla General
Metropolità per a l’intercanvi de qualificacions als àm-
bits de les finques Infanta Isabel, núms. 7-21, Anglí,
núm. 50, Vendrell, núm. 4, Císter, núms. 17-19, Pare
Miquel de Sarrià, núm. 8, Major de Sarrià, núm. 117, i
Vallirana, núm. 61; per a respondre de la bona execu-
ció de les obres; publicar aquest acord en el Butlletí
Oficial de la Província i en un diari dels de més circu-
lació de Catalunya; notificar-lo als interessats en
aquest procediment; i donar-ne compte a la Comissió
d’Urbanisme, Infraestructures i Habitatge.

13. 1r) Aprovar definitivament el Projecte de
reparcel·lació de la unitat d’actuació núm. 3 del Pla
especial de reforma interior del sector de l’Eix Llacu-
na de la Modificació del Pla General Metropolità per a
la renovació de les àrees industrials de Poblenou –
districte d’activitats 22@bcn; i, en conseqüència, re-
soldre les al·legacions presentades en el tràmit de
l’exposició pública de l’aprovació inicial, de conformi-
tat amb l’informe de la societat municipal 22 Arroba
BCN, SA, de valoració de les al·legacions esmenta-
des, que consta a l’expedient i es dóna per reproduït.
L’aprovació definitiva es lliura en el benentès que els
terminis de lliurament de la possessió dels sols de
cessió obligatòria i gratuïta destinats a equipament,
espai lliure, vial i habitatge de protecció seran els pre-
vistos en la legislació urbanística, sense perjudici
d’acords expressos de cessió anticipada. 2n) Atribuir
a aquest acord, de conformitat amb l’article 125 del
Reglament de gestió urbanística, el mateix efecte que
l’acta d’ocupació, a efectes expropiatoris, respecte
dels drets i càrregues que hagin d’extingir-se i de les
plantacions, obres, edificacions, instal·lacions i millo-
res que hagin de destruir-se, conforme al Projecte de
reparcel·lació aprovat. 3r) Determinar, de conformitat
amb els articles 121 a) de la Llei d’urbanisme 2/2002,
i 124 del Reglament de gestió urbanística, que la fer-
mesa de l’acte administratiu d’aprovació definitiva del
Projecte de reparcel·lació comporta la cessió, en ple
domini i lliures de càrregues, a l’Administració actu-
ant, dels terrenys de cessió obligatòria per a la seva
afectació als usos previstos en el planejament. 4t)
Publicar aquest acord en el Butlletí Oficial de la Pro-
víncia i en un diari dels de més circulació de la pro-
víncia i notificar-lo individualment a cadascun dels
interessats en l’expedient. 5è) Donar-ne compte a
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la Comissió d’Urbanisme, Infraestructures i Habi-
tatge.

14. Aprovar definitivament el Projecte d’urbanitza-
ció del carrer Joaquim Albarran entre l’avinguda
Pearson i el carrer de Joan d’Alós formulat per Castel
Comercial Europea, SL, i FBEX Promo Inmobiliaria,
SL, per import de 106.104,65 euros, requerir l’indicat
interessat perquè, en el termini de deu dies a comptar
des de la data en què es rebi la notificació de l’apro-
vació definitiva, ingressi la quantitat de 12.732,55
euros, en concepte de garantia per a respondre de la
bona execució de les obres; publicar aquest acord en
el Butlletí Oficial de la Província i en un del diaris de
més circulació de Catalunya; notificar-lo als interes-
sats en aquest procediment; i donar-ne compte a la
Comissió d’Urbanisme, Infraestructures i Habitatge.

El Sr. Puigdollers anuncia que el seu Grup dema-
narà els expedients que figuren en el despatx d’ofici.

b) Mesures de govern
c) Informes

III) Propostes a dictaminar

a) Ratificacions
b) Propostes d’acord

1. Aprovar el nou text de la Modificació de les Nor-
mes Urbanístiques del Pla General Metropolità pel
que fa a la regulació del tipus d’ordenació segons edi-
ficació aïllada, d’iniciativa municipal, text que incorpo-
ra els ajustos i esmenes en relació al document apro-
vat provisionalment pel Plenari del Consell Municipal
en sessió de 22 de novembre de 2002, segons pre-
veu l’article 90.3 de la Llei 2/2002, de 14 de març,
d’urbanisme, i que es precisen a l’informe del Depar-
tament de Planejament de Desenvolupament, que
consta a l’expedient i, a efectes de motivació, s’incor-
pora al present acord; i trametre l’expedient a la Sub-
comissió d’Urbanisme del municipi de Barcelona per
a la seva aprovació definitiva.

El Sr. Casas comenta l’objecte de la proposta que
és reajustar alguns punts de la normativa correspo-
nents al tipus d’ordenació d’edificació aïllada, per tal
d’eliminar contradiccions internes i clarificar la seva
redacció.

El Sr. Massaguer explica que la modificació afecta
els articles 249, 250, 252, 253 i 255 de les Normes
Urbanístiques, NNUU, corresponents a la regulació
general del tipus d’ordenació d’edificació aïllada; i als
articles 342 i 343 de les NNUU corresponents a la re-
gulació de la zona d’ordenació en edificació aïllada,
clau 20 a. L’Ajuntament va demanar la suspensió de
l’aprovació definitiva fins que es trametés nova docu-
mentació que millorés la qualitat tècnica de la propos-
ta i comenta breument les variacions introduïdes

Es dictamina amb el posicionament favorable del
PSC, ERC, ICV-EU I A i CIU i amb la reserva de vot
del PP.

Districte de Sants-Montjuïc – Districte d’Horta-
Guinardó – Districte de Nou Barris – Districte de Sant
Martí

2. Aprovar la proposta de conveni a subscriure en-
tre l’Ajuntament de Barcelona i el Departament de

Medi Ambient i Habitatge de la Generalitat de
Catalunya de cessió gratuïta del sòl necessari en l’ac-
tuació anomenada “Gran Via-Química”, de la “Modifi-
cació del Pla General Metropolità per a la creació de
noves dotacions d’habitatges per a joves als carrers
de la Química, núm. 18LU, de la Mare de Déu de
Port, núm. 179, del Bronze, núm. 5, de Teodor
Llorente, núm. 8B, de Can Travi, núm. 30B, de la Sel-
va, núm. 57, la Via Favència, núm. 348, de Ferran
Junoy, núm. 56, camí Antic de València, núm. 96, i de
Pujades, núm. 292, del municipi de Barcelona, i per a
la determinació dels emplaçaments on aquesta dota-
ció és compatible amb habitatges tutelats per a gent
gran i d’altres equipaments”, aprovada definitivament
per la Subcomissió d’Urbanisme de Barcelona en
sessió de 19 de maig de 2004, per a la construcció
d’habitatges de protecció oficial per a joves. Facultar
l’Im. Sr. Xavier Casas i Masjoan, primer tinent d’alcal-
de i president de l’Institut Municipal d’Urbanisme, per
a subscriure el conveni i per a dur a terme totes les
actuacions necessàries per a la plena efectivitat
d’aquest acord.

Es dictamina amb el posicionament favorable del
PSC, ERC i ICV-EU I A i amb la reserva de vot de
CIU i PP.

3. Aprovar la proposta de conveni a subscriure en-
tre l’Ajuntament de Barcelona i la Societat Urbanística
Metropolitana de Rehabilitació i Gestió, SA, (Regesa)
per a l’efectivitat de les previsions del Pla de l’Habitat-
ge 2004-2010, en allò relatiu a l’habitatge dotacional,
en concret habitatges de protecció oficial per a joves
de lloguer, en coherència amb la “Modificació de Pla
General Metropolità per a la creació de noves dotaci-
ons d’habitatges per a joves als carrers de la Quími-
ca, núm. 18LU, de la Mare de Déu de Port, núm. 179,
del Bronze, núm. 5, de Teodor Llorente, núm. 8B, de
Can Travi, núm. 30B, de la Selva, núm. 57, Via
Favència, núm. 348, de Ferran Junoy, núm. 56, camí
Antic de València, núm. 96, i de Pujades, núm. 292,
del municipi de Barcelona, i per a la determinació
dels emplaçaments on aquesta dotació és compatible
amb habitatges tutelats per a gent gran i d’altres equi-
paments”, mitjançant la constitució de drets reals de
superfície a favor de la Societat Urbanística Metropo-
litana de Rehabilitació i Gestió, SA, (Regesa) durant
un termini de setanta-cinc anys, en els mateixos ter-
mes que figuren al conveni, sobre les finques de pro-
pietat municipal, emplaçaments que són els se-
güents: 1) Mare de Déu de Port, núm. 179; 2) Teodor
Llorente, núm. 8B; 3) la Selva, núms. 57-61; 4) Via
Favència, núms. 348-362B i 5) Pujades, núms. 292-
312. Facultar l’Im. Sr. Xavier Casas i Masjoan, primer
tinent d’alcalde i president de l’Institut Municipal d’Ur-
banisme per a la signatura del conveni. Establir que
el desplegament i formalització de les operacions jurí-
diques contingudes en el conveni es durà a terme
pels òrgans municipals competents.

Es dictamina amb el posicionament favorable del
PSC, ERC i ICV-EU I A i amb la reserva de vot de
CIU i PP.

4. Aprovar la proposta de conveni a subscriure en-
tre l’Ajuntament de Barcelona i el Patronat Municipal
de l’Habitatge per a l’efectivitat de les previsions del
Pla de l’Habitatge 2004-2010, en allò relatiu a l’habi-
tatge dotacional, en coherència amb la “Modificació
de Pla General Metropolità per a la creació de noves
dotacions d’habitatges per a joves als carrers de la
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Química, núm. 18LU, de la Mare de Déu de Port,
núm. 179, del Bronze, núm. 5, de Teodor Llorente,
núm. 8B, de Can Travi, núm. 30B, de la Selva, núm.
57, Via Favència, núm. 348, de Ferran Junoy, núm.
56, camí Antic de València, núm. 96, i de Pujades,
núm. 292, del municipi de Barcelona, i per a la deter-
minació dels emplaçaments on aquesta dotació és
compatible amb habitatges tutelats per a gent gran i
d’altres equipaments”, mitjançant la constitució de
drets reals de superfície a favor del Patronat Munici-
pal de l’Habitatge de Barcelona, durant un termini de
setanta-cinc anys, en els mateixos termes que figuren
al conveni, sobre les finques de propietat municipal,
emplaçaments i destinació de les quals són els se-
güents: 1) Zona Franca/Bronze, núms. 5-7, habitat-
ges de protecció oficial per a joves 10-hj i aparta-
ments amb serveis per a gent gran; 2) Can Travi,
núm. 30LB, habitatges de protecció oficial per a joves
10-hj; 3) camí Antic de València, núms. 96-116, habi-
tatges de protecció oficial per a joves, 10-hj i aparta-
ments amb serveis per a gent gran i 4) passeig
d’Urrutia, núms. 1-11, apartaments amb serveis per a
la gent gran. Facultar l’Im. Sr. Xavier Casas i
Masjoan, primer tinent d’alcalde i president de l’Insti-
tut Municipal d’Urbanisme i l’Im. Sr. Eugeni
Forradellas i Bombardó, president del Patronat Muni-
cipal de l’Habitatge per a la signatura del conveni. Es-
tablir que el desplegament i formalització de les ope-
racions jurídiques contingudes en el conveni es durà
a terme pels òrgans municipals competents.

El Sr. Casas explica juntament els tres punts de
l’ordre del dia referits a l’aprovació de convenis en el
marc de les previsions del Pla de l’Habitatge 2004-
2010.

Es dictamina amb el posicionament favorable del
PSC, ERC i ICV-EU I A i amb la reserva de vot de
CIU i PP amb el redactat següent:

Aprovar la proposta de conveni a subscriure entre
l’Ajuntament de Barcelona i el Patronat Municipal de
l’Habitatge per a l’efectivitat de les previsions del Pla
de l’Habitatge 2004-2010, en allò relatiu a l’habitatge
dotacional, en coherència amb la “Modificació de Pla
General Metropolità per a la creació de noves dotaci-
ons d’habitatges per a joves als carrers de la Química
núm. 18LU, de la Mare de Deu de Port núm. 179, del
Bronze núm. 5, de Teodor Llorente núm. 8B, de Can
Travi núm. 30B, de La Selva núm. 57, a la Via
Favència núm. 348, Ferran Junoy núm. 56, al Camí
antic de València núm. 96, i de Pujades núm. 292, del
municipi de Barcelona, i per a la determinació dels
emplaçaments on aquesta dotació és compatible
amb habitatges tutelats per a gent gran i d’altres equi-
paments, mitjançant la constitució de drets reals de
superfície a favor del Patronat Municipal de l’Habitat-
ge de Barcelona, durant un termini de setanta-cinc
anys, en els propis termes que figuren al conveni, so-
bre les finques de propietat municipal, quins emplaça-
ments i destí són els següents: 1) Zona Franca/Bron-
ze, 5-7, habitatges de protecció oficial per a joves
10hj i apartaments amb serveis per a gent gran; 2)
Can Travi, 30LB, apartaments amb serveis per a gent
gran; 3) Camí antic de València, 96-116, habitatges
de protecció oficial per a joves, 10hj i apartaments
amb serveis per a gent gran i 4) Passeig Urrutia 1-11,
apartaments amb serveis per a la gent gran. Facultar
l’Im. Sr. Xavier Casas i Masjoan, primer tinent d’alcal-

de i president de l’Institut Municipal d’Urbanisme i
l’Im. Sr. Eugeni Forradellas i Bombardó, president del
Patronat Municipal de l’Habitatge per a la signatura
del conveni. Establir que el desplegament i formalit-
zació de les operacions jurídiques contingudes en el
conveni es durà a terme pels òrgans municipals com-
petents.

Districte de Ciutat Vella

5. Aprovar provisionalment, de conformitat amb
els articles 11.1.j i 66.3 de la Carta Municipal de
Barcelona, la Modificació del Pla General Metropoli-
tà en l’àmbit del Raval Sud, d’iniciativa municipal
(Foment Ciutat Vella, SA); resoldre les al·legacions
presentades en el tràmit d’informació pública de
l’aprovació inicial, de conformitat amb l’informe del
Departament de Planejament de Transformació, de
valoració de les al·legacions, que consta a l’expedi-
ent i, a efectes de motivació, s’incorpora al present
acord; i trametre l’expedient a la Subcomissió d’Ur-
banisme del municipi de Barcelona per a la seva
aprovació definitiva.

El Sr. Massaguer comenta que l’objecte de la pro-
posta és regularitzar les zones verdes i els equipa-
ments de tot l’àmbit d’actuació. La modificació preveu
per aquesta illa un nou equipament sobre el carrer de
l’Estel, sobre les finques ja expropiades. La resta de
finques, llevat de l’equipament de la cantonada amb
el Paral·lel, s’inclouen en un sector a desenvolupar
amb un pla de millora urbana posterior. D’altra banda
s’augmenta el sòl qualificat d’espai lliure en 3.091 m2.

El Sr. Villagrasa manifesta el seu posicionament fa-
vorable malgrat no estar d’acord amb l’entorn verd
del museu Marítim.

Es dictamina amb el posicionament favorable de
tots els Grups.

Districte de Sants-Montjuïc

6. Aprovar provisionalment, de conformitat amb els
articles 11.1.j i 66.3 de la Carta Municipal de Barcelo-
na, la Modificació del Pla General Metropolità a la fin-
ca situada al carrer dels Motors, núms. 10-20, promo-
guda per Endesa Distribución Eléctrica, SL, amb les
modificacions a què fa referència l’informe del Depar-
tament de Planejament de Desenvolupament; resol-
dre les al·legacions presentades en el tràmit d’infor-
mació pública de l’aprovació inicial, de conformitat
amb l’informe de l’esmentat Departament, de valora-
ció de les al·legacions; informes tots dos que consten
a l’expedient i, a efectes de motivació, s’incorporen al
present acord; i trametre l’expedient a la Subcomissió
d’Urbanisme del municipi de Barcelona per a la seva
aprovació definitiva.

El Sr. Casas explica breument la proposta de modi-
ficar la qualificació urbanística de la finca, que passa
de sistema ferroviari, clau 3, a serveis tècnics, clau 4,
per tal d’ubicar una subestació elèctrica de 220/23 kv
i poder donar servei al territori on es preveu el desen-
volupament d’importants promocions.

Es dictamina amb el posicionament favorable del
PSC, ERC, ICV-EU I A i CIU i amb la reserva de vot
del PP.
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Districte de les Corts

7. Aprovar provisionalment, de conformitat amb els
articles 11.1.j i 66.3 de la Carta Municipal de Barcelo-
na, la Modificació del Pla General Metropolità per a
l’ordenació de l’illa delimitada pels carrers d’Entença,
de Déu i Mata, i del Taquígraf Garriga i el passatge
de les Cinc Torres, d’iniciativa municipal; i trametre
l’expedient a la Subcomissió d’Urbanisme del munici-
pi de Barcelona per a la seva aprovació definitiva.

El Sr. Casas comenta que l’objectiu de la proposta
és ajustar l’ordenació de l’illa a la realitat existent i, en
coherència amb les determinacions del Pla Especial
del Patrimoni i Catàleg del districte de les Corts que
va catalogar l’edifici del carrer Déu i Mata, 146-148.
S’augmenta la zona verda i es redueix l’espai de viari.
Així mateix afegeix que no hi han hagut al·legacions.

Es dictamina amb el posicionament favorable de
tots els Grups.

Districte de Sarrià-Sant Gervasi

8. Aprovar definitivament, de conformitat amb l’arti-
cle 68 de la Carta Municipal de Barcelona, el Pla es-
pecial urbanístic d’ordenació volumètrica de part de la
finca situada al carrer de Major del Rectoret, núm. 2
(Vila Joana), promogut per Icària Iniciatives Socials,
SAL; i resoldre les al·legacions presentades en el trà-
mit d’informació pública de l’aprovació inicial, de con-
formitat amb l’informe del Departament de Planeja-
ment de Desenvolupament, de valoració de les
al·legacions, que consta a l’expedient i, a efectes de
motivació, s’incorpora al present acord.

El Sr. Casas comenta l’objecte de la proposta que
és la de concretar l’ampliació del 10% del volum que
permet el Pla especial de Collserola a les edificacions
dotacionals existents, en aquest cas, relacionada
amb la clau “d11” corresponent, segons llistat, a “Es-
cola Municipal d’Educació”. Així mateix, la proposta
també justifica l’ampliació de les necessitats funcio-
nals d’un alberg de joventut, que es desenvolupa en
un dels tres edificis objecte de concessió administrati-
va de l’Ajuntament de Barcelona, propietari de la fin-
ca. Es tracta d’una ampliació de 248 m2 de sostre so-
bre un total de quasi 3.000 m2 de sostre i d’una
concessió de 23.000 m2 de sòl.

El Sr. Massaguer comenta que hi ha hagut una
al·legació que demana que s’incorpori la prescripció
relativa a l’obligatorietat d’incorporar en el projecte un
estudi específic per a la gestió unitària de residus. En
aquest sentit, s’informa de que l’alberg substitueix
una escola municipal que tenia resolt el problema i
que, en qualsevol cas, les modificacions que siguin
necessàries es podran introduir en el tràmit de llicèn-
cia. També esmenta que aquest document ha incor-
porat un departament d’escombraries.

Es dictamina amb el posicionament favorable de
tots els Grups.

Districte d’Horta-Guinardó

9. Aprovar definitivament, de conformitat amb l’arti-
cle 68 de la Carta Municipal de Barcelona, el Pla es-
pecial urbanístic d’ordenació de l’equipament de la
ronda del Guinardó, núms. 46B-50, de la Residència

Sant Josep Oriol, promogut per Casa Família Sant
Josep Oriol; i resoldre les al·legacions presentades
en el tràmit d’informació pública de l’aprovació inicial,
de conformitat amb l’informe del Departament de Pla-
nejament de Desenvolupament, de valoració de les
al·legacions esmentades, que consta a l’expedient i,
afectes de motivació, s’incorpora al present acord.

El Sr. Casas comenta l’objecte de la proposta que
és l’ordenació de la parcel·la per adequar-la al pro-
grama funcional de la residència geriàtrica prevista.
El Partit Popular va presentar al·legacions referides a
la justificació del canvi en l’alçada que passa de PB+
4PP a PB+7PP i algunes referències a l’entorn del
que se’ls cobra en ésser una entitat sense ànim de
lucre.

El Sr. Massaguer explica que l’informe de contesta-
ció inclou l’aclariment de les manifestacions que figu-
raven en les al·legacions presentades.

Es dictamina amb el posicionament favorable del
PSC, ERC, ICV-EU I A i CIU i amb la reserva de vot
del PP.

Districte de Sant Andreu

10. Aprovar definitivament, de conformitat amb l’ar-
ticle 68 de la Carta Municipal de Barcelona, el Pla es-
pecial urbanístic per a l’ordenació i concreció del ti-
pus d’equipament situat al carrer del Coronel
Monasterio, núms. 6-16, promogut per Taller Escola
Barcelona, amb la condició, continguda ja en el de-
cret d’aprovació inicial, que l’actuació corresponent a
l’edifici dotacional, destinat a equipament d’usos mix-
tos per a persones amb discapacitat física, resta pen-
dent dels necessaris acords amb la Generalitat de
Catalunya per tal de garantir la seva viabilitat, i amb
el benentès que hauran de tenir-se en compte les
consideracions contingudes a l’informe emès en data
17 de juny de 2004 pel Servei d’Arqueologia del Mu-
seu d’Història de la Ciutat; i resoldre les al·legacions
presentades en el tràmit d’informació pública de
l’aprovació inicial, per l’Im. Sr. Jordi Cornet i Serra, en
la seva qualitat de regidor portaveu del Grup Munici-
pal del Partit Popular, de conformitat amb l’informe
emès pel Departament de Planejament de Desenvo-
lupament, de valoració de les al·legacions esmenta-
des; tots dos informes consten a l’expedient i es do-
nen per reproduïts.

El Sr. Casas explica que l’objecte de la proposta és
l’establiment de l’ordenació i les condicions d’edifica-
ció per a la implantació d’un centre especial de treball
i una residència assistida amb diferents règims per a
disminuïts psíquics, així com l’assignació dels ter-
renys als tipus d’equipament adequat. En ser el ter-
reny de propietat municipal es requerirà la concessió
administrativa corresponent per a la cessió de l’ús.

El Sr. Massaguer afegeix que la proposta consis-
teix en ordenar dues construccions diferenciades
amb façana al carrer Coronel Monasterio, una de
PB+2PP i una altra de PB+6PP, separades per un
espai sense edificar, de 18 metres d’amplada, d’ac-
cés a la zona de l’entorn de les restes arqueològi-
ques. Comenta que el Partit Popular ha presentat
al·legacions on s’expressa que el pla hauria d’incor-
porar un document sobre les necessitats funcionals
pròpies de l’equipament que justifiquin l’aplicació de
l’article 217 de les NNUU del PGM quant a l’edifi-
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cabilitat. També s’al·lega la manca de previsió de pla-
ces d’aparcament i se sol·licita el tràmit corresponent
a la cessió d’ús del solar amb anterioritat a l’aprova-
ció definitiva del Pla. En l’informe de contestació figu-
ra l’aclariment dels termes de l’al·legació presentada.

Es dictamina amb el posicionament favorable del
PSC, ERC, ICV-EU I A i CIU i amb la reserva de vot
del PP.

Districte de Sant Martí

11. Aprovar definitivament, de conformitat amb l’ar-
ticle 68 de la Carta Municipal de Barcelona, el Pla es-
pecial urbanístic de concreció de l’ús i ordenació vo-
lumètrica de l’equipament situat als carrers dels
Almogàvers, núms. 32 a 38, i de Wellington, núm. 25,
promogut per GLB Senior, SL; i resoldre les al·le-
gacions presentades en el tràmit d’informació pública
de l’aprovació inicial, de conformitat amb l’informe
emès per l’esmentat Departament, de valoració de
les al·legacions que consta a l’expedient i, a efectes
de motivació, s’incorpora al present acord.

El Sr. Casas comenta l’objecte de la proposta que
és la concreció del tipus d’equipament, la seva titula-
ritat privada i l’ordenació volumètrica dels terrenys. El
destí dels terrenys és de residència geriàtrica.

El Sr. Massaguer comenta les al·legacions que
s’han presentat: del Partit Popular, que demana que
s’incorpori el programa funcional que exigeix l’article
217.1 de les NNUU; i de Convergència i Unió, que diu
que l’illa ha format part històricament de compromi-
sos electorals per dedicar-la a equipaments per al
barri, que el govern municipal ha reiterat la voluntat
de destinar l’illa a equipaments del barri del Parc, i
que l’actuació s’ha fet a esquenes dels veïns, que
han expressat reiteradament la necessitat d’equipa-
ments que només es poden fer en aquesta illa. Expli-
ca que la contestació de les al·legacions es resolt
amb l’aclariment que el programa funcional es troba
en documentació annexa al pla, que l’ordenació física
ha estat treballada amb els serveis tècnics municipals
i –en relació a les reivindicacions d’equipaments– que
el districte ha emès informe favorable a la proposta
sense que s’hagin presentat al·legacions per part
d’associacions ni particulars.

El Sr. García afirma que en la línia de l’al·legació
presentada, el seu posicionament és contrari a la pro-
posta, no per la proposta en si, sinó per la manca de
coherència de l’equip de govern amb les reivindicaci-
ons veïnals i amb els compromisos electorals que
aquesta illa es destinés completament a equipa-
ments.

El Sr. Cornet manifesta la reserva de vot del seu
Grup.

El Sr. Casas entén que la qüestió és perquè es
tracta d’un equipament privat.

El Sr. Narváez comenta que aquest cas és conse-
qüència de la política assistencial de Catalunya d’en-
çà molts anys. Evidentment, les residències geriàtri-
ques, avui dia, són un negoci i per això el realitza la
iniciativa privada però el fet que ho faci és degut a
què la institució que hauria hagut de tenir aquesta
sensibilitat, no ha fet política assistencial a Catalunya
i menys encara a Barcelona. Afirma que, en els dotze
anys que porta en el districte, no li consta que aques-
ta illa hagi estat prioritat per al barri. Comenta que en

una part de l’illa es farà un casal d’avis per al barri i
considera que, en aquest barri, s’han fet moltes i dife-
rents intervencions, motiu pel qual no es pot afirmar
que sigui precisament un barri deficitari en equipa-
ments.

El Sr. García considera que, clarament, tenen per-
cepcions diferents. El fet és que, amb aquest equipa-
ment privat, s’està hipotecant la possibilitat d’un equi-
pament públic amb la magnífica política assistencial
que farà el nou govern tripartit. L’afirmació que no fal-
ten equipaments al barri també deu respondre a les
diferents percepcions, ja que, efectivament, els veïns
els reclamen. Avui mateix, sembla que volen fer una
protesta pel tancament d’un petit equipament
poliesportiu. Val a dir, que l’Associació de Veïns del
Parc ha reclamat, per activa i per passiva, aquesta
illa d’equipaments i, així, es va prometre a l’època de
l’alcalde Narcís Serra. D’altra banda, el pla de biblio-
teques –de la legislatura cultural de l’alcalde
Maragall, desprès de les Olimpíades– preveia una bi-
blioteca en aquest indret. És a dir, sí que hi han hagut
promeses i també incompliments. Una altra cosa és
discutir si aquest equipament cobrirà les necessitats
de la zona; el que no es pot dir és que aquest barri
estigui perfectament dotat d’equipaments. No és així,
només cal recordar la decepció dels veïns en saber
que l’esperat centre del Sandaru s’ubicaria a la
“cantonadeta” de l’illa.

El Sr. Casas precisa que l’anomenada “canto-
nadeta” d’entre 3.000 i 4.000 m2 –amb 3 plantes de
sales polivalents– no és gens menyspreable. En tot
cas, acaben d’informar, en el punt anterior, exacta-
ment el mateix, i no els ha semblat malament.

El Sr. Narváez vol emfasitzar que en els nou anys
que porta de regidor del districte ha assistit a sis inau-
guracions d’assistències privades i a cap de pública,
el que dóna una idea de la nul·la política assistencial
del govern autonòmic anterior, que ha desplaçat tota
la oferta als sector privat. Fóra bo que no hagués es-
tat així, però el cert és això.

El Sr. Casas, pel que fa a la biblioteca, diu que a
dos-cents metres d’aquest indret, una mica més
amunt, s’ha fet una biblioteca.

Es dictamina amb el posicionament favorable del
PSC, ERC i ICV-EU I A, amb el posicionament con-
trari de CIU i amb la reserva de vot del PP.

12. Aprovar definitivament, de conformitat amb l’ar-
ticle 68 de la Carta Municipal de Barcelona, el Pla es-
pecial urbanístic de les parcel·les situades als carrers
de Badajoz, núms. 69 al 77, i de Pujades, núm. 118
interior, promogut per Actuaciones y Desarrollo
Tecnológico, SL, Srs. Maria i Jordi Ferrer Julià, i Bat-
lle-Plantada, SL; i resoldre les al·legacions presenta-
des per l’Im. Sr. Jordi Cornet i Serra, en la seva quali-
tat de portaveu del Grup Municipal del Partit Popular,
de conformitat amb l’informe emès per la societat mu-
nicipal 22 Arroba BCN, SA, que consta a l’expedient i,
a efectes de motivació, s’incorpora al present acord.

El Sr. Casas explica que l’objectiu de la proposta
és desenvolupar un nou espai d’activitats @ que in-
clou una escola de disseny Escola Bau, en la par-
cel·la situada al carrer Pujades 118-interior i altres ac-
tivitats @ en el front del carrer Badajoz.

El Sr. Massaguer esmenta que hi han hagut al·le-
gacions, per part del Partit Popular, sobre la idoneïtat
de la figura de planejament que s’utilitza, així com so-
bre l’aparcament i també sobre la sol·licitud que, amb
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anterioritat de l’aprovació definitiva, s’incorpori el con-
veni o justificació dels deures de cessió per a espais
lliures i equipament o l’aportació econòmica alternati-
va, d’acord amb la MPGM del 22@. El tractament de
les al·legacions, que figura en l’expedient, proposa la
seva desestimació amb una extensa explicació i
l’aclariment d’algunes qüestions plantejades.

El Sr. García considera que en aquest punt s’ha de
debatre sobre la capacitat de creure’s les coses que
s’aproven, és a dir sobre l’efectivitat de la descentra-
lització. Aquest projecte serà informat dintre d’un pa-
rell d’hores en el districte de Sant Martí i encara que
els informes del districtes serveixen de poc, en
aquest expedient no figura l’informe favorable del
Consell del districte, el qual és preceptiu; en conse-
qüència, aquest expedient s’hauria de retirar i portar
a la propera Comissió de Plenari i no arribar als vicis i
defectes de funcionament envers les pròpies decisi-
ons del govern.

El Sr. Cornet manifesta que si bé estant d’acord
amb l’activitat que es proposa, és cert i així figura en
el punt 5è. de l’escrit d’al·legacions relatiu a la manca
d’informe preceptiu del Consell de districte, posant de
manifest, una vegada més, l’incompliment de l’article
23.2 de la Carta municipal. Fan reserva de vot per
acabar d’analitzar-ho.

El Sr. Narváez explica que el dia que estava con-
vocat el Consell del districte coincidia amb la presen-
tació del llibre del Sr. Antoni Santiburcio, i ell va de-
manar, com a favor personal, a tots els Grups poder
endarrerir la data de celebració. En la Junta de porta-
veus es va acordar la data de celebració per a avui,
14 de juliol, i lamenta que aquest fet hagi ocasionat la
manca d’informe que han esmentat. Paral·lelament,
abans del Consell plenari –òrgan decisori d’aquest
document– haurà tingut lloc la celebració del Consell
de districte amb el dictamen corresponent d’aquest
punt de l’ordre del dia.

El Sr. Casas deixa clar que en aquesta Comissió
no s’aprova el document sinó que s’informa i, afirma
que, en cas de sorgir qualsevol novetat entre avui i el
dia del Consell Plenari, es podria produir un replante-
jament; tot això sense perjudici dels terminis esta-
blerts per a l’evacuació dels informes, circumstància
que també està contemplada en la regulació munici-
pal. Manifesta la satisfacció d’observar que malgrat
algunes qüestions, aquesta proposta d’activitat @ ha
tingut una acollida, si més no, positiva per part de tots
els Grups.

Es dictamina amb el posicionament favorable del
PSC, ERC, ICV-EU I A i CIU i amb la reserva de vot
del PP.

IV) Part decisòria

a) Propostes d’acord

Districte de l’Eixample – Districte d’Horta-Guinardó

13. Aprovar inicialment, de conformitat amb l’ar-
ticle 66.3 de la Carta Municipal de Barcelona, la
Modificació del Pla General Metropolità en els Jar-
dins del Príncep de Girona i en les finques, núms.
368-378, del carrer de Sardenya, promoguda per
Endesa Distribución Eléctrica, SL, amb la precisió
a què fa referència l’informe del Departament de

Planejament de Desenvolupament; exposar-la al
públic pel termini d’un mes; i precisar que no es
computaran en aquest termini els dies correspo-
nents al mes d’agost.

El Sr. Massaguer explica la proposta a l’àmbit dis-
continu, en els Jardins Príncep de Girona i en les fin-
ques núm. 368-378 del carrer Sardenya. Considera
que amb l’aprovació provisional s’hauria d’incloure la
cessió a l’Ajuntament de Barcelona del terreny ubicat
a Sardenya-Indústria, actualment, propietat de la
companyia Fecsa-Endesa. Es proposa traslladar la
ubicació de la central transformadora de 240MVA
prevista al solar del carrer Sardenya al subsòl dels
jardins Príncep de Girona, i la finca del carrer
Sardenya es destina a equipament col·lectiu.

El Sr. Casas expressa el vot favorable del PSC, la
Sra. Vallugera expressa el vot favorable d’ERC, el Sr.
Forradellas expressa el vot favorable d’ICV-EU I A, el
Sr. Puigdollers expressa l’abstenció de CIU i el Sr.
Cornet expressa l’abstenció del PP. S’aprova.

Districte de Nou Barris

14. Aprovar inicialment, de conformitat amb l’article
66.3 de la Carta Municipal de Barcelona, la Modifica-
ció puntual del Pla General Metropolità per a la previ-
sió d’habitatges per a joves i concreció de l’amplada
del carrer de Costa i Cuxart en l’àmbit de les antigues
Cotxeres de Borbó, d’iniciativa municipal; exposar-la
al públic pel termini d’un mes; i precisar que no es
computaran en aquest termini els dies corresponents
al mes d’agost.

El Sr. Massaguer explica el contingut del docu-
ment. Es tracta d’una modificació puntual del Pla Ge-
neral motivada per dues raons principals, una, per la
previsió d’ubicar en una part d’aquests sòls qualificats
d’equipament pel PGM 76, reserves de sòl per a la
implantació d’una dotació d’habitatges per a joves, en
desenvolupament de la política municipal en aquesta
matèria i, una altra, per el reajustament de l’alineació
del carrer de Costa i Cuxart, prevista en el PGM 76.
Aquesta ordenació de terrenys comporta la tramitació
urbanística de dos instruments de planejament, la
modificació puntual de PGM, l’aprovació inicial de la
qual ara es determina i el Pla de Millora Urbana a fi
d’adequar-se en els requeriments de la vigent legisla-
ció urbanística. El PMU que es formularà en desple-
gament de les previsions d’aquesta modificació de
PGM haurà de concretar el tipus d’equipament, la ti-
tularitat i les condicions d’edificació així com desen-
volupar de forma detallada l’ordenació de l’edificació
destinada a habitatges per a joves.

El Sr. Puigdollers apunta que votaran en contra,
malgrat que estan disposats a donar suport a la pro-
posta si es produïssin canvis fonamentals. Estan
d’acord amb el manteniment de la qualificació de l’illa
destinada a equipaments, molt reivindicats pels veïns
de Nou Barris, d’Horta-Guinardó i fins i tot del Con-
grés. No estan d’acord amb la qualificació 10HJ; es-
tan d’acord en fer habitatge protegit, encara que pen-
sen que l’habitatge protegit no hauria de fer-se
només per a joves, estan d’acord en fer habitatges
protegits per a joves però no amb la qualificació
10HJ. Així mateix, en incrementar-se la densitat d’ha-
bitatges, s’hauria d’incrementar el percentatge de zo-
nes verdes. Amb aquestes consideracions estarien
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d’acord amb la proposta i s’ofereixen a col·laborar en
les converses amb el veïns.

El Sr. Cornet comenta que en aquest tràmit d’apro-
vació inicial votaran en contra perquè, desprès de les
reiterades promeses, no és de rebut el plantejament
d’aquesta modificació de pla general en la qual no es
defineix quin tipus d’habitatges per a joves es farà. El
pla de millora urbana que, cap a la tardor es portarà,
planteja què passarà en aquest indret, i tot això sen-
se acreditar l’estudi sobre les necessitats d’equipa-
ments del barri.

El Sr. Casas explica que s’està davant d’un espai
d’equipament el qual serà desenvolupat, ben aviat,
per un Pla de Millora Urbana i, amb tot, s’acompliran
totes les reivindicacions veïnals formulades en el seu
dia. Hi ha un excedent de sostre que es pot destinar a
habitatges per a joves i afirma que amb aquest canvi
de qualificació urbanística (10HJ) mai s’han generat
dotacions de zona verda atès que estem parlant d’un
concepte dotacional, com en el cas de dotacions per
a la gent gran, encara que hi visquin. Per contra, amb
una qualificació de 18, 13 o 12, sí que es requeriria
entre 40 i 60 m2 de sòl addicional per cada 100 m2

d’habitatge. Així mateix, cal deixar clar que aquest sòl
addicional no el tenim. Per tant, la qualificació de
10HJ és el que es pot fer i, s’estudiarà què passaria
amb els 1200 m2 d’equipament que es transformen i
que suposarien entre 20 i 30 habitatges, sempre que
es mantingui la previsió dels 100, 120, 150 habitatges
protegits per a joves.

El Sr. Casas expressa el vot favorable del PSC, la
Sra. Vallugera expressa el vot favorable d’ERC, el Sr.
Forradellas expressa el vot favorable d’ICV-EU I A, el
Sr. Puigdollers expressa el vot contrari de CIU i el Sr.
Cornet expressa el vot contrari del PP. S’aprova.

Districte de Sant Martí

15. Aprovar inicialment, de conformitat amb l’article
66.3 de la Carta Municipal de Barcelona, la Modifica-
ció puntual del Pla General Metropolità per a l’ajust
de sòls d’equipament, zones verdes i serveis tècnics
al sector del Parc Central del Poblenou, d’iniciativa
municipal; exposar-la al públic pel termini d’un mes; i
precisar que no es computaran en aquest termini els
dies corresponents al mes d’agost.

El Sr. Massaguer presenta la proposta que se situa
en l’àmbit delimitat pels carrers Perú, Bac de Roda,
Marroc i Bilbao. Es tracta d’una Modificació de PGM
que es redacta per tal de redistribuir alguns dels sòls
de cessió de l’equipament i vial cívic del PERI del
Parc Central, i els sòls de zona verda del Parc Cen-
tral de Diagonal-Poblenou, ocupats per les naus de la
fàbrica Oliva Artés i la recentment construïda “Central
de recollida pneumàtica d’escombraries”.

El Sr. García manifesta que, malgrat que des del
primer moment han deixat clara la seva voluntat de
salvar la Fabrica Oliva Artés i que això no es conver-
tís en zona verda, consideren que la proposta es prou
coherent, motiu pel qual, i atès el moment inicial del
tràmit del document, emeten el seu vot d’abstenció.
Precisa que vol que quedi clar si el carrer
Espronceda travessa o no el Parc i si el travessa que
es faci correctament el còmput de les zones verdes.

El Sr. Cornet manifesta el vot d’abstenció del seu
Grup.

El Sr. Narváez comenta que s’ha debatut molt el
tema dels carrers que travessaran el parc. Considera
que incorporar dos carrers dins el parc no és malme-
tre’l, sinó que és fer compatible el verd amb les ne-
cessitats viàries i el carrer Espronceda travessa el
parc amb menys superfície que el carrer Pere IV que
travessava el parc, en una versió anterior del docu-
ment.

El Sr. Casas afirma, per concloure, que en qualse-
vol cas hi ha un escreix de 760 m2 de zona verda
que, si fos el cas, podria permetre fer els ajustos ne-
cessaris. En qualsevol cas, s’està a temps d’estudiar i
analitzar la proposta més viable.

El Sr. Casas expressa el vot favorable del PSC, la
Sra. Vallugera expressa el vot favorable d’ERC, el Sr.
Forradellas expressa el vot favorable d’ICV-EU I A, el
Sr. Puigdollers expressa l’abstenció de CIU i el Sr.
Cornet expressa l’abstenció del PP. S’aprova.

b) Proposicions

Del Grup Municipal CIU:
16. Instar al Govern municipal que demani al presi-

dent del Govern que impulsi els acords necessaris
perquè l’Estat promogui un pla de cessions envers
l’Ajuntament de Barcelona de totes les seves propie-
tats immobiliàries a la nostra ciutat (solars de les anti-
gues Casernes de Sant Andreu, La Caserna del Bruc,
la Caserna de Navas, la Caserna de La Verneda i les
propietats de Renfe a Rodalies i a Sant Andreu-La
Sagrera), amb la condició que l’Ajuntament de Barce-
lona els destini a la construcció d’habitatges protegits
de titularitat municipal i de lloguer, equipaments i zo-
nes verdes.

El Sr. García formula la proposició arran de les in-
formacions aparegudes en els mitjans de comunica-
ció relatives a l’anomenat “Pla Zapatero”, amb la in-
tenció d’aconseguir que els solars propietat de l’Estat
a la Comunitat de Madrid serveixin per a la construc-
ció de nou habitatge de propietat pública per a llo-
guer; atès que s’han produït, per part del president
del Govern de l’Estat, diversos “regals” com ara la
cessió del Castell de Montjuïc i, donat que hi ha mol-
tes propietats de l’Estat en desús.

El Sr. Casas contesta la proposició plantejada en el
benentès que està perfectament assumida i explica-
da per part de l’equip de govern, a més defensada
com a mesura de govern en el Pla d’habitatge 2004-
2010. El que ha estat aprovat és el requeriment dels
solars en desús de titularitat d’administracions muni-
cipals amb gestió delegada, municipal i això forma
part de les negociacions del pla d’Habitatge amb l’Es-
tat i la Generalitat. Per tant, instar a fer una cosa que
ja s’està fent no correspon a aquest equip de govern.

El Sr. Cornet manifesta el seu posicionament
d’abstenció. Vol que consti en acta que existeixen a
la ciutat diferents equipaments, uns signats amb la
Generalitat de Catalunya i el Ministeri de Foment com
és el conveni del sector de Sant Andreu i d’altres com
és el cas de les Casernes de Sant Andreu que també
van ser objecte d’un conveni amb el ministeri de De-
fensa i el consorci de Zona Franca, que val a dir que
hagués estat bo que l’Ajuntament l’hagués incorporat
com a sòl municipal però que si no recorda malament
aquesta actuació va suposar l’operació amb més alt
percentatge d’habitatges públics, d’un 50% com a mí-
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nim. La proposició que es realitza seria aplicable a
d’altres sòls, però s’abstenen per motius de coherèn-
cia. Finalment, atesa la composició del govern de
l’Estat i de la Generalitat, anima el govern municipal a
aconseguir els objectius fixats en aquesta matèria.

El Sr. Casas comenta els casos concrets i les actu-
acions i negociacions municipals al respecte en els
diferents indrets: Casernes de Sant Andreu, Renfe-
Rodalies, Sant Andreu-Sagrera, Caserna de Bruc,
Caserna de Navas, Casernes de Ciutat Vella,
Aiguablava, Nou de la Rambla, Iradier, etc. Totes
aquestes negociacions –impossibles amb el govern
anterior– s’estan portant a terme amb la idea d’acon-
seguir la línia del govern municipal que es troba en
l’esmentat pla, motiu pel qual no es pot recolzar la
proposició presentada.

El Sr. García comenta que amb tot el que ha dit el
Sr. Casas, estaran molt atents a les negociacions que
a l’efecte, es facin. Discrepa de l’afirmació sobre el
compliment del compromisos, com en el cas de la
Caserna de la Verneda.

El Sr. Casas, pel que fa a la Caserna de la Verne-
da, afirma que la posició que ha tingut el govern mu-
nicipal, de fer un equipament per al barri, en cas que
quedés lliure, es continua mantenint sense perjudici
de poder establir altres usos possibles.

El Sr. Puigdollers observa que en l’última acta
consta la sol·licitud que li va fer al Sr. Casas de la cò-
pia del document que el Sr. Casas va signar, deixant
sense efecte el dret d’opció de compra dels solars
d’equipament de la Caserna de Sant Andreu, poc
abans que el Consorci de la Zona Franca fes la seva
operació. D’altra banda, infereix que, amb tot el que
s’ha dit, finalment es podrà gaudir d’una política d’ha-
bitatge a la ciutat com mai ha estat. Afegeix que, no
obstant, estaran vigilant perquè així es faci i poder
aconseguir que la gent de Barcelona accedeixi a un
habitatge en aquesta ciutat i no hagi d’anar-se’n com
s’ha vist obligada a fer durant els últims vint-i-cinc
anys de govern municipal socialista.

El Sr. Casas li respon al Sr. Puigdollers que, sens
falta, donarà les instruccions adients per tal de fer ar-
ribar al Sr. Puigdollers el document esmentat.

El Sr. Cornet vol deixar clar que, malgrat els ànims
que dóna a l’equip de govern, sincerament no creu
que ara tot funcionarà tan rodat com es plantegen,
però, precisament pel bé de la ciutadania anima al
govern a fer-ho i a aconseguir-ho; a fer tot allò que
han promès, sense demagògies. Vol recordar que el
nivell de formalitat i seguretat amb les idees i els fets
ha de ser coherent, el que es pensa i el que se signa.
Els ciutadans són mereixedors de coherència i de se-
guretat en les actuacions públiques i, ara, tenen tres
anys sense excuses d’altres partits en altres instànci-
es que ho impedeixen.

El Sr. Casas està d’acord amb la necessitat que els
Grups polítics siguin coherents en tot moment, quan
s’està en el govern i quan s’està en l’oposició. Però,
el cert es que les coses estan canviant, hi ha compro-
misos concrets per a la ciutat, que fa poc eren impen-
sables, com ara la Carta, el Castell de Montjuïc, els
mossos, etc. La línia és la correcta, s’està avançant i
esperem –mai hi ha certeses, també vol que quedi
clar– que tot es vagi aconseguint. Recorda que va ser
a partir de l’any 96, amb les polítiques fiscals, de
fiscalitat del lloguer, amb les valoracions del sòl en
les expropiacions i amb l’enfonsament dels plans

d’habitatge amb el fiançament de la construcció d’ha-
bitatge protegit. Això son fets i dades contrastables.
Ara s’espera que aquest panorama canviï, amb mol-
tes mesures, entre d’altres utilitzant sòls públics en
desús per a fer habitatge protegit.

El Sr. Puigdollers insisteix que tan de bo que el
desenvolupament de les negociacions per millorar la
política d’habitatge sigui així, i ho afirma no com a po-
lític, sinó com a ciutadà, ja que creu que és el que la
ciutadania desitja. Apel·la a la necessitat d’assumir
en tot moment les responsabilitats, tant quan s’està
en el govern com si s’està en l’oposició. Recorda que
la llei relativa al castell de Montjuïc no s’ha deixat
sense efecte fins ara i no quan el partit socialista tam-
bé estava al govern i que ja hi ha hagut un govern
socialista a l’Estat i a la ciutat de Barcelona i, el tren
d’alta velocitat, finalment va anar a Sevilla.

El Sr. Casas replica al Sr. Puigdollers pel que fa a
la composició real de l’equip municipal. Afirma que
està totalment d’acord amb l’assumpció de responsa-
bilitats per part de tots i, pel que fa a la no derogació
de l’esmentada llei de Montjuïc dels anys 60, evident-
ment que tanta responsabilitat té qui no ho fa com qui
no demana i dóna per finalitzat el debat d’aquest punt
de l’ordre del dia.

El Sr. Casas expressa el vot contrari del PSC, la
Sra. Vallugera expressa el vot contrari d’ERC, el Sr.
Forradellas expressa el vot contrari d’ICV-EU I A, el
Sr. Puigdollers expressa el vot favorable de CIU i el
Sr. Cornet expressa l’abstenció del PP. Es rebutja.

Del Grup Municipal PP:
17. Que, en el termini màxim de cinc mesos, es re-

dactin i tramitin els Plans especials d’usos i d’establi-
ments de concurrència pública, corresponents als
cinc districtes de la ciutat que encara no en disposen.
Que, en el mateix termini, es revisin els cinc Plans
dels districtes actualment vigents i que en el mes de
gener de 2005, els deu districtes de Barcelona dispo-
sin del seu corresponent Pla, aprovats definitivament.

El Sr. Cornet presenta la proposició atès que la
normativa municipal relativa a usos i locals de con-
currència pública en els districtes de la cuitat es troba
incompleta i poc harmonitzada, ja que només cinc
dels deu districtes tenen aprovats els corresponents
plans especials d’usos, regint-se la resta de districtes
només per les ordenances municipals d’aplicació ge-
neral, i atès que aquesta manca de normativa és cau-
sa d’instal·lació d’activitats que causen molèsties als
ciutadans en determinades zones, així com proble-
mes d’aplicació o d’interpretació per als empresaris ti-
tulars de les activitats. És per això que formula la pro-
posició.

El Sr. Casas explica que pel que fa als establi-
ments en general i, als de concurrència pública en
particular, tota la ciutat està regulada per les orde-
nances del Pla General, per la Ordenança municipal
d’intervenció integral de l’administració ambiental, per
la Ordenança del medi ambient i per la recentment
aprovada, el gener de 2004, Ordenança d’activitats i
establiments de concurrència pública de Barcelona, a
banda, és clar, dels plans d’usos que els districtes,
que així ho han considerat, i aprovat. Per tant, tots els
districtes tenen regulats els usos i les activitats de
concurrència pública d’una manera completa i har-
monitzada. L’Ordenança d’activitats i establiments de
concurrència pública, vigent des del gener d’aquest
any, estableix un marc d’aplicació directa, per tant,
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per a aquells districtes que no tinguin pla d’usos es-
pecífic i estableix, així mateix, l’adaptació pel que fa a
les activitats de concurrència pública i d’altres activi-
tats dels plans d’usos existents. En conseqüència, els
cinc districtes que no tenen plans d’usos perquè han
considerat que fins aleshores no calia, o bé que hi
estan treballant, els correspon aquesta decisió a la
vista de les necessitats reals de l’àmbit, ja que no po-
dem oblidar que són els millors coneixedors de la
problemàtica singular i concreta que les activitats po-
den generar en el territori concret. Pel que fa als dis-
trictes amb plans d’usos aprovats, tal i com disposa
l’ordenança i les mateixes previsions de revisió dels
plans, seran objecte d’adaptació a les noves determi-
nacions i circumstàncies. A tal efecte, el novembre de
l’any 2003, es va crear un grup de treball coordinat
per la Direcció d’Actuació Urbanística i amb els dis-
trictes afectats. Aquest grup ha elaborat un model o
marc actualitzat i homogeneïtzador per tal que els
districtes adaptin els seus plans d’usos. Els districtes
ja compten amb aquesta guia i ja hi estan treballant.
Pel que fa a les dates que fixa el Sr. Cornet, és evi-
dent que en aquesta seu no es poden fixar terminis
certs. No obstant, amb tot allò que ha explicat anteri-
orment, poden dir que al voltant del primer semestre
de l’any vinent, l’adaptació d’aquests plans s’haurà fet
realitat. I, pel que fa als cinc districtes que no tenen
plans específics, hauran de decidir, a la vista de les
necessitats actuals si els elaboren o no.

El Sr. Cornet replica al Sr. Casas que, com a porta-
veu del Grup Popular ha de dir el que passa a la ciu-
tat, que és que, a dia d’avui, hi ha districtes amb
plans d’usos des de fa 10 anys, per tant totalment ob-
solets; hi ha districtes amb plans més recents; i hi ha
districtes sense regulació específica. Per tant, de co-
herència cap. Està molt bé que s’hagi treballat i que
s’hi treballi, però el que demana és que hi hagi la vo-
luntat política de totes les forces per establir un termi-
ni raonable per tal que aquells plans d’usos que s’ha-
gin d’adaptar, ho facin i aquells districtes sense
regulació específica, la tinguin. Es demana una cohe-
rència en les activitats i els usos a la ciutat, dins de
cada districte i també amb una visió de ciutat, on
plantejar qüestions com ara la ubicació d’activitats
d’oci nocturn en relació a la proximitat d’habitatges.
Apunta que, a aquest efecte, presentaran en tots els
districtes les corresponents propostes.

El Sr. García vota favorablement la proposta per-
què considera que el que la ciutadania necessita és
una regulació específica alhora i, homogènia també,
de les activitats i usos adaptada a la realitat existent i
a les problemàtiques que han anat sorgint. Les situa-
cions que passen al carrer de la ciutat, quotidianes,
posant de manifest aquest manca de regulació d’usos
coherent i actualitzada. Cita el cas de l’exclusió de
l’àmbit del pla d’usos de Sant Martí de la Zona del
Port Olímpic. En definitiva, considera que aquesta
proposta seria una bona manera de donar resposta a
les necessitats dels ciutadans.

El Sr. Casas torna a afirmar que la ciutat disposa
d’instruments suficients de regulació dels usos i acti-
vitats i que a primers d’aquest any l’Ordenança d’acti-
vitats i establiments de concurrència pública de Bar-
celona disposa que els districtes amb plans d’usos
existents els hauran d’adaptar i efectivament ho estan
fent i, pel que fa als districtes sense plans d’usos es-
pecífics, aquests hauran de decidir si els fan o no.

Per tant, les coses s’estan fent; no només hi ha vo-
luntat política, sinó que s’està treballant i per això no
es pot recolzar una proposta que insta a fer un tema
que, de bon tros, ja s’està fent.

El Sr. Narváez precisa el tema del Port Olímpic,
l’àmbit del qual es va excloure del pla d’usos de Sant
Martí perquè, d’altra manera no hauria tirat endavant.
I es va excloure perquè la Generalitat no hi estava
d’acord. Ara, s’han reprès les negociacions i, en un
termini raonable, s’inclourà aquest àmbit en el pla, al-
hora que es modificarà en la mesura necessari el ma-
teix.

El Sr. Casas expressa el vot contrari del PSC, la
Sra. Vallugera expressa el vot contrari d’ERC, el Sr.
Forradellas expressa el vot contrari d’ICV-EU I A, el
Sr. Puigdollers expressa el vot favorable de CIU i el
Sr. Cornet expressa el vot favorable del PP. Es re-
butja.

c) Mocions

V) Part de control

a) Precs

Del Grup Municipal CIU:
18. Que el Govern municipal, en un termini de sis

mesos, estudiï la possibilitat de catalogar els espais
de la relació adjunta, consensuant el llistat d’espais a
preservar amb totes les parts implicades.

El Sr. García inicia l’exposició del prec amb la ma-
nifestació que sap que el Sr. Casas li contestarà que
allò que reclama ja s’està fent, però malgrat això ho
exposa. Es refereix a l’àmbit del Poblenou, on s’està
produint una profunda transformació resultat de diver-
sos plans urbanístics que poden fer que el Poblenou
deixi de ser un barri amb una forta personalitat, per
ser substituït per un seguit de promocions immobilià-
ries que generin nous nuclis que fragmenten el barri.
Aquests darrers anys hem vist aparèixer la Vila Olím-
pica, el Front Marítim o Diagonal Mar, operacions
que, un cop esborrats els referents del barri d’origen,
esdevenen nous barris. Afirma que el 22@ és l’última
oportunitat per trencar aquesta tendència de progres-
siva substitució tant dels elements físics com dels so-
cials que donen identitat al barri. És fonamental sal-
var peces integres del barri, espais preservats i
valoritzats que permetin reconèixer el barri tant als
qui són del barri com als nouvinguts. Per tot això, for-
mula el prec d’estudiar, en un termini de sis mesos, la
possibilitat de catalogar els espais que relaciona en
llista adjunta i que han sortit de les jornades de refle-
xió en què va participar l’Ajuntament i la societat
22@, al voltant de la necessitat de preservar espais
concrets del barri i que, val a dir, no s’ha concretat
res.

El Sr. Casas afirma que com a tal prec es pren en
consideració, però que no pot deixar de dir que els
espais que figuren en la llista que adjunta pertanyen
tant al nucli històric del Poblenou com a l’àmbit del
22@, i d’aquests espais que enumera, bona part ja
estan considerats en els plans del 22@; d’ altres es-
tan en estudi i d’altres ja es troben catalogats en el
pla de patrimoni del districte de Sant Martí. Per tant, o
bé no fa falta fer-hi rés més, perquè ja s’ha fet o bé si
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es troben en estudi es determinarà la conveniència o
no de la seva inclusió en el pla de protecció. En qual-
sevol cas, el cert és que pel que fa a la societat 22@,
com al districte, o al sector d’Urbanisme, l’Ajuntament
està per davant, del que es reclama que es faci.

El Sr. Narváez lamenta que només es faci al·lusió a
determinats indrets on hi ha algun tipus de discrepàn-
cia, com per exemple el nucli de la Unió Metal·lúrgica,
i no a tots aquells espais on hi ha un acord total.
L’Ajuntament –amb la societat 22 @, amb el districte i
amb el sector d’Urbanisme– i amb representants dels
veïns ha creat una comissió que treballa i concreta
els temes amb l’objectiu que la transformació del
Poblenou respecti la fisonomia i la identitat del barri
d’una manera que, fins ara, s’atreveix a dir que ha
estat modèlica, ja no a escala de Catalunya o d’Espa-
nya sinó d’arreu d’Europa.

El Sr. García explica que el que es pretén és fixar
un calendari a fi que es respectin els terminis de les
actuacions de transformació del barri, que ell no ha
trobat en les actuacions o que reclamen els veïns i
els experts en història industrial, sigui efectiu, sigui
una realitat. L’objecte no és altre que preservar els
espais on la gent es pugui reconèixer, tant la gent del
barri com la de fora; que la identitat i la fisonomia del
barri no vagi, a poc a poc, passant a formar part, no-
més, de la memòria.

El Sr. Casas afirma que la feina s’està fent, que en
el llistats d’emplaçaments a protegir que figura en
l’annex de les actuacions 22@ –71 elements i no 23
com presenten en el prec– figuren tot un seguit d’es-
pais que, com ha dit abans, o bé ja s’ha considerat i
formalitzat la seva protecció o bé estan sent objecte
del corresponent estudi.

Es dóna per tractat.
Del Grup Municipal PP:
19. Que l’equip de govern informi sobre les causes

dels problemes de connexió a la xarxa de clavegue-
ram, que han motivat la impossibilitat de lliurar puntu-
alment als adjudicataris els habitatges protegits, pro-
moguts pel Patronat Municipal de l’Habitatge al carrer
Oristà, així com de la situació dels altres edificis d’ha-
bitatges promoguts en aquesta zona.

El Sr. Cornet formula el prec atès que, segons es
va fer públic el maig passat, els 60 nous habitatges
de protecció, promoguts pel Patronat Municipal de
l’Habitatge, ja construïts i adjudicats, en el carrer
Oristà del barri de Vallbona en el districte de Nou Bar-
ris, no van poder ser ocupats pels seus adjudicataris,
una vegada finalitzats, per causa de la falta de con-
nexió dels claveguerons de desguàs dels edificis a la
xarxa de clavegueram pública; i arran que la mateixa
notícia informava que, en aquesta zona, també s’està
finalitzant la construcció d’altres 120 habitatges pro-
tegits, 72 promoguts per Comissions Obreres i 48
per la UGT, que es podrien trobar amb un problema
similar.

El Sr. Forradellas aclareix que aquesta informació
parteix d’una notícia que no és certa, que era que no
hi havia connexió amb la xarxa de clavegueram dels
habitatges del Patronat Municipal de l’Habitatge. No
és així, sempre hi ha hagut connexió a la xarxa de
clavegueram i aquesta errada del periodista ja està
aclarida. D’altra banda, els 60 habitatges del Patronat
estan seguit el tràmit normal d’ocupacions sense cap
tipus d’anormalitat. Cal aclarir que els habitatges pro-
moguts per CCOO i per la UGT que està construint

Pronoba al carrer d’Oristà estan en fase d’execució
del projecte d’urbanització. Per tant, quan s’acabin
els treballs d’execució de la urbanització totes les
connexions a les xarxes de subministrament estaran
degudament resoltes. I, tot això, està d’acord amb les
previsions realitzades en el seu moment.

El Sr. Cornet insisteix que queda confusa la situa-
ció de connexió a les xarxes de subministrament dels
habitatges esmentats. I també vol aclarir el motiu
d’endarreriment en l’ocupació del habitatges del Pa-
tronat.

El Sr. Forradellas aclareix que els habitatges del
Patronat es van connectar al clavegueram ja existent
en el carrer Oristà. Pel que fa als futurs habitatges
com que serà necessària una major capacitat de cla-
vegueram, s’haurà de fer i es farà. Però ha de quedar
clar que, en cap moment, els edificis del Patronat han
tingut problemes amb la connexió a la xarxa de clave-
gueram, ja hi estant i no ha estat motiu d’endarreri-
ment. Reitera que no hi ha endarreriment en l’ocupa-
ció dels esmentats habitatges, tota vegada que
s’estan seguint els tràmits i procediments ordinaris
(presentació de documentació, subsanació de la do-
cumentació, etc.).

Es dóna per tractat.

b) Preguntes

Del Grup Municipal CIU:
20. ¿Quin calendari i quin cost té previst TMB per

executar la coberta de vegetació prevista a la cotxera
d’autobusos de Collserola?

El Sr. Puigdollers presenta la pregunta relativa a un
rumor –que circula potser sense cap fonament– rela-
tiu a què es deixa de fer la coberta vegetal de la cot-
xera de Collserola. Volen saber si és cert o no, quin
calendari i quin cost té previst TMB per a executar la
coberta de vegetació prevista a la Cotxera d’Autobu-
sos de Collserola.

El Sr. Casas contesta que el cost està vinculat al
projecte executiu definitiu i, en principi, està previst
un cost de 4’2-4’4 milions d’euros per a tota la urba-
nització i actuacions compromeses en el pla especial,
evidentment a càrrec de TMB. El calendari previsible
és que el projecte executiu es lliuri cap al mes de se-
tembre, moment en què es podran licitar les obres i
iniciar, amb l’adjudicatari, a finals d’aquest any o prin-
cipis del l’any vinent.

Es dóna per tractada.
Del Grup Municipal PP:
21. ¿Quin és l’estat i calendari previst d’execució

de les actuacions, obres i reallotjaments correspo-
nents a la Modificació de Pla General Metropolità en
el sector de la Font de la Guatlla?

El Sr. Villagrasa presenta la pregunta relativa al
sector de la Font de la Guatlla, que s’ha trobat des de
l’any 1981 en una situació d’indefinició i d’inseguretat
per part dels propietaris de l’àmbit, i que ha tornat a
sorgir amb el text refós, acordat per la Comissió d’Ur-
banisme de Catalunya de 25 de febrer de 2003. Per
això pregunta l’estat i calendari previst d’execució de
les actuacions, obres i reallotjaments corresponents a
la Modificació del PGM en el sector de la Font de la
Guatlla.

El Sr. Casas contesta que l’aprovació definitiva
adoptada per la Subcomissió d’Urbanisme va fer-se
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el 9 de febrer de 2004 i que les actuacions per a
l’execució de la Modificació del PGM en l’àmbit que-
den definides en un termini de cinc anys, calendari
amb el qual es treballa. Cal dir que el pla d’actuació i
el programa d’inversions preveu dotació per tirar en-
davant aquest projecte. En el mandat anterior, el dis-
tricte de Sants-Montjuïc ja va procedir a expropiar
unes finques i un total de 12 famílies van ser
reallotjades en les promocions de Príncep Jordi i pas-
seig de l’Exposició i, pel que fa a les finques que l’ac-
tual text refós situa com a zona subjecta a ordenació

Comissió de Seguretat i Mobilitat

volumètrica específica, clau 18 i els solars d’habitatge
protegit, clau 13hs, en aquest moment s’està estudi-
ant el nombre d’afectats, de persones a reallotjar, etc.

Es dóna per tractada.

c) Declaracions de Grup

No havent-hi altres assumptes per tractar, la Presi-
dència aixeca la sessió a les divuit hores i cinquanta
minuts.

Acta de la sessió celebrada el dia 15 de juliol de
2004 i aprovada el dia 7 d’octubre de 2004

A la sala President Lluís Companys de la casa de
la ciutat, el 15 de juliol de 2004, s’hi reuneix la Comis-
sió de Seguretat i Mobilitat, sota la presidència de
l’Im. Sr. Jordi Hereu i Boher. Hi assisteixen les Imes.
Sres. i els Ims. Srs.: Carles Martí i Jufresa, Francesc
Narváez i Pazos, Núria Carrera i Comes, Ricard
Martínez i Monteagudo, Xavier Florensa i Cantons,
Elsa Blasco i Riera, Magda Oranich i Solagran,
Jaume Ciurana i Llevadot, Joaquim Forn i Chiariello,
Alberto Villagrasa i Gil, Xavier Basso i Roviralta i M.
Caridad Mejías i Sánchez, assistits pel secretari ge-
neral de la Corporació, Sr. Jordi Cases i Pallarès, que
certifica.

S’obre la sessió a les deu hores.

I) Aprovació de l’acta de la sessió anterior
S’aprova.

II) Part Informativa

El Sr. Ciurana fa constar que el seu Grup va pre-
sentar una queixa perquè la convocatòria els havia
arribat amb una hora i escaig de retard, fet pel qual
van demanar que s’endarrerís la sessió i no han rebut
cap resposta. En segon lloc, manifesta que el con-
cepte informe oral no existeix i que, si es presenta un
informe a la Comissió, la documentació ha d’estar a
disposició dels seus membres quaranta-vuit hores
abans de la celebració de la sessió. Demana que es
compleixin els terminis.

El Sr. Hereu puntualitza que l’informe oral s’ha
plantejat en el moment que s’ha pogut, a partir d’ahir,
un cop signat l’acord entre les tres administracions.
Considera que, atesa la bona relació, el retard d’una
hora en la tramesa de la convocatòria no és un tema
substancial i que es podria obviar.

El Sr. Cases fa constar que es van donar les ex-
plicacions oportunes al Sr. Puigdollers, que justifi-

caven el retard d’una hora en la tramesa de la con-
vocatòria.

El Sr. Ciurana considera que tot és comprensible,
sobretot des de la bona relació, però creu que una
explicació del president de la Comissió al seu Grup
hagués evitat aquesta intervenció. Respecte l’informe
oral, vol deixar constància que la documentació els
ha arribat amb vint-i-quatre hores de retard.

El Sr. Villagrasa insisteix que la documentació so-
bre els informes estigui a disposició dels membres de
la Comissió en el temps reglamentàriament establert.

a) Despatx d’ofici

En compliment de l’article 63.1 del Reglament d’or-
ganització municipal, es comuniquen les resolucions
següents:

1. Sector de Seguretat i Mobilitat

De la gerent municipal, de data 16 de juny de 2004,
que aprova el plec de clàusules i convoca concurs,
per adjudicar el contracte d’elaboració de l’estudi i im-
plantació de la normalització dels processos de tre-
ball, per a l’obtenció de la certificació, conforme a les
normes ISO de la unitat d’accidents i de la unitat de
circulació de la Guàrdia Urbana de Barcelona, per als
exercicis 2004-2005, i per un import de 52.587 euros.

2. Sector de Seguretat i Mobilitat

De la gerent municipal, de data 16 de juny de 2004,
que aprova el plec de clàusules i convoca concurs,
per adjudicar el contracte de la direcció facultativa
dels contractes de manteniment dels sistemes de re-
gulació del trànsit, per als exercicis 2004-2005, i per
un import de 161.340 euros.

3. Sector de Seguretat i Mobilitat

De la gerent municipal, de data 7 de juny de 2004,
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que adjudica a la societat Op-Team Serveis Integrals
Comunicacions, SL el contracte de consultoria i as-
sistència per a l’edició de dues publicacions corporati-
ves periòdiques (GUB i Fahreinheit 451) destinades
als col·lectius de la Guàrdia Urbana i de Bombers,
respectivament, per als exercicis 2004-2005, i per un
import de 171.610,40 euros.

b) Mesures de govern
c) Informes

A la Comissió:
1. Informació oral sobre el model de seguretat amb

motiu del desplegament dels Mossos d’Esquadra a
Barcelona.

El Sr. Hereu explica que ahir es va signar l’acord
entre l’Estat, la Generalitat i l’Ajuntament i que abans
d’aquest moment era imprudent presentar l’informe
sobre les bases per a la coordinació entre els cossos
dels Mossos d’Esquadra i la Guàrdia Urbana.

Es van signar dos convenis; un, signat per les tres
administracions, que té elements de caire infraes-
tructural i, a partir de les aportacions de les tres insti-
tucions, dibuixa el que serà el mapa de la infraes-
tructura d’aquest desplegament que es concreta en
les 10 comissaries dels Mossos d’Esquadra, una per
Districte i s’actualitzen alguns dels elements del pre-
desplegament. El proper mes de novembre, hi haurà
el predesplegament de 700 mossos a la ciutat i el
conveni estableix els mecanismes de coordinació. El
segon conveni, signat entre la Conselleria d’Interior i
l’Ajuntament especifica com ha de treballar-se aquest
ensemblatge entre el cos de la Guàrdia Urbana i el
dels Mossos d’Esquadra en el període de predes-
plegament i el marc estratègic en el que ha de discór-
rer la relació ja plenament operativa a partir del no-
vembre de 2005.

A continuació, amb l’ajut de transparències, fa una
síntesi dels aspectes més significatius del nou model
de seguretat i de les bases per a la coordinació entre
els cossos dels Mossos d’Esquadra i la Guàrdia Ur-
bana.

Com a consideració prèvia, cita els elements en
base als quals es va plantejar la negociació: 1) la sin-
gularitat de la ciutat, la seva densitat de població, ca-
pitalitat i concentració d’activitats econòmiques i la
seva organització territorial descentralitzada. 2) El
model de seguretat del que està dotat l’Ajuntament
que preveu la participació i la coordinació amb la res-
ta d’institucions. 3) La realitat de la Guàrdia Urbana,
un cos amb 2.500 membres i 150 anys d’història amb
coneixement profund del territori i de les demandes
ciutadanes. 4) L’existència de la policia de proximitat
de la Guàrdia Urbana com a model que permet una
atenció flexible i pròxima que compta amb quatre divi-
sions especialitzades i una territorial amb 10 Distric-
tes i 37 demarcacions i 5) El fet que la Guàrdia Urba-
na dedica un 32% del seu temps a temes de
seguretat.

El nou model de seguretat es fonamenta en un sis-
tema integrador de serveis policials basat en la
corresponsabilitat de tasques entre els dos cossos
que assumeixen conjuntament totes les funcions,
especialment les preventives, de proximitat i les que
són resposta a una emergència ciutadana, en el ben-
entès que cada cos ha de continuar mantenint com a

competències pròpies aquelles per a les quals està
especialitzat. Es vol aconseguir una millor atenció a
les noves demandes i realitats ciutadanes i caldrà te-
nir en compte també tot allò que es derivi del nou
marc que suposa la Carta Municipal.

El model que es proposa està basat en els quatre
nivells següents: 1) nivell de patrullatge de proximitat,
de caràcter preventiu en 10 Districtes i 37 agrupaci-
ons de barris on Mossos d’Esquadra i Guàrdia Urba-
na patrullen els barris amb el principi que, qui comen-
ça una tasca, l’acaba, per tal d’obtenir el màxim
d’eficiència. 2) el segon nivell es posa en funciona-
ment sempre que un ciutadà s’adreça a la institució
pública, té caràcter reactiu i el sistema assigna la tas-
ca en funció de la competència pròpia de cada cos
(seguretat als Mossos d’Esquadra, trànsit a la Guàr-
dia Urbana). S’unifica la gestió de les trucades ciuta-
danes i els Mossos d’Esquadra atendran les trucades
del 092 en temes de seguretat. 3) el tercer nivell s’es-
tableix en funció de les especificacions i complexitat
del treball policial (menors, homicidis, estupefaents)
recau en els Mossos d’Esquadra assegurant, però,
els fluxos informatius i de cooperació per evitar la du-
plicitat organitzativa. 4) el quart nivell és la Mesa de
coordinació operativa, que és l’òrgan permanent i es-
table de direcció i coordinació dels efectius, depèn de
la Junta Local de Seguretat i té com a objectius gesti-
onar i consensuar la informació, planificar l’activitat
diària de les dues policies, compartir tecnologies i
exercir el control sobre l’activitat policial. La Mesa ha
de tenir diàriament informació de la demanda, de la
gestió de recursos i dels nivells de procediment asse-
gurant els circuits d’informació entre les unitats espe-
cialitzades i les de proximitat. També garantirà els
acords de la Junta Local de Seguretat, que estarà
presidida per l’alcalde, i el seguiment del qual en for-
maran part la jutgessa degana de Barcelona i el fiscal
en cap. El desplegament territorial està basat en el
model municipal descentralitzat en 10 Districtes i 37
agrupacions de barris. Es dóna molta importància al
component de visualització i a la tranquil·litat que
dóna als ciutadans la presència física dels agents al
carrer; la presència al territori es considera una font
d’informació que serveix per solucionar molts proble-
mes quotidians i es compartiran entre els dos cossos
aquelles funcions de seguretat, trànsit, administrati-
ves i assistencials que tenen a veure amb la proximi-
tat i la prevenció. S’actuarà de forma que els agents
que atenen una incidència, la resolguin fins al final
evitant, també, que les actuacions simples requerei-
xin la presència dels dos cossos. Considera que un
dels elements que encara s’ha de treballar és el de
tenir un sistema únic d’informació i caldrà invertir en
informàtica i telecomunicacions per aconseguir-ho.

Pensa que els convenis que ahir es van signar
contenen instruments per desenvolupar el model. Es
mostra satisfet del treball fet i creu que és un acord
important, que culmina el model Barcelona i que té un
gran repte: disminuir els índexs de victimització a la
ciutat.

El Sr. Forn considera que cal felicitar-se. Per a
Convergència i Unió, la reivindicació que la Policia de
Catalunya pogués patrullar a la capital de la mateixa
manera que ho fa en altres demarcacions del territori,
és un objectiu que ve de lluny i aquest procés lògica-
ment comportarà la substitució de la policia espanyo-
la. No ha estat un procés fàcil, és té l’experiència d’al-
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tres demarcacions i pensa que ja es compta amb ex-
periència per fer el procés tot i que és evident que la
capital de Catalunya té característiques diferents,
però l’important avui és que, per fi, es pugui veure la
policia catalana patrullant els carrers de Barcelona.
Recorda que poca gent creia que fos possible, però
s’ha demostrat que és una policia moderna i pròxima
al ciutadà i que el repte és important per demostrar fi-
nalment que l’aposta que en el seu moment es va fer
per la policia de Catalunya va ser important i recaurà
en benefici de tots els ciutadans.

El Sr. Villagrasa celebra el desplegament dels
Mossos d’Esquadra, fita també del Partit Popular.
Dóna la benvinguda als Mossos i agraeix a la Policia
Nacional la tasca feta durant molts anys a la ciutat de
Barcelona. Pensa que seria bo celebrar a l’Ajunta-
ment un acte institucional en aquest sentit.

En relació a l’informe presentat creu que el sistema
és bo, el seu partit ha apostat sempre per la policia
de barri i de proximitat perquè millora la seguretat
subjectiva del ciutadà. Creu que la derivació del telè-
fon 092, en temes de seguretat, al dels Mossos d’Es-
quadra és una mostra que el Partit Popular tenia raó
en dir que qui gestiona millor el telèfon d’urgències és
el mateix cos de seguretat i no una empresa privada.
Entén que l’alcalde, en presidir la Mesa de coordina-
ció, passa a ser el màxim responsable de la seguretat
ciutadana i que, en aquests assumptes, ja no caldrà
reclamar al Ministeri de l’Interior ni a la Delegació del
Govern, sinó directament a l’alcalde.

El Sr. Martínez pensa que cal felicitar-se per
aquest acord institucional en la coordinació dels siste-
mes policials a Barcelona que és una mostra que
quan hi ha voluntat d’entesa entre les institucions, mi-
llora la gestió de forma exponencial. Creu que Barce-
lona instaura un model propi de ciutat com a capital
del país i que unifica els esforços per crear una Poli-
cia Nacional pròpia de Catalunya, democràtica, pro-
pera al ciutadà i efectiva.

El Sr. Hereu considera que aquest és l’inici d’un
procés i del marc del predesplegament, que és la
gran prova perquè el 2005 el desplegament comenci
amb normalitat. Amb el conveni es garanteix que
d’aquí al novembre de 2005, la ciutat mantingui els
seus estàndards de seguretat. L’arribada dels Mos-
sos d’Esquadra a Barcelona, significa la seva consa-
gració com a policia integral, capaç d’afrontar tots
els entorns, el rural, el metropolità i el de ciutat. Les
institucions han estat sensibles a les peticions de
Barcelona com a administració local que ha volgut
dir la seva en temes de seguretat i, en aquest sentit,
pensa que tothom se’n pot congratular. S’ofereix per
informar a la Comissió sobre el desenvolupament
del model.

El tema dels telèfons no està concretat de forma
definitiva, però recorda que els milers de trucades di-
àries es reben, fins ara, per a la Guàrdia Urbana, amb
un grau d’efectivitat molt gran, independentment de
que qui atengui sigui policia o no.

Es dóna per tractat.

III) Propostes a dictaminar

a) Ratificacions
b) Propostes d’acord

IV) Part decisòria

a) Propostes d’acord
b) Proposicions

Del Grup Municipal CIU:
2. Que es prepari, en el marc d’aquesta legislatura,

un programa d’adaptació de totes les voreres de la
ciutat per garantir que en el període 2007-2017 no
resti a la ciutat cap vorera amb una amplada inferior a
90 centímetres i una alçada lliure d’obstacles de 210
centímetres, d ‘acord amb l’annex 1 (Normes d’ac-
cessibilitat urbana) del Decret 135/1995, de 24 de
març, de desenvolupament de la Llei 20/1991, de 25
de novembre, de promoció de l’accessibilitat i supres-
sió de les barreres arquitectòniques.

El Sr. Ciurana formula la proposició. Recorda que
la Llei 20/1991 establia un termini de quinze anys per
aplicar-la i pensa que seria interessant que la ciutat
aconseguís una adaptació total i integral del seu teixit
de carrers, no només les urbanitzacions de nova cre-
ació, sinó també les existents. Es proposa que en
aquesta legislatura es facin tots els estudis previs
perquè l’any 2007 es pugui establir un pla amb una
durada de deu anys perquè totes les voreres de la
ciutat puguin complir l’establert legalment (voreres
amb amplada no inferior a 90 cm i amb alçada lliure
mínima de 210 mil). La proposició es presenta en
aquesta Comissió perquè té efectes directes sobre la
mobilitat, hi haurà carrers que hauran de deixar de te-
nir aparcament en superfície, atès que hauran de ten-
dir a ser només de vianants i d’altres que hauran de
veure reduïts els carrils de circulació.

Pensa que seria bo que tots els serveis municipals
tinguessin una instrucció clara de quins són els objec-
tius finals, ja que en els Districtes no hi ha previsió
d’inversió per a l’adaptació dels carrers.

El Sr. Hereu respon que la Llei de 20/1991 preveia
uns objectius desenvolupats posteriorment amb el
decret i el que vol expressar és que en aquest as-
sumpte i amb l’objectiu de l’accessibilitat, Barcelona
està treballant des de fa molts anys i avançant ràpi-
dament. Des de fa onze anys l’instrument per acon-
seguir-ho és el Pla d’accessibilitat i el treball que es fa
és en la línia dels objectius de la proposició i, en
aquest sentit, avança el vot contrari a la proposició
perquè ja s’està fent. Recorda que en aquests mo-
ments no hi ha cap reforma de carrer que no adeqüi
la via pública i les voreres a aquests criteris.

Pensa que, abans de l’any 2017, la ciutat estarà
adaptada. Quan els carrers no tenen les mesures su-
ficients s’opta per fer-los de vianants i crear superfíci-
es uniformes. És evident que, en algunes zones de la
ciutat, l’objectiu de les voreres no estaria previst, com
ara aquelles en què el pendent és superior al 12% i el
problema no és la vorera, sinó els pendents. Es com-
parteixen els objectius, però en el marc del desenvo-
lupament del Pla d’accessibilitat, la realitat superarà
el que es demana en la proposició.

El Sr. Ciurana no discuteix que s’han fet coses i
l’ambició de la proposta és que Barcelona continuï
sent un referent en aquests aspectes. Entén que per
a l’adaptació de la ciutat, no pel que s’està fent de
nou, encara hi ha molts carrers que no compleixen
els estàndards. Cal explicitar que, en les inversions
que hagin de fer els Districtes, l’element de l’accessi-
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bilitat es tingui en compte. Insisteix que en aquesta
legislatura es demana que es facin els estudis perti-
nents, ja que dubta que es tingui la informació sobre
quantes voreres hi ha a la ciutat de menys de 90 cm.
Manifesta la seva disposició a un canvi de redactat
en la proposta per tal que sigui acceptada per l’equip
de govern.

El Sr. Narváez, com a responsable del Pla d’acces-
sibilitat de la ciutat, des de l’any 1995, recorda que
aquest Pla es va redactar amb la col·laboració de les
entitats que representen les persones amb disminu-
ció. El Pla és un document pràctic i sobre la base del
decret 135/1955 que desenvolupa la llei es va arribar
al consens que, el 31 de desembre de 2006, la ciutat
havia de ser accessible. Aquest és el compromís que
complirà l’Ajuntament perquè cada any s’han destinat
300 milions de les antigues pessetes en el pressu-
post per adaptar la part antiga. El que queda per fer
té un cost al voltant de 10 milions d’euros que ja es-
tan incorporats en el pressupost del Pla integral de
manteniment de la ciutat i que abans del 31 de de-
sembre de 2006 complirà la totalitat del Pla d’accessi-
bilitat que preveu el que ara es demana en la proposi-
ció. Les voreres que no són adequades per a una
persona que va en cadira de rodes desapareixen, i el
carrer es converteix en carrer de plataforma única,
aquesta és la política que s’ha fet i que es farà fins al
31 de desembre de 2006. Queden exclosos per la llei
els carrers amb pendent superior a un 12%. La trans-
formació integral que suposa el 22 arroba també farà
que aquest espai sigui totalment accessible. Insisteix
que l’Ajuntament s’imposa una exigència més gran
que la prevista en la proposició i manifesta que saben
exactament quins són els carrers de la ciutat amb vo-
reres de menys de 90 cm.

El Sr. Ciurana no sap si és que no s’ha explicat bé
o si és que no el volen entendre. L’afirmació que el
2006 no hi haurà ni una sola vorera a la ciutat amb
menys de 90 cm excepte aquelles que tinguin un
pendent superior al 12% o les del 22 arroba el 2010.
Demana que aquest compromís tingui una traducció
a l’hora d’establir quines són les inversions que es
fan a la ciutat i si s’examinen els plans d’inversió dels
Districtes aprovats que es veu que la realitat és adap-
tar integralment el terreny.

El Sr. Hereu creu que seria bo fer una anàlisi del
Pla d’accessibilitat a partir de desembre del 2006 que
és quan finalitza. Convida el regidor a participar en el
treball de valoració i en la configuració dels nous ob-
jectius.

El Sr. Hereu expressa el vot contrari del PSC, el Sr.
Martínez expressa el vot contrari d’ERC, la Sra.
Blasco expressa el vot contrari d’ICV-EU i A, el Sr.
Ciurana expressa el vot favorable de CIU i el Sr.
Villagrasa expressa el vot favorable del PP. Es re-
butja.

Del Grup Municipal PP:
3. Instar a tots els serveis de l’Ajuntament de Bar-

celona i els seus Districtes a fer actuacions concretes
per tal d’evitar la proliferació de netejavidres i pidolai-
res.

El Sr. Basso formula la proposició relativa als
netejavidres i pidolaires. El problema està en l’aug-
ment d’aquestes persones que, en determinats ca-
sos, utilitzen males maneres o la violència per obtenir
diners o menjar. La situació és de risc perquè en la
majoria dels casos són persones joves que només te-

nen aquest mitjà per subsistir. Considera que l’Ajun-
tament, en primer lloc, ha d’actuar atenent aquestes
persones donant solucions i, mentrestant, perquè no
hi hagi alarma social, fer una política de prevenció.
En matèria d’ordenances, cal recórrer a allò que re-
gula l’ús dels espais públics i als articles 10, 21 i 63,
punt 1, on es regula el comportament dels ciutadans.

El Sr. Hereu no accepta la proposició perquè, ac-
ceptar-la, voldria dir que no es fa res ni des dels Dis-
trictes, ni des de la Guàrdia Urbana, ni des del dife-
rents sectors de l’Ajuntament i això no és cert. Es
treballa sobre el tema i no es nega el fenomen. S’ac-
tua activament tot i que comparteix la preocupació.

Pel que fa als netejavidres, es procedeix a identifi-
car les persones i se’ls informa que es tracta d’una
activitat prohibida; si persisteixen, se’ls denuncia per
infracció de l’article 9 de l’Ordenança d’ús de les vies
i espais públics procedint a la intervenció dels estris i
productes utilitzats. L’any 2003, es van fer 665 de-
núncies en les que es va decomissar material i en el
2004, s’han fet 1.348 actuacions de la Guàrdia Urba-
na amb decomís de material. Quan l’activitat es realit-
zada per menors, se’ls trasllada a la comissaria
d’atenció del ciutadà dels Mossos d’Esquadra en tant
que menors i si és realitzada per estrangers, a la sec-
ció operativa d’estrangers del Cos Nacional de Policia
per a la seva identificació. Pel que fa a la mendicitat,
activitat que no està prohibida, en cas d’excessiva
pressió també es pot denunciar per infracció de l’arti-
cle 9.2 de l’Ordenança sobre els usos de les vies i
espais públics. Si l’acció la realitza un menor, es tras-
llada a l’oficina d’atenció al ciutadà dels Mossos d’Es-
quadra i si està acompanyat d’un major d’edat i hi ha
indicis raonables de la comissió d’un delicte de men-
dicitat encoberta es procedeix a la detenció de l’adult
i al trasllat del menor al servei d’atenció familiar del
cos de policia. S’analitza quin ha de ser el mecanis-
me complert per ser eficaços davant de noves reali-
tats emergents com l’ocupació abusiva del carrer.

El Sr. Basso està d’acord en què s’actua, però creu
que és més ràpida la proliferació de les situacions
que les actuacions que es fan. Sap que la Guàrdia
Urbana actua, però proposa que es duguin a terme, a
més a més, actuacions de xoc periòdiques. Pregunta
què fan els Mossos d’Esquadra quan reben aquestes
persones.

El Sr. Hereu explica que s’ha parlat amb la Fiscalia
per fer uns processos que siguin complerts i perquè
el circuit sigui eficaç.

El Sr. Hereu expressa el vot contrari del PSC, el Sr.
Martínez expressa el vot contrari d’ERC, la Sra.
Blasco expressa el vot contrari d’ICV-EU i A, la Sra.
Oranich expressa el vot favorable de CIU i el Sr.
Basso expressa el vot favorable del PP. Es rebutja.

c) Mocions

V) Part de control

a) Precs

Del Grup Municipal CIU:
4. Que s’augmenti la dotació de la Guàrdia Ur-

bana a la zona del Turó Parc, garantint la segure-
tat de la zona i exercint funcions de prevenció,
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pròpies de la policia de proximitat que és la policia
local.

El Sr. Ciurana formula el prec, que obeeix a les
queixes rebudes pels comerciants i botiguers de la
zona propera al Turó Parc per l’augment de la inse-
guretat ciutadana, atès l’increment de la petita delin-
qüència com són furts i estrabades i per la manca de
presència de la Guàrdia Urbana a la zona.

El Sr. Hereu recull el prec i afirma que es faran les
operacions pertinents. El tema no és desconegut. Els
agents de la policia comunitària han tingut coneixe-
ment que hi ha grups de captaires rumanesos, sobre-
tot menors d’edat, que exerceixen la mendicitat a la
zona i aprofiten els descuits per robar moneders, telè-
fons mòbils o peces de roba de dins de les botigues i
dels vetlladors dels bars. Té la relació de les actuaci-
ons policials; el grup de gent ha estat denunciat tres
vegades per venda ambulant sense llicència i s’han
fet quatre denúncies per neteja de vidres al carrer,
decomissant en tots els casos els estris i objectes uti-
litzats. També s’ha fet una operació conjunta de
Guàrdia Urbana i cos Nacional de Policia amb dos
agents de cada cos que visiten la zona especialment
els divendres, els dissabtes i les vigílies de festiu, que
són els dies de més afluència de públic de les 16 a
les 21 hores. Té la relació concreta d’actuacions. In-
sisteix que, si el dispositiu sembla insuficient, s’incre-
mentarà.

El Sr. Ciurana creu que en els documents oficials
caldria evitar l’estigmatització de nacionalitat. No
nega que hi hagi hagut el desplegament descrit pel
regidor, però el cert és que continua existint el proble-
ma. Pensa que la vigilància dels dies festius té més
característiques diferents i cal pensar en què és tam-
bé una zona d’oci nocturn i la sensació que tenen els
veïns és que no s’ha fet prou.

Es dóna per tractat.
5. Que en el termini de tres mesos es defineixi

quins són els criteris de mobilitat, mobiliari urbà, urba-
nístics, senyalització i qualsevol altre que sigui neces-
sari per a configurar una Zona 30.

El Sr. Ciurana formula el prec en relació a la configu-
ració de la zona 30 en el barri del 22 arroba. Explica
que han tingut coneixement d’un estudi de la Fundació
RAAC sobre les zones 30 en diferents ciutats d’Europa
i una de les seves conclusions és que es considera
quasi imprescindible que tinguin uns condicionants de
l’entorn físic, a part de l’estricte de senyalització que
faci entrar pels ulls el que d’altra manera és difícil d’en-
tendre, com ara elements dissuassoris a les entrades,
com mobiliari urbà, portes, etc.

El Sr. Hereu recorda que es va anunciar que l’any
2005 s’hauria de desenvolupar el primer projecte
d’urbanització en aquells trams que no són de via-
nants, sinó zones 30. S’han d’estudiar els elements
de senyalització o, fins i tot, els elements físics que
han de fer entendre a qui passa en cotxe per aquests
espais que no pot circular a més de 30 quilòmetres
per hora. Creu que a finals d’any es tindran propostes
concretes que es podran debatre.

Es dóna per tractat.
Del Grup Municipal PP:
6. Instar als regidors/es de Districte al compliment

exhaustiu de les Ordenances municipals i de la legis-
lació vigent en matèria de sorolls.

El Sr. Villagrasa formula el prec tenint en compte la
campanya de l’Ajuntament “Barcelona contra el so-

roll” apareguda a la premsa i perquè pensa en zones
molt concretes de la ciutat com els carrers Escude-
llers, Santaló, Diputació-Balmes i sobretot algun car-
rer de Gràcia i el parc de la Ciutadella.

Demana que consti en acta que, en relació a Grà-
cia, han sol·licitat a la Comissió passar un vídeo i que
no els ha estat permès. El vídeo és una gravació feta
durant els mesos d’abril a juny, a la plaça Rius i
Taulet, que mostra la realitat del que succeeix, on hi
ha un ús excessiu de la via pública amb consum d’al-
cohol i amb els efectes col·laterals que aquesta acti-
tud comporta.

Ahir els veïns del parc de la Ciutadella van pre-
sentar a l’Ajuntament un escrit de protesta amb mil
signatures en relació al problema del soroll dels bon-
gos que dura des de fa dos anys. Recorda que en el
parc continua havent-hi venda il·legal ja que les
campanyes cíviques per eradicar-la han fracassat;
els veïns ja no poden suportar més aquestes molès-
ties i considera que s’ha perdut l’ús públic i familiar
del parc.

El Sr. Hereu respon que tots els regidors de Distric-
te, els Serveis Tècnics i la Guàrdia Urbana estan tre-
ballant i vetllen pel compliment de les ordenances.
Explica que el Pla contra el soroll implica control dels
Serveis Tècnics i de la Guàrdia Urbana, s’està treba-
llant en la línia del control i de la repressió i s’aconse-
gueixen avenços parcials ja que són fenòmens difícils
d’afrontar. En relació al vídeo que el regidor volia
mostrar, insisteix en la conveniència de no presentar
a la Comissió filmacions on apareguin persones, ja
que es poden vulnerar drets, i a més, en aquest cas,
la seva visualització no aportaria res de nou al debat
perquè tots els membres de la Comissió són consci-
ents del fenomen.

En el parc de la Ciutadella s’ha posat èmfasi
especialment en què durant la nit el parc estigui tan-
cat. Ahir va reunir-se amb els veïns, que reconeixen
que s’ha actuat en relació a la venda ambulant i que
es compleixen les limitacions horàries establertes;
es queixen, però, del soroll que durant el dia conti-
nuen produint els bongueros. Cal actuar sobre
aquest problema vigilant que la seva solució no pro-
voqui la dispersió d’aquesta situació a altres llocs de
la ciutat.

El Sr. Martí recorda que en el marc del debat del
Pla d’Actuació del Districte es va decidir fer una actu-
ació integral per aconseguir la normalització completa
de la situació del parc. El fenomen és intolerable i el
compromís va ser abordar el tema juntament amb
l’Institut municipal de Parcs i Jardins i la Regidoria de
Mobilitat i Seguretat. Es va elaborar un pla que va co-
mençar el mes de febrer amb una campanya informa-
tiva que tenia com a objectiu mostrar que es comen-
çava a actuar. Després de tres setmanes es va
començar la fase d’actuació, que consta de dues
parts: la primera, centrada en la venda ambulant i
conductes delictives o prohibides per l’ordenança.
Aquesta primera part, està en funcionament amb
efectius de la Guàrdia Urbana d’uniforme i de paisà
que han aconseguit eradicar la venda ambulant. En la
segona part, referent a la música, s’ha actuat de for-
ma contundent durant la nit. Creu que al mes de se-
tembre la situació estarà resolta.

El Sr. Villagrasa no nega que s’actuï, però demana
que es faci amb més fermesa perquè el tema del parc
de la Ciutadella se’ls ha anat de les mans. Per als ve-



NÚM. 30a 10-XI-2004a GASETA MUNICIPAL DE BARCELONA 1483

ïns es desesperant estar amb el soroll dels bongos
fins al mes de setembre. Insisteix que es compleixin
les ordenances i llegeix l’article núm. 10, punt 3 de
l’ordenança sobre l’ús de vies i espais públics que diu
“no és permès realitzar actes o produir sorolls que
pertorbin el descans dels veïns i participar en alda-
rulls nocturns”. Considera que hi ha activitats que no
es poden realitzar a la via pública perquè el ciutadà té
dret al descans i a l’ús pacífic de la ciutat.

El Sr. Hereu considera que s’actua amb fermesa i
que l’acció en les places de Gràcia és positiva. El fe-
nomen no és senzill i el recurs de la força s’ha d’utilit-
zar com a última mesura. Insisteixen que apliquen els
mecanismes de prevenció i de repressió de forma
graduada.

El Sr. Villagrasa puntualitza que el que passa a
Gràcia o al parc de la Ciutadella no es pot qualificar
d’anècdota, és un problema greu. Considera que en
aquesta situació la Guàrdia Urbana està desbordada.

El Sr. Hereu insisteix que la solució del problema
no és una qüestió de més efectius, sinó d’estratègia.
tots els regidors i els serveis del Districte estan abo-
cats a la solució d’aquests problemes.

Es dóna per tractat.

b) Preguntes

Del Grup Municipal PP:
7. Quantes escoles i alumnes han participat en les

activitats educatives que porten a terme el cos de la
Guàrdia Urbana i el cos de Bombers de Barcelona,
durant el curs 2003-2004 i quina previsió de participa-
ció es té per al curs 2004-2005.

La Sra. Mejías formula la pregunta.
El Sr. Hereu respon que no li pot donar les dades

precises del curs 2003-2004 perquè durant el mes de
juliol encara es fan actuacions. La participació en el
curs 2002-2003 va ser de 72.512 alumnes, es preveu
que en el curs 2003-2004 se superin els 75.000 alum-
nes, previsió de participació que es manté per al curs
2004-2005.

Es dóna per tractada.

c) Declaracions de Grup

No havent-hi altres assumptes per tractar, la Presi-
dència aixeca la sessió a les dotze hores i quinze mi-
nuts.
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Acords

Acords de les sessions celebrades els dies 5, 6, 7
i 13 d'octubre de 2004

COMISSIÓ DE PRESIDÈNCIA, HISENDA I
COORDINACIÓ TERRITORIAL

Sessió de 13 d’octubre de 2004

1. Quedar assabentat de la compatibilitat sol·li-
citada per l’Im. Sr. Eduard García Plans entre les se-
ves dues activitats públiques, i informar que el càrrec
de regidor de l’Ajuntament de Barcelona que ocupa
en l’actualitat, el va exercir sense dedicació exclusiva
ni parcial fins a l’1 d’octubre de 2004, sense perjudici
de poder percebre’s les dietes i les retribucions que li
corresponguin, d’acord amb els articles 75 de la Llei
7/1985, de 2 d’abril, reguladora de les bases de règim
local, 151 de la Llei 8/1987, de 15 d’abril, municipal i
de règim local de Catalunya, 5 i 9 de la Llei 53/1984,
de 26 de desembre, d’incompatibilitats del personal al
servei de les Administracions públiques.

2. Aprovar inicialment el contingut del Conveni amb
la societat Desarrollo del Cable, SA, per a la utilitza-
ció de les infrastructures, instal·lacions i/o edificis de
titularitat municipal, amb la finalitat d’implantar una
xarxa de telecomunicacions a la ciutat; d’acord el Pla
especial per a la implantació de xarxes de telecomu-
nicacions per cable a Barcelona; sotmetre’l a informa-
ció pública durant el termini de trenta dies; i, si no s’hi
formulen reclamacions o al·legacions que posin de
manifest la necessitat d’introduir-hi rectificacions, te-
nir per elevat automàticament aquest acord d’aprova-
ció inicial a definitiva, i formalitzar el Conveni.

3. Ampliar en la porció de terreny de 96,41 m2,
grafiada en el plànol annex, l’objecte del dret de su-
perfície atorgat per aquesta Comissió, en sessió de
14 de juliol de 2004, a favor de la Fundació Privada
de l’Escola del Gremi de Pastisseria i Museu de la
Xocolata de Barcelona per tal de rehabilitar i instal·lar
una residència d’estudiants a les finques situades al
carrer d’en Tantarantana, núms. 13-15 i 17, i en con-
seqüència, concretar que la total superfície adjudica-
da és de 387 m2 en planta, mantenint inalterables la
resta de condicions reguladores del dret; formalitzar
el dret de superfície en escriptura pública, amb la
constitució prèvia de la garantia que regula la condi-
ció tretzena; practicar les operacions de segregació,
agrupació o altres necessàries per a identificar la
finca objecte del dret; declarar, d’acord amb l’article
78 i concordants del Reial Decret 1093/1997, de 4
de juliol, en virtut del qual s’aprovaren les normes
complementàries al Reglament per a l’execució de
la Llei hipotecària, la innecessarietat de llicència
de parcel·lació; inscriure’l en el Registre de la Pro-
pietat.

4. Desestimar, per les raons exposades a l’informe
annex de la Direcció de Patrimoni, les al·legacions
presentades pels Grups Municipals del Partit Popular
i de Convergència i Unió al Plec regulador de la con-

cessió administrativa de l’ús privatiu de l’edifici cone-
gut com El Polvorí, de 998 m2 de superfície, situat al
camí del Polvorí, núms. 3-7, en el Parc de Montjuïc,
per tal de destinar-lo, prèvia adequació, a la creació i
posterior gestió del Centre Internacional de la Drama-
túrgia de la Imatge i el Llenguatge Sensorial; aprovar
definitivament l’esmentat plec i l’adjudicació del con-
tracte de concessió a la companyia Teatro de los
Sentidos, SL.

COMISSIÓ D’URBANISME, INFRAESTRUCTURES
I HABITATGE

Sessió de 6 d’octubre de 2004

1. Aprovar inicialment, de conformitat amb l’article
66.3 de la Carta Municipal de Barcelona, la Modifica-
ció del Pla General Metropolità en l’àmbit de la UA11
del Pla especial de millora, protecció i reforma interior
del sector de Sants 1a fase, polígons A i B, i les fin-
ques núms. 24 del carrer d’Eusebi Planas i 43-51 del
carrer de Riego, promoguda per la Societat Anònima
de Projectes d’Enginyeria i Construcció (SAPIC); i ex-
posar-la al públic pel termini d’un mes.

2. Aprovar inicialment, de conformitat amb l’article
66.3 de la Carta Municipal de Barcelona, la Modifica-
ció del Pla General Metropolità a l’àmbit de la Unitat
d’actuació de Torre Vilana, promoguda per Donca,
SA, amb les prescripcions a que fan referència els in-
formes de la Direcció Tècnica d’Urbanisme, que
consten a l’expedient i a efectes de motivació s’incor-
poren a aquest acord; exposar-la al públic pel termini
d’un mes.

COMISSIÓ DE PROMOCIÓ ECONÒMICA,
OCUPACIÓ I CONEIXEMENT

Sessió de 5 d’octubre de 2004

1. Estudiar, dins de la campanya de l’Ajuntament
de Barcelona de donar més difusió als interiors d’illa,
la creació de la ruta verda com a circuit que mostri al
conjunt de la ciutadania els interiors d’illa recuperats
a la ciutat.

COMISSIÓ DE SOSTENIBILITAT, SERVEIS
URBANS I MEDI AMBIENT

Sessió de 5 d’octubre de 2004

1. Aprovar inicialment el Projecte, Memòria, plec de
condicions tècniques, Quadres de preus i Pla de se-
guretat i salut corresponents a les obres del Pla de
millora integral de l’espai públic de la ciutat de Barce-
lona (2004-2007), instal·lacions d’enllumenat públic i
instal·lacions semafòriques. Sotmetre el projecte a in-
formació pública durant el termini de trenta dies, a
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comptar des de la publicació del corresponent anunci,
de conformitat amb els articles 37.2 del Reglament
d’obres, activitats i serveis, i 235.2 del Text refós de
la Llei municipal i de règim local de Catalunya. Dele-
gar en el ponent de Serveis Urbans i Manteniment
l’aprovació definitiva del Projecte. Autoritzar la despe-
sa del contracte núm. 04002996 que té per objecte
les obres de l’esmentat projecte, per un import total
de 42.338.951,86 euros, desglossat en els imports i
anualitats indicades en el document comptable que
s’acompanya, i amb càrrec a les partides i pressupos-
tos assenyalats en el mateix. Aprovar el plec de clàu-
sules administratives particulars que s’inclou en l’ex-
pedient i convocar concurs per a la seva adjudicació,
quedant condicionada l’eficàcia de la licitació a l’apro-
vació definitiva del projecte d’obres.

2. Aprovar inicialment el projecte, memòria, plec de
condicions tècniques, Quadre de preus i Estudi de
seguretat i salut corresponents a les obres del Pla de
millora integral de l’espai públic de la ciutat de Barce-
lona (2004-2007), vialitat. Sotmetre el projecte a infor-
mació pública durant el termini de 30 dies, a comptar
des de la publicació del corresponent anunci, de con-
formitat amb els articles 37.2 del Reglament d’obres,
activitats i serveis, i 235.2 del Text refós de la Llei
municipal i de règim local de Catalunya. Delegar en el
Ponent de Serveis Urbans i Manteniment l’aprovació
definitiva del Projecte. Autoritzar la despesa del con-
tracte núm. 04002999, que té per objecte les obres

de l’esmentat projecte, per un import total de
52.803.736 euros, desglossat en els imports i anuali-
tats indicades en el document comptable que s’acom-
panya, i amb càrrec a les partides i pressupostos as-
senyalats en el mateix. Aprovar el plec de clàusules
administratives particulars que s’inclou en l’expedient
i convocar concurs per a la seva adjudicació, quedant
condicionada l’eficàcia de la licitació a l’aprovació de-
finitiva del projecte d’obres.

3. Instar a que Parcs i Jardins o l’organisme muni-
cipal encarregat, realitzi i lliuri a tots els Grups Munici-
pals un informe anual sobre l’estat de l’arbrat a la ciu-
tat de Barcelona.

COMISSIÓ DE SEGURETAT I MOBILITAT

Sessió de 7 d’octubre de 2004

1. 1r. Estudiar amb els departaments municipals
implicats la possibilitat de posar a disposició de dismi-
nuïts físics i persones amb mobilitat reduïda “scoo-
ters” especialment adaptats a diferents instal·lacions
o parcs de titularitat municipal com el Parc Güell, el
Port, Montjuïc el recinte del Fòrum, el Parc de la Ciu-
tadella, els museus de la ciutat. 2n. Estudiar la possi-
bilitat d’oferir aquest servei a d’altres punts de la ciu-
tat, tot i no ser de titularitat municipal, pagant un preu
reduït pel lloguer d’aquests vehicles.
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ANUNCIS

Subhastes

Expedient núm.: 05/021

Objecte
Contractació del subministrament de materials

àrids per als exercicis del 2005 i 2006.
El lliurament es farà en els termes regulats en l’arti-

cle 6 del plec de clàusules administratives.

Import
105.000,08 euros (IVA inclòs).

Finançament
Amb càrrec a la previsió pressupostària de l’exerci-

ci 2005 i 2006, per a Parcs i Jardins de Barcelona,
Institut Municipal.

Presentació de les pliques
Els licitadors hauran de presentar les proposicions

en sobres tancats i signats. En el dors, hi haurà de fi-
gurar la inscripció:

“Proposta per a prendre part a la subhasta convo-
cada per Parcs i Jardins de Barcelona, Institut Munici-
pal per a l’adjudicació de la contractació del subminis-
trament de materials àrids per als exercicis de 2005 i
2006”.

Garantia provisional
D’acord amb els articles 35.1 i 177.2 del text refós

de la LCAP, es dispensa de l’obligació de constituir
garantia provisional.

Garantia definitiva
Consistent en el 4 per 100 de l’import de l’adjudica-

ció, d’acord amb la clàusula 12.1 del plec de clàusu-
les administratives particulars.

Procediment i forma d’adjudicació
Tramitació ordinària, procediment obert, forma

d’adjudicació per subhasta.

Els plecs de condicions es poden passar a recollir
a partir del mateix dia de la publicació d’aquest anun-
ci al Departament de Contractació de Parcs i Jardins
(carrer de Tarragona, núm. 173, 08014 Barcelona),
de dilluns a divendres, de 9 a 14 hores (amb encàrrec
previ al telèfon 93 413 24 00). Tanmateix el plec de
clàusules administratives particulars es pot consultar
a la nostra Intranet adreça: www.parcsijardins.net.

Model de proposta
S’haurà de redactar d’acord amb el model que figu-

ra en el plec de clàusules.

Presentació de les proposicions
Des de l’endemà de la data de publicació fins al dia

23 de novembre de 2004, tots dos inclosos.

Lloc de presentació
Departament de Contractació de Parcs i Jardins

(carrer de Tarragona, núm. 173, 08014 Barcelona),
de dilluns a divendres, de 9 a 14 hores.

Les proposicions es poden redactar en
Català o castellà.

Data de celebració de la licitació
El dia 1 de desembre de 2004, a les 9:30 h, en la

seu de l’Institut Municipal Parcs i Jardins de Barcelo-
na –carrer de Tarragona, núm. 173, 2a planta, de
Barcelona.

El preu d’aquest anunci anirà a càrrec de l’adjudi-
catari.

Barcelona, 21 d’octubre de 2004. La secretària de-
legada, PD, J. I. Martínez i Legaz.

* * *

Expedient núm.: 05/026

Objecte
Contractació del subministrament de material de

construcció per als exercicis 2005 i 2006.
El lliurament es farà en els termes regulats en l’arti-

cle 6 del plec de clàusules administratives.

Import
86.000,72 euros (IVA inclòs).

Finançament
Amb càrrec a la previsió pressupostària dels exer-

cicis 2005 i 2006 per a Parcs i Jardins de Barcelona,
Institut Municipal.

Presentació de les pliques
Els licitadors hauran de presentar les proposicions

en sobres tancats i signats. En el dors, hi haurà de fi-
gurar la inscripció:

“Proposta per aprendre part a la subhasta convo-
cada per Parcs i Jardins de Barcelona, Institut Munici-
pal per a l’adjudicació de la contractació del subminis-
trament de material de construcció per als exercicis
2005 i 2006”.

Garantia provisional
D’acord amb els articles 35.1 i 177.2 del text refós

de la LCAP, es dispensa de l’obligació de constituir
garantia provisional.
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Garantia definitiva
Consistent en el 4 per 100 de l’import de l’adjudica-

ció, d’acord amb la clàusula 12.1 del plec de clàusu-
les administratives particulars.

Procediment i forma d’adjudicació
Tramitació ordinària, procediment obert, forma

d’adjudicació per subhasta.

Els plecs de condicions es poden passar a recollir
a partir del mateix dia de la publicació d’aquest anun-
ci al Departament de Contractació de Parcs i Jardins
(carrer de Tarragona, núm. 173, 08014 Barcelona),
de dilluns a divendres, de 9 a 14 hores (amb encàrrec
previ al telèfon 93 413 24 00). Tanmateix el plec de
clàusules administratives particulars es pot consultar
a la nostra Intranet adreça: www.parcsijardins.net.

Model de proposta
S’haurà de redactar d’acord amb el model que figu-

ra en el plec de clàusules.

Presentació de les proposicions
Des de l’endemà de la data de publicació fins al dia

23 de novembre de 2004, tots dos inclosos.

Lloc de presentació
Departament de Contractació de Parcs i Jardins

(carrer de Tarragona, núm. 173, 08014 Barcelona),
de dilluns a divendres, de 9 a 14 hores.

Les proposicions es poden redactar en
Català o castellà.

Data de celebració de la licitació
El dia 1 de desembre de 2004 9:30 h, en la seu de

l’Institut Municipal Parcs i Jardins de Barcelona –car-
rer de Tarragona, núm. 173, 2a planta, de Barcelona.

El preu d’aquest anunci anirà a càrrec de l’adjudi-
catari.

Barcelona, 21 d’octubre de 2004. La secretària de-
legada, PD, J. I. Martínez i Legaz.

* * *

Expedient núm.: 05/027

Objecte
Contracte de subministrament de material de mobi-

liari urbà divers (jardineres, reixes, bancs, fonts, pic-
togrames i d’altres), per a l’any 2005 i 2006.

El lliurament es farà en els termes regulats en l’arti-
cle 6 del plec de clàusules administratives.

Import
72.000,33 euros (IVA inclòs).

Finançament
Amb càrrec a la previsió pressupostària de l’exerci-

ci 2005 i 2006, per a Parcs i Jardins de Barcelona,
Institut Municipal.

Presentació de les pliques
Els licitadors hauran de presentar les proposicions

en sobres tancats i signats. En el dors, hi haurà de fi-
gurar la inscripció:

“Proposta per a prendre part a la subhasta per
Parcs i Jardins de Barcelona, Institut Municipal per a
l’adjudicació del contracte de subministrament de ma-
terial de mobiliari urbà divers (jardineres, reixes,
bancs, fonts, pictogrames i d’altres), per a l’any 2005 i
2006”.

Garantia provisional
D’acord amb els articles 35.1 i 177.2 del text refós

de la LCAP, es dispensa de l’obligació de constituir
garantia provisional.

Garantia definitiva
Consistent en el 4 per 100 de l’import de l’adjudica-

ció, d’acord amb la clàusula 12.1 del plec de clàusu-
les administratives particulars.

Procediment i forma d’adjudicació
Tramitació ordinària, procediment obert, forma

d’adjudicació per subhasta.

Els plecs de condicions es poden passar a recollir
a partir del mateix dia de la publicació d’aquest anun-
ci al Departament de Contractació de Parcs i Jardins
(carrer de Tarragona, 173, 08014 Barcelona), de di-
lluns a divendres, de 9 a 14 hores (amb encàrrec pre-
vi al telèfon 93 413 24 00). Tanmateix el plec de clàu-
sules administratives particulars es pot consultar a la
nostra Intranet adreça: www.parcsijardins.net.

Model de proposta
S’haurà de redactar d’acord amb el model que figu-

ra en el plec de clàusules.

Presentació de les proposicions
Des de l’endemà de la data de publicació fins al dia

23 de novembre de 2004, tots dos inclosos.

Lloc de presentació
Departament de Contractació de Parcs i Jardins

(carrer de Tarragona, núm. 173, 08014 Barcelona),
de dilluns a divendres, de 9 a 14 hores.

Les proposicions es poden redactades en
Català o castellà.

Data de celebració de la licitació
El dia 1 de desembre de 2004, a les 9:30 h, en la

seu de l’Institut Municipal Parcs i Jardins de Barcelo-
na –carrer de Tarragona, núm. 173, 2a planta, de
Barcelona.

El preu d’aquest anunci anirà a càrrec de l’adjudi-
catari.

Barcelona, 21 d’octubre de 2004. La secretària de-
legada, PD, J. I. Martínez i Legaz.
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Altres anuncis

Exp. 04/098

El director-gerent de Parcs i Jardins de Barcelona,
Institut Municipal, per delegacions aprovades per la
presidenta de l’Institut Municipal de Parcs i Jardins l’1
de març de 2004, en data 5 d’octubre de 2004, va
adoptar la resolució següent:

“Declarar exclosa de la licitació, la plica presentada
per l’empresa Establiments Sabater, SA, per sobre-
passar l’import de sortida;

Declarar deserta la subhasta relativa a la contrac-
tació del subministrament de dos canons per a la fu-
migació de productes fitosanitaris amb dipòsit de 800
litres i bomba micro-dosificadora, per a l’any 2004,
per no haver admès a licitació la única plica rebuda; i

Iniciar el procediment negociat.”
Barcelona, 5 d’octubre de 2004. La secretària dele-

gada, PD, J. I. Martínez i Legaz.

* * *

Exp. 04/209

El director-gerent de Parcs i Jardins de Barcelona,
Institut Municipal, per delegacions aprovades per la
presidenta de l’Institut Municipal de Parcs i Jardins l’1
de març de 2004, en data 15 d’octubre de 2004, va
adoptar la resolució següent:

“Declarar vàlida la subhasta celebrada per tal de
dur a terme la contractació de la prestació del servei
de lloguer d’un camió pop (gran) amb conductor i aju-
dant, que necessita Parcs i Jardins de Barcelona, Ins-
titut Municipal, en els termes regulats a l’article 2 del
plec de clàusules;

Adjudicar, mitjançant el procediment obert i per
subhasta, el contracte de serveis, a l’empresa Logísti-
ca Trans Aureste, SL, pel preu de 112.908,60 euros
(IVA inclòs);

Aplicar la despesa de 112.908,60 euros (IVA in-
clòs) amb càrrec a les consignacions pressupostàries
que s’indiquen en el present document, condicionant

aquesta autorització a l’aprovació del pressupost cor-
responent a l’exercici 2005 d’acord amb l’article 69.4
del text refós de la LCAP;

Disposar l’abonament de la esmentada quantitat a
l’empresa adjudicatària amb la presentació prèvia de
les factures cursades pel tràmit reglamentari;

Requerir l’empresa adjudicatària perquè dins del
termini dels quinze dies següents en què rebi la notifi-
cació d’aquest decret, acrediti haver constituït la ga-
rantia definitiva de 4.516,34 euros, i perquè compare-
gui el seu legal representant el dia i hora que se li
indiqui per tal de formalitzar el contracte i abonar les
despeses relatives a la publicació dels anuncis cor-
responents en els diaris oficials.”

Barcelona, 15 d’octubre de 2004. La secretaria de-
legada, PD, J. I. Martínez i Legaz.

* * *

Exp. 04/212

El director-gerent de Parcs i Jardins de Barcelona,
Institut Municipal, per delegacions aprovades per la
presidenta de l’Institut Municipal de Parcs i Jardins l’1
de març de 2004, en data 20 d’octubre de 2004, va
adoptar la resolució següent:

“Declarar exclosa de la licitació la plica presentada
per l’empresa Ecoparc de Barcelona, SA, per no ha-
ver acreditat, en el termini legalment establert a
l’efecte, la classificació empresarial requerida a la
clàusula 6.3. del plec de clàusules administratives
particulars que regeix el present contracte; i, en con-
seqüència,

Declarar desert el concurs relatiu a la contractació
de la prestació del servei de recepció de residus ve-
getals, des del 15 de novembre de 2004 al 14 de no-
vembre de 2005, per no haver admès a licitació la
única plica rebuda;

Desconsignar la quantitat de 249.000 euros (IVA
inclòs) de les consignacions pressupostàries que s’in-
diquen en el present document;

Publicar aquesta resolució al Butlletí Oficial de la
Província; i notificar-la a l’interessat”.

Barcelona, 20 d’octubre de 2004. La secretària de-
legada, PD, J. I. Martínez i Legaz.
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